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Osnovni podatki o glasilu

Odgovorna urednica: 
Tanja Grabrijan

Pomočnica odgovorne urednice, 
oglasno trženje: Stanka Jošt

Tehnični urednik: Tomaž Koprivc

Uredniški odbor: 
Nina Pader Topole, Rok Deželak, 
Nika Teraž, Miha Gartner,  
Mojca Knez Jovan

Izdajatelj: Občina Laško, 
Mestna ulica 2, 3270 Laško

Naslov uredništva: 
Laški bilten – Občina Laško, 
Mestna ulica 2, 3270 Laško
 tel. 03 7338 712, 
 faks 03 7338 740 

internet: www.lasko.si 

e-naslov: bilten@lasko.si

Lektoriranje: Mojca Knez Jovan

Grafična priprava in tisk: 
Present, d. o. o.,
Dolenjska c. 43, 1000 Ljubljana

Naklada: 5.250 izvodov

Brezplačen izvod glasila prejme 
vsako gospodinjstvo v občini.
Glasilo je vpisano v razvid medijev 
Ministrstva RS za kulturo pod 
zap. št. 1191.

Fotografija na naslovnici:
Jaka Teršek – Bojan Krhlanko

Naslednja številka predvidoma izide 
15. junija 2023.

Prispevke, oglase in datume prireditev 
za napovednik dogodkov je treba 
oddati do 29. maja 2023 
na e-naslov bilten@lasko.si.

RADIJSKA ODDAJA ŽUPANOVA URA

Župan je gost na Radiu Celje vsak prvi 
torek v mesecu.  
Naslednja oddaja bo 9. maja 2023.

Na radiu Aktual Kum bo občinski utrip 
župan predstavil 26. aprila 2023 
(zadnja sreda v mesecu).
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UVODNIK

Spoštovane bralke, cenjeni bralci,
pred vami je pomladna številka Laškega biltena s pe-

stro in zanimivo vsebino. 
Glede na rekordno udeležbo na pustni povorki, kjer se 

je predstavilo 21 skupin oziroma kar 510 pustnih šem, 
smo pričakovali, da se bo zima hitreje poslovila. Nizke 
temperature tu in tam še vedno vztrajajo, a kljub temu 
se čuti pridih pomladi, saj nas pomladno cvetje in ptičje 
petje navdušujejo že nekaj časa. 

Posebno vez z naravo je spletla tokratna portretiranka - čebelarka in apiterapevtka 
Darja Šolar. V čebeljem svetu je našla zadovoljstvo in skupaj z družino na Strmci na-
daljuje in ohranja čebelarsko tradicijo, ki sega v leto 1982. 

Pričetek pomladi je tudi čas za čistilne akcije. Letos je združilo moči v vseobčinski 
akciji Zloščimo zlato Laško okrog 350 občanov, ki so zbrali 3440 kg odpadkov. Iskrena 
hvala vsem zlatim ljudem, ki jim je mar! 

Da je Laško res lep in prijazen kraj, priča tudi zgodba indijske skupnosti, ki si je pred 
desetimi leti tukaj ustvarila dom, saj se čuti sprejeto in dobrodošlo. Ker se je večji del te 
skupnosti zaposlil v Thermani, so tam na voljo tudi ajurvedske storitve, ki temeljijo na 
vedi o življenju, ki ga je treba postaviti v harmonijo. Vse bolezni in zdravstvene tegobe 
so po ajurvedi namreč posledica porušenega ravnovesja med telesom, umom in dušo. 

Za krepitev uma in duha pa je odlična kultura. Marec je zagotovo mesec z največ 
kulturnimi prireditvami, saj so vtise s praznovanj dneva žensk in materinskega dneva 
zbrali v številnih društvih iz vseh krajevnih skupnostih. Prav poseben dogodek pa se 
v marcu zgodi pred Hišo generacij, kjer »zraste« cvetoči vrt poezije. Posamezne pesmi 
ljubiteljskih ustvarjalcev vam bomo predstavili v naslednjih številkah. 

Tokrat boste v našem glasilu spoznali glasbenega ustvarjalca – bobnarja, glasbenega 
producenta in oblikovalca zvoka Bojana Krhlanka. Zgotovo je večina izmed vas z nav-
dušenjem in ponosom gledala otvoritveno slovesnost svetovnega prvenstva v nordij-
skem smučanju v Planici, ko je na odru zadonela pesem Triglav moj dom. A prav go-
tovo večina izmed vas ni vedela, da za bobni sedi Laščan, ki zasedbi Laibach narekuje 
ritem zadnjih šest let. Z željo, da poveže kulturne ustvarjalce tudi v domačem kraju, je 
Bojan s prijateljema ustanovil društvo KLIP - Kultura Laškega in povezovanje.

Da občina Laško premore res veliko odličnih glasbenikov, priča nedavni spomin-
ski večer, posvečen Jožetu Rajhu, ki ga je zborovsko petje spremljalo več kot petdeset 
let. Vtise polne nostalgije in emocij so za naše glasilo zbrali ustvarjalci spominskega 
večera. 

Glasba pomirja in polni duha, zdravi dušo in telo. Na naše počutje pa blagodejno 
vpliva tudi smeh. Iskren smeh pravzaprav odganja bolezni, saj nas ščiti pred stresom in 
lajša tegobe, ki nam jih prinaša vsakdanjik. Ker sta glasba in smeh vsak pol zdravja, se 
jima prepustite čim večkrat - prepričana sem, da se boste počutili odlično!

Tanja Grabrijan, 
odgovorna urednica Laškega biltena

Vabilo
Vljudno vas vabim na proslavo ob dnevu upora proti okupatorju, 

v soboto, 22. aprila 2023, ob 10.00 pri kozolcu na Slogih.

Župan Občine Laško
Marko Šantej

Organizatorji: Občina Laško, Združenje borcev za vrednote NOB Laško; JSKD, OI Laško; STIK Laško

Untitled-1   2 11/04/2023   14:39:41
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VEČSTANOVANJSKA 
GRADNJA V REČICI 

Občina Laško vodi aktivnosti za novo 
večstanovanjsko gradnjo na območju 
Ceste v Rečico. V marcu 2023 je bil spre-
jet in objavljen Odlok o Spremembah in 

dopolnitvah zazidalnega načrta KS 3 in KC 2/1 (Ur. list RS, št. 
32/2023), ki je osnova za sprejem koncesijskega Akta o javno-
zasebnem partnerstvu za izvedbo projekta »Izgradnja nepro-
fitnih stanovanj v Občini Laško« in izbor zasebnega investitorja 
za izvedbo tržnega dela projekta. 

V okviru projekta je predvidena izgradnja novega komplek- 
sa večstanovanjskih objektov, in sicer dveh večstanovanjskih 
objektov, ki sta med seboj povezana z vmesnim poslovnim 
objektom. Gre za tri sklope, ki predstavljajo ločene, zaključene 
celote z lastnimi vhodi ter brez možnosti prehajanja med njimi. 
Vmesni objekt je predviden za namen poslovne dejavnosti, dru-
ga dva objekta pa sta namenjena ureditvi stanovanj. V manjšem 
stanovanjskem objektu je tako predvidena izgradnja 20 nizko- 
energijskih javnih najemnih stanovanj (10 dvosobnih in 10 tri-
sobnih stanovanj, bruto površine 1.360 m2).

V drugem, večjem stanovanjskem objektu je predvidena ure-
ditev okoli 40 tržnih stanovanj, katerih izgradnja in ureditev je 
predvidena s strani zasebnega partnerja. Tržna stanovanja, kot 
tudi preostali deli kompleksa, ne bodo predstavljali javne infra-
strukture. Skupaj s projektantom in potencialnim investitorjem 
v tržni del gradnje želimo preveriti potrebe in želje potencial-

nih kupcev in najemnikov tržnih stanovanj. S tem namenom je 
pripravljen spodnji vprašalnik o načinu bivanja. 

Prosimo, da v kolikor ste zainteresirani za nakup, ali najem 
tržnega stanovanja, izpolnite spodnji vprašalnik in nam ga 
najkasneje do konca meseca aprila posredujete po pošti na na-
slov: Občina Laško, Oddelek za gospodarske dejavnosti, Me-
stna ulica 2, 3270 Laško ali na e-naslov: stanka.jost@lasko.si. 
Na voljo je tudi spletni vprašalnik, ki je dostopen na povezavi: 
http://ankete.lasko.si.

Stanka Jošt

VPRAŠALNIK O NAČINU BIVANJA

1. Kateri tip stanovanja te zanima?
• garsonjera. 
• enosobno stanovanje. 
• dvosobno stanovanje. 
• trisobno stanovanje. 
• štirisobno stanovanje. 

2. Kateri tip bivalnega prostora ti naj-
bolj ustreza?
• kuhinja ločena od jedilnice in 

dnevne sobe.
• kuhinja, jedilnica in dnevna soba 

v enem prostoru.
• kuhinja in jedilnica ločeni od 

dnevne sobe.

3. Koliko kopalnic si želiš v 3 ali več 
sobnem stanovanju?
• dve kopalnici.
• kopalnica in dnevni WC. 
• ena kopalnica. 

4. Tip spalnih prostorov, ki ti najbolj 
ustreza:
• velika glavna spalnica in manjše 

otroške sobe. 
• manjša glavna spalnica in večje 

otroške sobe.
• vse sobe enake velikosti.
• želja po večjem številu manjših 

sob, ki so lahko velikosti kabineta.

5. Tip zunanjega bivanja, ki ga želiš v 
svojem stanovanju:
• manjši balkon.
• velik balkon.
• loža.
• terasa. 
• ne želim si zunanjih bivalnih pro-

storov. 

6. Ali želiš manjšo shrambo v stanova-
nju ali je dovolj shramba v kleti?
• shramba v kleti. 
• shramba v stanovanju. 
• shramba v stanovanju in kleti. 

7. Želena velikost dvosobnega stano-
vanja:
• 50 m2.
• 55 m2.
• 60 m2.
• 65 m2.
• 70 m2. 

8. Želena velikost trisobnega stanovanja: 
• 60 m2.
• 65 m2.
• 70 m2.
• 75 m2.
• 80 m2.

9. Želena velikost štirisobnega stano-
vanja: 
• 70 m2. 
• 75 m2. 
• 80 m2. 
• 85 m2. 
• 90 m2. 

10. Ljudje imamo različne možnos-
ti in pričakovanja, kaj naj stanova-
nje nudi. Kako pomembno je za vas 
naslednje ocenite z oceno od 1 do 5  
(1 pomeni, da ni pomembno; 5 po-
meni, da je zelo pomembno): 
• lasten vrt ali atrij.  
• balkon ali loža.   
• zagotovljeno parkirišče.   
• shramba v stanovanju.   
• velika dnevna soba in manj  

spalnic.                
• majhna dnevna soba in več  

spalnic.                
• kuhinja ločena od bivalnih  

prostorov.              
• 2 kopalnici v 3 sobnem  

stanovanju.             
• 1 kopalnica in dnevni WC  

v 3 sobnem stanovanju.             
• velik predprostor.            

Glede na izbrane karakteristike vašega 
bodočega stanovanja, realno ocenite in 
zapišite pričakovano nakupno ceno za 
m2 svojega bodočega lastniškega stano-
vanja v Laškem: 

 €/m2.

Za vaše sodelovanje v anketi se vam naj-
lepše zahvaljujemo. 

Občina Laško

Izsek iz Odloka – Ureditvena situacija 
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Zainteresirane občane obveščamo, da je Občina Laško v fe-
bruarju 2023 objavila Javni razpis za finančne spodbude za ob-
novo objektov v starem mestnem jedru Laško JR – FS 2023. 
Predmet razpisa je dodelitev nepovratnih finančnih sredstev 
za obnovo fasad in/ali streh na objektih v starem mestnem je-
dru Laškega, ki so v lasti ali solasti fizičnih oseb. Za finanč-
ne spodbude so v proračunu za leto 2023 zagotovljena sredstva 
v skupni višini 25.000,00 €. Občina Laško dodeljuje finančne 
spodbude v višini največ 25 % vrednosti po javnem razpisu pri-
znanih stroškov investicije.

Območje obnov vključuje objekte v starem mestnem jedru 
na naslovih: Aškerčev trg; Cesta na Svetino 1, 3, 5 in 7; Kidri-
čeva ulica 1, 2, 2a, 4, 5, 5/a in 5/b; Mestna ulica; Orožnov trg; 

Pivovarniška ulica 2, 4 in 6; Pod Gradom 5 in 5/a; Savinjsko 
nabrežje 2, 4, 6 in 6/a; Stegenškova ulica 1, 2, 3, 4, 5, 6, 6/a in 8; 
Trubarjevo nabrežje 1, 1a in 1/b, 3, 5, 7, 9 in 11; Trubarjeva uli-
ca do vključno hišne številke 31, brez hišnih številk 26, 28 in 30 
in Valvasorjev trg.

Celotno besedilo javnega razpisa z brezplačno razpisno do-
kumentacijo je občanom dosegljivo na spletni strani Občine 
Laško pod rubriko Javna naročila, razpisi in nepremičnine 
JAVNI RAZPIS za finančne spodbude za obnovo objektov v sta-
rem mestnem jedru Laško - Uradna stran Občine Laško (lasko.
si) in v Glavni pisarni Občine Laško. 

Za dodatne informacije o razpisu smo vam na voljo v času 
uradnih ur na tel.: 03/733 87 12 – Stanka Jošt ali na e-naslovu: 
stanka.jost@lasko.si.

Stanka Jošt 

FINANČNE SPODBUDE ZA OBNOVO OBJEKTOV  
V STAREM MESTNEM JEDRU LAŠKO

LETOVANJE V BAŠKI – OTOK 
KRK 2023

Občina Laško bo v sodelovanju s Ce-
leio, d. o. o., organizirala letovanje za ot-
roke od 6 let do vključno 15 let iz občine 
Laško. Otroci lahko preživijo deset dni, 
polnih dogodivščin, v Celjskem domu v 
Baški na otoku Krku, ki je tik ob plaži 
ter ponuja veliko možnosti za rekreacijo 
(odbojka, nogomet, peskovnik, toboga-
ni, plezala, gugalnice …). Več o domu si 
lahko ogledate na njihovi spletni strani 
www.celeia.si. Otrokom z zdravstveni-
mi indikacijami, ki predložijo zdravni-
ško potrdilo, bo Zavod za zdravstveno 

zavarovanje Slovenije delno kril strošek 
letovanja. Za socialno šibkejše družine 
pa je možna tudi subvencija Občine La-
ško.

Prijavnice za letovanje se bodo zbira-
le do zapolnitve razpoložljivih mest in 

bodo na voljo na obeh osnovnih šolah, v 
Glavni pisarni Občine Laško ter na inter-
netni strani Občine Laško www.lasko.si. 
Za dodatne informacije lahko pokličete 
Jasno Kermelj na tel. št. 03 733 87 20 ali 
pišete na jasna.kermelj@lasko.si.

KLJUB DEŽJU ZASADILI 
MEDOVITE RASTLINE

Na dan sajenja medovitih rastlin, 25. 
marca 2023, smo se kljub slabemu vre-
menu zbrali v Rimskih Toplicah in skupaj 
s predstavnicami Turističnega društva 
Rimske Toplice, predstavnikoma Kra-
jevne skupnosti Rimske Toplice in Fran-
cijem Šolarjem, predsednikom Čebelar-
skega društva Laško, pri lekarni in igralih 

zasadili nekaj medovitih rastlin. Pri tem 
nam je bil v veliko pomoč Drago Hriber-
šek, Komunala Laško, ki je poskrbel za 
rastline in pri zasaditvi tudi pomagal.

Občina Laško je lani podpisala pis-
mo podpore projektu sajenja medovitih 
rastlin, ki ga organizira Čebelarska zveza 
Slovenije, zato smo se projektu priključili 
tudi letos.

Občina Laško je večkratna prejemnica 
naziva Čebelarske zveze Slovenije Čebe-
lam prijazna občina in tudi sicer si priza-
devamo ter s konkretnimi ukrepi poma-
gamo pri vzdrževanju medovitih virov. 
Pri tem sodelujemo zlasti s Čebelarskim 
društvom Laško ter Komunalo Laško, ki 
s sajenjem medovitih rastlin, tako enole-
tnic kot trajnic skrbi za javne površine.

MKJ

PUSTNO RAJANJE NA 
OBČINSKEM DVORIŠČU

Na pustni torek smo na občinsko dvo-
rišče povabili majhne maškare iz Vrtca 

Laško in letos so se jim pridružile tudi 
malo večje maškare iz OŠ Primoža Tru-
barja Laško. Pozdravil jih je župan Mar-
ko Šantej, nato pa smo jih pogostili s 
slastnimi domačimi mini krofki, ki jih je 
pripravilo Društvo Rosa. Posladkane in 
nasmejane maškare so v sončnem dopol-
dnevu rajale na zabavno glasbo, za katero 
je poskrbelo Društvo ŠMOCL.

Jasna Kermelj, foto: MKJ
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ŽUPAN SE JE SESTAL Z GOSPODARSTVENIKI

Veseli nas, da imamo v občini Laško toliko podjetnikov, ki so 
pripravljeni sodelovati pri nadaljnjem razvoju občine in skrbijo 
za zaposljivost.

Župan Marko Šantej se je v Rimskih termah srečal s predstav-
niki gospodarstva, ki delujejo v občini Laško. Na formalno ne-
formalnem srečanju je prisotnim predstavil poglede in vizijo ter 
prostorske načrte Občine Laško. Obenem je predstavil še razpi-
se ministrstev, katerih sredstva bodo na voljo v letošnjem letu. 

Predstavitvi so sledile pobude in predlogi s strani vabljenih.

MKJ
PODPISANA NAMERA O PARTNERSTVU MED 
OBČINO LAŠKO IN KLUBOM SLOVENSKIH 
PODJETNIKOV – SBC

Sredi februarja je v Celju potekal drugi v seriji rednih regij-
skih dogodkov, s katerimi SBC – Klub slovenskih podjetnikov 
vzpostavlja partnerstva z lokalnimi skupnostmi za odgovoren 
in skladen trajnostni razvoj. Na dogodek so bili vabljeni županje 
in župani savinjske regije, med njimi tudi župan občine Laško 
Marko Šantej. Prisotni so bili še drugi vidni predstavniki lokal-
nih skupnosti ter predstavniki prosvetnih, kulturnih in civilno-

družbenih gibanj in dejavnosti.
V središču dogodka je bila razprava županov in podjetnikov 

o priložnostih za krepitev sodelovanja v lokalnem okolju ter iz-
zivih, s katerimi se sooča savinjska regija. Sledil je podpis pisma 
o nameri, ki prinaša zavezo za skupne korake v smeri blaginje, 
napredka in policentričnega razvoja države. 

Župan Marko Šantej je tako s predsednikom SBC Jocem Pe-
čečnikom podpisal pismo o nameri o partnerstvu na področju 
gospodarstva med občino Laško in SBC - Klubom slovenskih 
podjetnikov, v katerem SBC prevzema vlogo koordinatorja na 
področju povezovanja gospodarstva v občini Laško, obenem si 
bo Klub slovenskih podjetnikov - SBC prizadeval tudi za čim 
večjo podporo gospodarstvu na področju poslovnega okolja.

MKJ, foto: SBC

RAZPORED DELA NOTARSKE PISARNE

Notarska pisarna v pritličju občinske zgradbe na Mestni ulici 
2 posluje vsak drugi torek v mesecu od 15. do 17. ure.

Celjski notarji bodo v prihodnjih mesecih dežurali po nas-
lednjem vrstnem redu:
• 9. maj 2023: notar Aleksander Mraz
• 13. junij 2023: notarka Katja Fink

VABLJENI, DA SI NALOŽITE 
APLIKACIJO SION

Občina Laško se je priključila v pri-
ročno mobilno aplikacijo SiON, ki je 
brezplačna in namenjena vsem.

Gre za aplikacijo, kjer so na enem 
mestu zbrane vse pomembne informa-
cije, od obvestil do kontaktov, razpisov, 
turizma ipd. Je zelo enostavna za upora-
bo, zato si jo lahko tudi sami preprosto 
namestite na svoj mobilni telefon.

S to aplikacijo se želimo vam, dragi 
občani še bolj približati, sploh tistim, ki 
imajo slabšo internetno povezavo, ima-
jo pa na voljo mobilne podatke.

SiON vam ponuja izboljšano, lažje in 
hitrejše obveščanje. Na vaš pametni te-
lefon prinaša naslednje uporabne vsebi-
ne:
• Uporabni kontakti: hiter dostop do 

občinskih in z občino povezanih 
kontaktov ter kontaktov podjetij in 
storitev, ki jih redno ali občasno pot-
rebujete.

• Novice in druge aktualne objave: 
tekoča obvestila o zaporah cest, pit- 
ni vodi, lokalnem utripu, dogodkih, 
slovesu občanov …

• Prireditve in dogodki: pregled špor-
tnih, zabavnih, kulturnih, občinskih 
dogodkov in prireditev.

• Turistične znamenitosti: izleti in 
poti, kulinarika, prenočišča, promo-
cijski video in druge turistične vsebi-
ne o občini.

• Razpisi in investicije: informacije o 
občinskih, nacionalnih in evropskih 
razpisih ter financiranju.

• In še mnogo več.

Občina Laško želi biti moderna, di-
gitalizirana in napredna. Pri tem pa je 
bistveno, da občani prejemate vse po-
membne informacije, ki jih potrebuje-
te za bivanje ali delo v lokalnem okolju.

Prav vsi si želimo, da bi bili župan in 
občina ves čas v neposrednem stiku z 
vsemi krajani.

Na ta način lahko skupaj oblikujemo 
rešitve, ki izboljšujejo naše lokalno oko-
lje.

Moderna tehnologija, ki jo prinaša 
slovenska inovacija SiON, je zdaj dos-
topna tudi vam, ki živite  in  delate  v 
naši občini ali pa ste kako drugače po-
vezani z njo, in nam, ki se trudimo za 
vas.

Kako do aplikacije?

Če imate pametni telefon Apple, si 
aplikacijo naložite tukaj:  https://apps.
apple.com/.../sion-kje-kam-kdaj.../
id1634799613

Če je vaš pametni telefon Android, 
si aplikacijo naložite tu: https://play.go-
ogle.com/store/apps/details?id=si.sbc.
sion

Če imate telefon Huawei, si aplika-
cijo naložite tu-
kaj:  https://appgal-
lery.huawei.com/
app/C106945981 

MKJ
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OBČINSKI SVET 

OBČINSKI SVET LAŠKO

3. seja je potekala v Thermani Laško 1. marca 2023.

Občinski svet je sprejel Akcijski načrt Slovenia Green za ob-
dobje 2022-2025, ki je bil zasnovan po prejemu znaka Slovenia 
Green Platinum. Načrt zavezuje k trajnostnemu razvoju na po-
dročju turizma in ohranjanju platinastega znaka. Občinski svet 
je sprejel tudi Strategijo trajnostnega razvoja in trženja turiz-
ma v občini Laško 2022-2028. Destinacija Laško je povezana 

in osredotočena v skup-
ni viziji: na temeljih na-
rave, znanja in izjemne 
zdraviliško-pivovarske 
tradicije Laško udejanja 
obljubo odlične zelene 
destinacije zdravja in 
dobrega počutja. 

Na dnevnem redu je 
bil tudi rebalans občin-
skega proračuna za leto 
2023, ki je bil sprejet 
zaradi uskladitve pro-
računskih postavk in 
posameznih projektov 
s predvideno dinamiko 
izvajanja in potrebno 
višino sredstev za nji-
hovo izvedbo. Sprejeta 

sta bila tudi Sklep o spremembah in dopolnitvah Sklepa o Načr-
tu ravnanja s stvarnim premoženjem Občine Laško za leto 2023 
– I. dopolnitev in Sklep o podelitvi pooblastila županu Občine 
Laško za potrjevanje investicijske dokumentacije. 

Na področju okolja in prostora so bile sprejete spremembe 
in dopolnitve treh odlokov. Odlok o gospodarskih javnih služ-
bah v občini Laško je bil dopolnjen z novo gospodarsko javno 
službo, t. j. zagotovitev zavetišča za zapuščene živali. S tem bo 
podana pravna podlaga za sprejem ustreznega odloka o načinu 
opravljanja gospodarske javne službe zavetišča za zapuščene ži-
vali na območju Občine Laško. 

Spremenjen in dopolnjen je bil tudi Odlok o odvajanju in 
čiščenju komunalne in padavinske odpadne vode v občini La-
ško. Z novo določbo so uporabniki, pri katerih letna količina 
dobavljene pitne vode presega 15.000 m³, dolžni v roku 6 mese-
cev od uveljavitve teh sprememb in dopolnitev na svoje stroške 
namestiti merilne naprave za merjenje odpadne vode. 

Odlok o spremembah in dopolnitvah Zazidalnega načrta 
KS 3 in KC 2/1 je bil sprejet zaradi razvojnih potreb občine pri 
zagotavljanju dodatnih stanovanjskih površin (neprofitnih in 
tržnih stanovanj) in trgovine v Debru. Sklep o začetku pripra-
ve tega odloka je bil sprejet že februarja 2020, sledila je izdelava 
pobude za pripravo sprememb in dopolnitev navedenega odlo-
ka, na podlagi katere je Občina pridobila mnenje o verjetnosti 
vplivov plana na okolje in konkretne smernice. Javna razgrnitev 
je potekala poleti 2022, pripomb ni bilo. Tako je bila vsebina od-
loka podana v obravnavo Odboru za urejanje prostora in komu-
nalne dejavnosti ter občinskemu svetu, na katerem je bil odlok 
soglasno potrjen. 

Občinski svetniki so sprejeli tudi Sklep o lokacijski preveritvi 
za določitev obsega stavbnega zemljišča pri posamični poseli-
tvi na določenih parcelah v k. o. Lože ter Zaključno poročilo o 
izvedenem projektu Obnova LC 200171 Debro-Rečica, odsek 
klorirna postaja do ovinka (P23) v dolžini 410 m.

Na seji je bil sprejet tudi Sklep o določitvi cen programov 
predšolske vzgoje v JZ Vrtec Laško. Cene, ki veljajo od 1. 5. 
2021, se bodo zvišale v povprečju za 16 %. Zvišanje je posledica 
zvišanja plač v javnem sektorju, zvišanja cen energentov in hra-
ne. Zvišanje bi bilo še veliko višje, če ne bi Občina prevzela na 
svoje breme strošek odpravnin, jubilejnih nagrad in del materi-
alnih stroškov. 

Sprejet je bil tudi Letni program športa, v katerega so vklju-
čeni vsi izdatki na področju športa, vključno z izgradnjo telo-
vadnice v Rimskih Toplicah in stroški v zvezi s športno dvora-
no Tri lilije. Za leto 2023 so za šport v proračunu zagotovljena 
sredstva v višini 2.157.694 EUR.

Občinski svet se je seznanil tudi z Zaključnim poročilom o iz-
vedbi projekta Ureditev Muzeja Laško in nakup opreme ter z Zak-
ljučnim poročilom o preureditvi prostorov bivšega CSD za potre-
be Zdravstvenega doma Laško. Z investicijo ureditve podstrešnih 
prostorov stavbe muzeja je le-ta pridobil dodatnih 100 m² raz-
stavnih prostorov. Z investicijo ureditve prostorov bivšega CSD 
pa je bilo na novo urejenih deset pisarn. Opremo za pisarne je 
nabavil Zdravstveni dom Laško. V prostorih bo predvidoma od 
1. septembra deloval Center za krepitev zdravja.

Zaradi uskladitve z zakonodajo so bile sprejete še spremem-
be Pravilnika o plačah in plačilih oziroma sejninah občinskih 
funkcionarjev, članov delovnih teles občinskega sveta ter članov 
drugih organov Občine Laško, občinski svet pa je sprejel tudi 
Sklep o višini sredstev za delo svetniških skupin in samostojnih 
svetnikov Občinskega sveta Laško, na podlagi katerega v letu 
2023 vsakemu svetniku za njegovo delovanje pripada 250 EUR. 
Sredstva se lahko porabijo samo za točno določene namene, ki 
so opredeljeni v Pravilniku o sredstvih za delo svetniških sku-
pin in samostojnih svetnikov Občinskega sveta Laško (Uradni 
list RS, št. 204/2021).

Občinski svetniki so potrdili Realizacijo dela občinskega sve-
ta za leto 2022 ter sprejeli nov Plan dela za leto 2023, ki je objav-
ljen na občinski spletni strani.

Gradiva za seje občinskega sveta in posnetki sej so dostopni 
na občinski spletni strani www.lasko.si. Prav tako so na občin-
ski spletni strani objavljeni vsi sprejeti občinski predpisi (pod 
zavihkom »ZA OBČANE«). 

Tanja Grabrijan

Irena Povalej iz podjetja RC Planiranje, d. o. o., je občinskemu svetu predstavila 
spremembe in dopolnitve Zazidalnega načrta KS 3 in KC 2/1, ki bodo omogočale 
gradnjo stanovanjskih površin in trgovine v Debru. 

Akcijski načrt Slovenia Green in Strategijo traj-
nostnega razvoja in trženja turizma je predsta-
vila Tina Belej, direktorica JZ STIK Laško.
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KORAK BLIŽJE GRADNJI 
STANOVANJ V DEBRU

Tretja seja Občinskega sveta La-
ško je potekala na prvi marčevski dan. 
Predstavniki Mlade moči občine Laško 
(MMOL) smo bili zelo veseli težko pri-
čakovanega gradiva – Predloga Odloka o 
spremembah in dopolnitvah zazidalnega 
načrta KS 3 in KC 2/1, ki končno odpira 
zeleno luč gradnji neprofitnih in tržnih 
stanovanj v Debru.

Trenutno veljavni zazidalni načrt na-
mreč ni omogočal realizacijo povečanih 
razvojnih potreb naše občine, nov kon-
cept urbanistične zasnove, ki smo ga sve-

tniki soglasno potrdili, pa bo bistveno 
pripomogel k povečanju kapacitet tako 
tržnih kot tudi neprofitnih najemniških 
stanovanj. Sprva je idejna zasnova vklju-
čevala tudi gradnjo varovanih stanovanj, 
od katerih pa je občina žal morala odsto-
piti zaradi zahtev vodarske stroke, ki so 
pri gradnji tovrstnih stanovanj bistveno 
višje, kot sicer. 

Zazidalni načrt torej predvideva grad-
njo tržnih in neprofitnih stanovanj ter tr-

govine, prav tako pa načrt obsega celovi-
to zunanjo ureditev z vsemi priključki na 
javno infrastrukturo in novo prometno 
ureditev.

V želji, da se v največji možni meri za-
dosti potrebam potencialnih lastnikov 
stanovanj, bo v kratkem v naši občini iz-
vedena anketa glede podrobnejše uredi-
tve samih kapacitet stanovanj.

Veseli smo, da so stekli tudi že pogo-
vori s potencialnim investitorjem, zato 
si lahko v bližnji prihodnosti obetamo 
pričetek aktivnosti povezanih z gradnjo 
novih stanovanj.

V soboto, 1. 4. 2023, smo se MMOL-
-ovci udeležili tudi čistilne akcije »Zloš-
čimo zlato Laško« in hvaležni smo orga-
nizatorju ter vsem udeležencem, ki so si 
na ta dan vzeli čas, da skozi čistilno akci-
jo skupaj doprinesemo k čistejšemu oko-
lju v naši občini.

Danijela Bevk Knez, 
Mlada moč občine Laško

Listo Ljudje Ljudem po lanskoletnih 
občinskih volitvah v Občinskem sve-
tu Občine Laško tako kot v prejšnjem 
mandatu zastopa Boštjan Vrščaj, ki ste 
mu glasove namenili v I. volilni enoti. 

V delovnih telesih občine smo za-
stopani z našimi kandidati z liste v 
Odboru za gospodarski razvoj občine 

(Boštjan Teršek, Boštjan Vrščaj), v Odboru za urejanje pros-
tora in komunalne dejavnosti (Zvonko Gračner) in v Nadzor-
nem odboru občine Laško (mag. Vesna Vodišek Razboršek). 
Pri delu v delovnih telesih so predstavniki Liste zelo aktivni. 
Predstavnika v gospodarskem odboru sta tako na seji pri obrav-
navi Strategije turizma v Občini Laško opozorila, da med tu-
rističnimi razvojnimi območji občine ni navedena dolina La-

homnice z Marija Gradcem in območje proti Trobnemu dolu, 
Vrhu nad Laškim in proti Lisci. Po našem mnenju bi kot po-
membna dejavnost morala biti vključena tudi rudarska dedišči-
na, kar vse je bilo potem na predlog Odbora za gospodarski ra-
zvoj tudi dodatno vključeno v Strategijo turizma Občine Laško. 
Posebno mesto v razmišljanju Liste pa zajema tudi staro mestno 
jedro Laškega in vaška jedra, zato naša predstavnika pripravlja-
ta predloge za spremembe Razpisa o financiranju obnove stavb, 
ki bi pripomogle k boljšemu črpanju sredstev in več prijavam na 
omenjeni razpis.

Za zaključek. Iskrena hvala vsem vam, ki ste nam namenili 
glas, ki je naša zaveza, da so pri odločanju o razvoju in življenju 
v občini vedno na prvem mestu ljudje.

Boštjan Vrščaj

LISTA
LJUDJE
LJUDEM

LL

Ker nam je mar za 
izgled okolice, v kateri ži-
vimo, smo prvi vikend v 

aprilu izkoristili za polepšanje delčka narave v Občini Laško. 
Lotili smo se dveh divjih odlagališč ob magistralni cesti Rim-
ske Toplice-Celje, kjer so končale smeti, ki v naravo ne sodijo. 
Zbrali smo presenetljivo količino smeti, ki smo jo predali Ko-
munali Laško. 

V Lokalnem odboru Gibanja Svoboda Laško aktivno sode-
lujemo pri realizaciji tekočih, planiranih in novih projektov kot 
so: realizacija zdravstvene oskrbe, dogovori za realizacijo kole-
sarske poti Celje-Laško, urejanje mestnega jedra, urejanje okoli-
ce v mestnem jedru in okolici ter ostale tekoče tematike.

Podžupan Občine Laško Marjan Mačkošek je v okviru pri-
stojnosti pristopil k premiku realizacije in racionalizacije pro-
jektov, ki so v teku ali v planu.

V LO GS Laško aktivno spremljamo in soustvarjamo delova-
nje občinskih organov v Občini Laško.

Ker spodbujamo vključenost prebivalcev Občine Laško, smo 
uvedli novost uradnih ur. Obiščete nas lahko vsak ponedeljek, 
med 17.00 in 18.00 na Trubarjevi ul. 3, Laško.

Za vse pobude in vprašanja nam lahko pišete tudi na mail: la-
sko@gibanjesvoboda.si 

Vabimo vas tudi k sledenju na Facebooku: Gibanje Svoboda 
Laško.

Urška Krajnc, sekretarka
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 Spoštovane 
občanke, spošto-
vani občani Ob-
čine Laško. Do-
volite nam, da se 
najprej zahvali-

mo za vaše zaupanje, ki ste ga nam na-
menili na zadnjih lokalnih volitvah. V 
Občinskem svetu Občine Laško bomo 
delovali skladno s predstavljenim volil-
nim programom in konkretnimi predlo-
gi s strani krajevnih skupnosti, gospodar-
stva, društev, podeželja in posameznikov 
naše občine. 

V mandatnem obdobju 2022-2026 
smo bili v Občinski svet izvoljeni: Nuša 
Konec Juričić, Janko Cesar, Marjan Be-
lej in Matjaž Pikl. Do zdaj smo imeli dve 
redni seji, na katerih smo izpostavili do-
ločena vprašanja v zvezi z rebalansom 
proračuna za leto 2023, podali pobude 
za izboljšanje komunalne infrastruktu-
re in se v določene podražitve, ki jih je 

predlagala občinska uprava, zelo resno in 
tehtno poglobili. 

V posameznih odborih in komisijah 
delujejo člani, in sicer: Komisija za man-
datna vprašanja, volitve in imenovanja 
ter statutarna pravna komisija – Janko 
Cesar, Odbor za kmetijstvo vodi Marjan 
Belej in kot članica ga zastopa Anja Van-
co, član Komunalnega odbora je Matjaž 
Pikl, član Nadzornega odbora je Matjaž 
Centrih, člana Odbora za družbene de-
javnosti je Nuša Konec Juričič in Andrej 
Medved, predsednik Komisije za vloge in 
pritožbe občanov je Matjaž Pikl.

V naslednjih krajevnih skupnostih pa 
nas zastopajo: KS Laško – Milan Padež-
nik, KS Jurklošter – Aleksander Bezgov-
šek in v KS Sedraž - Anja Vanco. 

Vaše pobude, vprašanja in predloge 
pričakujemo na elektronskem naslovu 
sls.oolasko@gmail.com, lahko pa se obr-
nete tudi osebno na izvoljenega svetnika. 
V imenu OO Slovenske ljudske stranke 
Občine Laško, članov stranke in simpa-
tizerjev se iskreno zahvaljujemo bivšemu 
županu Francu Zdolšku za vsa dobra de-
janja in opravljene naloge, ki jih je izve-
del v svojem 16-letnem delovanju. Vam, 
spoštovani občani in občanke pa ob veli-
konočnih praznikih, ki so za nami želi-
mo, da vam spomini nanje vedno vzbu-
dijo občutek družinske sreče. 

Svetniška skupina OOSLS Laško:
Nuša Konec Juričić, Janko Cesar, 

Marjan Belej, Matjaž Pikl
Foto: Damjan Kolš

Občinski odbor Laško

Pozdravljene/i 
občanke in obča-
ni občine Laško,

s tem tiskanim 
medijem smo zo-

pet pri vas doma, v službi in v okolju, ko 
si vzamete čas ga prelistate in če je kaj za-
nimivega tudi podrobno preberete.

Vrstice, ki so pred vami, so namenjene 
vam, da se podrobno seznanite s tem, kaj 
se dogaja in, kaj delamo v laški občini.

V prejšnji številki smo omenili, da smo 
bili na zadnji seji deležni rebalansa pro-
računa občine, kjer se je zaradi manj-
ših prihodkov in dviga cen vseh stori-
tev, energije, plač, hrane itd. znižala tudi 
namenska poraba. Kot smo vas obvesti-
li, smo bili soočeni tudi s predlogom za 
dvig cen vrtca in ga s težkim srcem potr-
dili. Tukaj se je postavilo tudi vprašanje 
o iskanju notranjih rezerv, a po predsta-
vitvi in realnem soočanju z dejstvi smo 
predlog potrdili. Ali je to pravilna smer, 

nas bodo ocenili volivci na naslednjih 
volitvah, dejstvo pa je, da glede na tre-
nutni trend to verjetno ni edino zvišanje 
cen storitev. Kot je zaznati iz proračuna 
in župana si bo prizadeval, da bo del po-
višanja kril tudi proračun Občine Laško.

Prav tako smo ponovno odprli temo za 
parkirna mesta pri ZD Laško, kjer je do-
datno predlaganih osem parkirnih mest. 
Z omenjenim predlogom se ne strinjamo 
in smo zato predlagali, da se na trenu-
tnem, začasnem makadamskem parkiri-
šču pristopi k projektu dvoetažne garaže, 
ki bo dolgoročno rešilo parkiranje kori-
stnikov storitev ZD Laško. Kako bomo 
uspešni z našim predlogom, vas obves-
timo v enem od naslednjih biltenov. Na 
zadnji seji smo tudi podali predlog za 
ureditev državne ceste Laško-Rimske To-
plice-Jurklošter, ker je v zelo slabem sta-
nju. Povprašali smo tudi za potek prido-
bivanja dokumentacije za novi most v 
Rimskih Toplicah. O tem pa vas obves-

timo naknadno, ko dobimo odgovore. 
Vsem članom stranke SDS, vsem občan-
kam in občanom Laškega želimo vesele 
in blagoslovljene velikonočne praznike, 
veliko domačih dobrot in pa predvsem 
ostanite zdravi. 

Robert Medved 
Foto: Damjan Kolšek

SVETNIŠKA SKUPINA SOCIALNIH 
DEMOKRATOV 

Na 3. seji Občinskega sveta smo v svetniški 
skupini SD predlagali naslednjo pobudo.

Volilne enote se oblikujejo tako, da se en 
član občinskega sveta voli na približno enako

število prebivalcev. Občinska volilna komisija je nato predla-
gala, ob upoštevanju povezanosti med posameznimi KS, nas-
lednje VE:
• VE1 Laško
• VE 2 Jurklošter, Vrh nad Laškim, Šentrupert in Marija Gradec

• VE 3 Rečica, Sedraž, Rimske Toplice in Zidani Most.

Če se dogovorimo za spremembe, moramo postopek v skla-
du s 23. členom Statuta Občine La-
ško pričeti še v letošnjem letu. 

V OO Socialnih demokratov se 
bomo tudi letos vključili v čistilne 
akcije v posameznih KS, zato smo v 
ta namen v vsako KS razdelili po 15 
parov delovnih rokavic.

Marjan Kozmus,  
vodja svetniške skupine SD



9

KRAJEVNE SKUPNOSTI

KS LAŠKO
Je čas praznovanja

Kakšni so občutki, ko na vrata slav-
ljenk stopi sam župan Občine Laško 
Marko Šantej in vodja protokola ob takih 
priložnostih, predstavnik Rdečega križa 
Laško Vlado Marot ter predstavnik KS 
Laško vam lahko zaupajo samo obiska-
ne krajanke v naši krajevni skupnosti, ki 
so pred kratkim praznovale 90 let življe-
nja. Februarja tako obiskali go. Frančiško 
Simonič, ki prebiva na prijetni lokaciji v 
Debru, marca pa smo obiskali go. Franči-
ško Lozer, ki prav tako v Debru prebiva v 
prijetni hišici. Obe sta nam zatrdili, da se 

prav prijetno počutita na pobočju Mali-
ča. Je pa 30. marca praznovala 90. rojstni 
dan tudi ga. Angela Zalokar iz Kidriče-
ve ulice 43 v Laškem, ki pa zadnje čase 
prebiva v domu za starostnike v Šmarju 
pri Jelšah. Njej je bila poslana primerna 
voščilnica s šopkom rož. Vsem trem kra-

jankam ob njihovem visokem jubileju že-
limo še mnogo zdravih in prijetnih let v 
okolju svojih najdražjih. 

Martin Kokotec, 
KS Laško

Zahvala

Kako zelo pomembna je cesta, 
vedo tisti, ki je niso imeli. Ko smo 
dobili asfaltiran odsek ceste Tre-
merje-Knešak-Zupanc, smobili ve-
seli in hvaležni. Prejšnjemu vodstvu 
Občine Laško gre velika zahvala za 
asfaltiranje omenjenega cestnega 
odseka: nekdanjima županu Francu 

Zdolšku in podžupanu Matja-
žu Piklu, Andreju Kaluži, pred-
sedniku KS Laško Martinu Ko-
kotcu, izvajalcu del GM Hercog, 
družinam Vodišek, Videc-Što-
rek za darovano zemljo in vsem, 
ki so kakorkoli pomagali in pri 
projektu sodelovali.

Janez Janči Knešak

DRUŠTVO ZA RAZVEDRILO 
JAGOČE SLAVI 20 LET!

V Laškem imamo kultur-
na, športna, pevska in številna 
druga društva. Ste vedeli, da 
imamo tudi društvo za razve-
drilo?

Razvedrila nam v sodob-
nem tempu življenja močno 
primanjkuje. Prav tako druže-
nja. V Jagočah so se tega zave-
dali že dve desetletji nazaj, ko 
so z namenom boljšega pove-
zovanja med vaščani ustanovi-
li Društvo za razvedrilo Jagoče. 
Skozi vsa ta leta je druženje os-
talo glavna dejavnost društva. 
S tem namenom se je organi-
ziralo več aktivnosti in prire-
ditev, kot npr. ličkanje koruze 
pri Podrepškovih, pa pusto-
vanje, »ofiranje«, postavljanje 
mlaja in številni drugi običa-
ji, ki dandanes niso več tako 
prisotni v družbi kot nekoč, 
predstavljajo pa pomembno 
etnografsko dediščino. Jago-
ška noč konec avgusta je bila 
vrsto let osrednja prireditev 
društva, ki se letos po »koron-
skem zatišju« znova vrača. 

Od postavljanja mlaja, ličkanja koruze in tradicionalnega srečanja vaščanov na Jagoški noči do »slike« na nedeljski povorki 
Piva & cvetja. Društvo za razvedrilo Jagoče je skozi 20 let delovanja nanizalo mnogo priložnosti za druženje, obujanje starih 
običajev in seveda razvedrilo vseh sodelujočih.

Na zadnjem občnem zboru društva konec 
marca je bil za 4-letni mandat predsednika po-
novno izvoljen Peter Hohkraut, ki predstavlja 

gonilno silo društva. Na Občnem zboru, ki sta 
se ga udeležila član društva in sedaj župan Ob-
čine Laško Marko Šantej ter predsednik Kra-
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KS MARIJA GRADEC
Pust na Reki

Dragi bralci Laškega biltena lahko ra-
zumete, da naša srečanja humorja, nikoli 
v socializmu in tudi nikoli v parlamen-
tarni demokraciji, niso bili prijavljeni 
dogodki! Kako to ? Ker gre v našem pri-
meru za navaden obisk žlahte pri gospo-
darju in gospodinji in njihovimi.

Ena od skrivnosti prebivalcev potoka 
Lahomnica in potoka Reka je ta, da se 
na pustni torek udeležijo prapoganske-
ga srečanja na kmetiji »Pr Čaj« na Reki, 
v obnovljenem bivšem konjskem hlevu. 
Ta hlev je svetišče veselja in humorja od 
Bobeka do Pongracla, od Benceta do Be-
zgovška.

Med drugo svetovno vojno je bilo še-
mljenje strogo prepovedano. Kdaj na-
tančno pa so se krajani prenehali bati 
oblasti in se zbrali prvič v socializmu 
za pusta, mi ni znano. Ko sem bil otrok, 
smo se maske zvečer na pustni torek ok-
rog osme ure zbrale »pr Hrvat«. Vse tja 
do leta 1996, ko je prenehal rod na kme-
tiji. Bili smo zgubljeni in smo se posku-
sili zbirati »Pr Ahtik«, kjer je bila doma 

KOŠUTA. To je bajeslovno bitje, ki je 
prišlo iz Sibirije. Prinesli so jo bivši voja-
ki nemškega Wermachta, ki so kot ujet-
niki preživeli ujetništvo Rdeče armade. 
Spomnim se, da je to bil vrhunec srečanja 
mask, petja in plesa. KOŠUTA je ustra-
hovala vse slabo in božala vse dobro na 
vasi in družbi. Maske so v šestdesetih že 

izražale kritiko družbe, brez besed, s po-
dobo, gibanjem … Prisotni pa smo ugi-
bali, kdo je pod masko in kaj skuša po-
vedati. Čudovita dramaturgija, čudovit 
pristop h kritiki. Ta lastnost se ohranja 
vse do danes.

Leta 2007 pa sta mladenka Barbara in 
mladinec Matej povabila prijatelja Alena 
in Blaža in preuredili so prostore bivše-
ga konjskega hleva na kmetiji »Pr Čaj« v 
prostor veselja in srečevanja. 

Pustni torek je dan našega veselja, da 
smo živi in da živimo skupaj. Odvis-
ni smo od življenjske energije družine 
Marjana in Silve Hercog, družine Draga 
in Marjane Jančič ter družine Daniela in 
Cvetke Albreht. Temu dnevu se pridruži-
jo vsi, ki so pozvani in vse maske, ki po 
21. uri pridejo v hlev na družinski obisk. 
Maske zapustijo hlev med drugo in tretjo 
v jutro. 

Res sem srečen, da sem se vrnil v skup-
nost, kjer sta humor in veselje nad življe-
njem tako dobrodošla, še zlasti na pust-
ni torek, vsako leto, ne glede na politično 
ureditev. Hvala vsem maskam, Klanško-
vim, Albrehtovim in predvsem Čajevim.

Franci Pusar

Po spominu narisana podoba, ki se je na pustni torek 
zvečer sprehajala po Reki.

Dan žena na Reki

Mesec marec je v znamenju žensk in 
praznovanja dneva žena ter materinske-
ga dne.

Na Reki smo 10. marca na pobudo 
sokrajana Francija Pusarja, ki si prizade-
va, da ponovno oživimo tovrstne prazni-
ke, organizirali prijetno druženje za sta-
rejše krajanke, za katere vemo, da si težje 
vzamejo čas zase in za druženje, saj ima-
jo venomer izgovor, da nimajo časa, da 
imajo še kaj za postoriti in še kak izgovor 
bi se našel.

Še posebej smo ponosni, da se je sreča-
nja udeležila najstarejša krajanka Urška 
Marot, ki šteje zavidljivih 98 let. Tudi za-
njo je bilo prijetno presenečenje, saj si ni 
mislila, da bo dan žena podoživela v kro-
gu sosedov, prijateljev, s katerimi je žive-
la v svojem kraju vse do odhoda v Dom 
starejših Laško.

V kulturno družabnem programu smo 
udeleženkam podali zgodovinski pregled 
začetkov praznovanj 8. marca kot tudi 
predhodnega boja žensk za enakoprav-
nost v družbi. Pravice žensk niso bile 

dane, ampak izbojevane in tega ne sme-
mo nikoli pozabiti. 

Druženje je bilo v znamenju domače 
glasbe in prešernega petja udeleženk, saj 
je bil poudarek na starejših pesmih, ki se 
jih mlajša generacija ne spominja več.

Glede na to, da je srečanje sovpadalo s 
praznikom mučenikov, smo se tudi nanje 
spomnili z manjšo pozornostjo, saj je 10. 
marec njihov dan, ki mora biti dostojno 
praznovan.

Druženje je bilo organizirano in pod-
prto s prostovoljnim pristopom in anga-
žiranostjo tako udeleženk, ki so prispe-

jevne skupnosti Laško Martin Kokotec, 
smo slišali veliko pohvalnih besed na 
temo zanesenjaštva v društvu in podpo-
re temu, da društvo še naprej deluje, ve-
lja pa razmišljati o novih projektih, aktiv-
nostih in vključevanjih, ki so potencial za 
nadgradnjo delovanja društva.

Vaščane Jagoč vljudno vabimo na prvo 
od aktivnosti v letošnjem letu, in sicer 
postavljanje mlaja, ki se bo na križišču 
cest za Svetino in Rifengozd odvijalo v 
sredo, 26. aprila. 

NPT
Foto: arhiv društva  
in Martin Kokotec

Na letošnjem občnem zboru so člani društva sprejeli načrt dela, v katerega je po nekajletnem »koronskem premo-
ru« znova vključena tudi Jagoška noč.
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vale pecivo, kot na strani organizatorjev, 
ki smo vsak po svojih najboljših močeh 
prispevali, organizirali, da je srečanje po-
tekalo po začrtanem programu.

Iskrena zahvala gre Čajevim, Albreh-
tovim, Betki Klepej, Marjanu Klanšku, 
Tadeju Zajcu, Blažu Kristanšku, da smo 
s skupnimi močmi uspešno zaključili do-
godek.

V namen nadaljnjega druženja kraja-
nov, njihovega povezovanja in sodelova-
nja, kot tudi približati lepote kraja, v ka-
terem živimo, si bomo tudi v prihodnje 
prizadevali za številne aktivnosti, za ka-
tere že snujemo ideje in se jih veselimo. 

Alenka Lokovšek
Foto: Rajko Klepej

KS REČICA

Za člani KS Rečica sta aktivna dva 
meseca. Za opis vsega dogajanja nima-
mo dovolj prostora, zato omenimo naj-

pomembnejše dogodke.
V nedeljo, 5. februarja, smo v sodelo-

vanju s Kulturnim društvom Miklavž organi-
zirali veseloigro v treh dejanjih Zadrega nad zadrego. Zabave 
željni gledalci so dvorano Sindikalnega doma napolnili do zad-
njega kotička, kar nas je izjemno razveselilo, prešeren smeh ob 
pravih trenutkih pa je nakazoval, da se prav veselo kratkočasijo. 

Na sredo, 22. februarja, je bila sklicana 2. redna seja Sveta 
KS, na kateri smo med drugim obravnavali in sprejeli Razpis 
za krajevna priznanja (objavljen bo aprila), Razpis za sofinan-
ciranje javnih prireditev (objavljen na http://www.lasko.si/ks-
-recica), Razpis za »prvoodzivnega« bagarista ter Razpis za 
vzdrževanje krajevnih cest (objavljen bo aprila). Na drugi del 
seje smo povabili nekatere občinske svetnike, udeležila sta se 
je oba podžupana, Marjan Mačkovšek in Enej Kirn ter Matjaž 
Pikl. Predstavili smo jim aktualno problematiko na območju KS 
Rečica. Govorili smo o najbolj problematičnih cestah (aktual-
ni status projektov in obeti glede realizacije), obravnavali smo 
veliko željo krajanov – prizidek telovadnice k podružnični šoli 
Rečica in ugotovili, da trenutno zanj ni finančnih sredstev, je pa 
smiselno izdelati projektno dokumentacijo in počakati na ustre-
zen razpis. Obenem na Občini potekajo razgovori o prerazpo-

reditvi prostorov na šoli, na način, da bi bila telovadnica name-
njena samo primarni dejavnosti. Omenili smo tudi potrebo po 
izboljšanju dostopa širokopasovnega omrežja. Projekt Rune je 
začasno ustavljen zaradi težav z dovoljenjem za kopanje, obstaja 
možnost širjenja dostopa signala prek antene. Želja po nadalje-
vanju projekta vodovod v Zgornji Rečici je bila še zadnja redna 
obravnavana tema. Prva faza (Zavrate-Huda Jama) je zaključe-
na, druga faza (od vežice do črpališča) je zaradi pomanjkanja 
interesa obstala. Potrebna je ponovna poizvedba o interesu pri-
ključitve na javni vodovod.

V torek, 7. marca, so potekale prve uradne ure KS Rečica. 
Prišlo je pet krajanov, vsak je predstavil svojo edinstveno situa-
cijo in tudi prejel odgovor glede aktualnih oz. nadaljnjih ukre-
pov za rešitev problema, ki so v moči KS.

V petek, 9. marca, se je končala 2. dopisna seja, na kateri smo 
sprejeli finančni načrt in plan dela KS Rečica za leto 2023. 
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Izgradnja prostora 
za raztros pepela na 
pokopališču Sedraž

Komunala Laško, kot 
upravljavec pokopališč 
na območju občine La-
ško, je na pobudo kra-

janov Sedraža in z investicijo Občine Laško v drugi polovici leta 
2022 pričela z izgradnjo prostora za raztros pepela na pokopališču 
Sedraž.

V jesenskem času je bil izveden izkop, izgradnja betonskega 
opornega zidu in tlakovanje poti do samega prostora. V zimskem 
času so se dela zaradi vremenskih razmer prekinila. V letošnjem 
letu pa so bila zaključena še ostala dela z ureditvijo okolice in za-
saditvijo trajnic in dreves.

Platinasta poroka

Pred 70 leti, 31. januarja 1953, sta se poročila zakonca ŠPI-
LAR. Redki so zakonski pari, ki se lahko pohvalijo s tako dolgo 
dobo skupnega življenja. Skozi vsa skupna leta sta preživela lepe 
in tiste manj lepe trenutke. Ustvarila sta si družino in zgradila 
lasten dom v Spodnji Rečici, kjer živita še danes skupaj z vnu-
kom Bojanom, ženo Leo in pravnukom Žanom. V zakonu sta 
se jima rodila dva sinova Slavko in Bojan. Žal, pa je mlajši sin 
Bojan po hudi neozdravljivi bolezni umrl pri starosti treh let in 
pol.

Vekoslava Slavica Gozdnikar se je rodila v Trnovem hribu 
leta 1931. Poleg nje so bili v družini še trije bratje, od katerih 
živi le še brat Miro. Starejši brat Ivan je pod streli okupatorja pa-
del v Sedražu leta 1945 star osemnajst let.

Vincenc Vinko Špilar se je rodil leta 1930 v Oleščah. Poleg 
njega je bilo v družini še pet sester in en brat, od katerih živita le 
še dve sestri, in sicer Dragica Ranzinger in Olga Senica.

Njuna skupna dolgoletna življenjska pot se je pričela, ko sta 
se spoznala v Hudi Jami, kjer je Slavica delala v takratni rudar-
ski menzi, Vinko pa je bil zaposlen pri Rudniku Laško. Kasne-
je je Slavica delala še v Pivovarni Laško, Zdravilišču Laško in 
nato do upokojitve v Timu Laško kot kuharica. Vinko pa je po-
leg zaposlitve v Rudniku Laško delal še pri Geološkem zavodu 
Slovenije in nato do upokojitve v Timu Laško kot vodja izmene 
v proizvodnji hidroizolacij in vodja požarne operative. Ves čas 
delovne aktivnosti sta bila zapisana tudi opravljanju humanitar-
nega poslanstva. Srečevali smo ju lahko med gasilci, v Rdečem 
križu in še kje. Vinko pa je bil več kot trideset let inštruktor 
vožnje pri AMD Laško. Danes še vedno skrbita sama zase, ob 
manjši pomoči družinskih članov ter CSD Laško.

Natanko po 70 letih, 31. 1. 2023, se je družina zbrala v Gos-
tišču Čater in proslavila njun visoki jubilej -platinasto poroko. 
Poleg slavljencev, sina Slavka in snahe Cvetke so bili prisotni še 
vnuk Bojan z ženo Lejo in pravnuk Žan z Majo, vnuk Matej z 
ženo Špelo in pravnuk Nik Tian ter njuni najbližji prijatelji in 
sosedi.

Ob dobri kapljici in okusni domači hrani smo nazdravili in 
jima zaželeli še veliko zdravih let.

Lea Špiler

V torek, 21. marca, je potekala 3. redna seja KS Rečica, na 
katero smo povabili predstavnike lokalnih društev. S sedmimi 
predstavniki društev smo govorili predvsem o dveh večjih pro-
jektih, na katerih bi lahko sodelovali, in sicer čistilni akciji ter 
seveda prireditvi ob krajevnem prazniku (2. julij). Interes za so-
delovanje nas je zelo razveselil ter nam nakazal, da je nadgra-
dnja projektov ne le mogoča, ampak tudi zaželena.

V soboto, 1. aprila, smo se priključili veliki čistilni akciji Zloš-
čimo zlato Laško. Kljub muhastemu vremenu je akcija uspela! 
Rečico je po dolgem in počez počistilo več kot 80 prostovolj-
cev. Največ zopet iz PGD Rečica, sledili so člani NK Laško, pa 
Planinskega društva Laško, Lovske družine Rečica pri Laškem, 
Rudarsko-etnološkega društva Brezno – Huda Jama, člani KS 
in drugi. Smeti smo zbrali ob cesti vse od Breznega, od kmetije 
Kodre in s Šmohorja pa vse do konca doline – do Debra. Po-
samezne ekipe so se osredotočile na območja okoli objektov: 

Doma starejših Laško, Sindikalnega doma, Doma na Šmohorju 
in lovske koče ter koče na Zavratih. Iskrena hvala vsem udele-
žencem!

Poleg naštetega so se člani KS udeležili tudi večine občnih 
zborov lokalnih društev ter spoštovanja vrednega 90. rojstnega 
dne gospe Marice Lesjak, ki je med drugim v svet ponesla čudo-
vito umetnost ustvarjanja rož iz krep papirja.

VABIMO VAS NA:

• tradicionalno postavljanje mlaja pri Domu na Šmohorju 
- 27. aprila v popoldanskih urah,

• tradicionalno srečanje na Šmohorju v počastitev praznika 
dela – 1. maja.

Katja Goluh

Pokopališče Sedraž je tako sedaj tretje pokopališče na ob-
močju občine Laško, za pokopališči Laško in Vrh nad Laškim, 
ki ima urejen prostor za raztros pepela. 

Marko Klinar
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Novo osebno dvigalo na Badovinčevi ulici 2 v Laškem

Konec leta 2022 se je na Badovinčevi ulici 2 v Laškem priče-
la izgradnja osebnega dvigala. Etažni lastniki so za izvajalca del 
izbrali podjetje Dvigala Sušnik, d. o. o., iz Ljubljane, kar je bilo 
tudi naše prvo sodelovanje z omenjenim podjetjem. Vrednost 
celotne investicije za izgradnjo dviala je bila dobrih 90.000,00 € 
in jo bodo etažni lastniki poplačali deloma iz rezervnega sklada, 
deloma z najemom kredita.

Trenutno smo v fazi priprave dokumentacije ob primopredaji 
dvigala. Kljub začetnim težavam, ki so se pojavile zaradi daljših 
dobav materialov, je izvajalec kasneje pokazal strokovnost pri 
izvedbi del. Nad celotno gradnjo smo budno bdeli in nadzoro-
vali dela nadzornik Aleš Goršek iz podjetja Pronad, d. o. o., ki je 
bil tudi projektant projekta, ter predstavnica upravnika objekta 
JP Komunala Laško, d. o. o., Andreja Padežnik. 

To je tretje zgrajeno dvigalo na Badovinčevi ulici. Interes 
etažnih lastnikov v naselju Badovinčeva ulica je z vsakim zgra-
jenim dvigalom večji, ne glede na trenutne negotove razmere 
na trgu. Populacija v naselju se stara in nekateri že nujno potre-
bujejo dvigalo. Če etažni lastniki pokažejo zanimanje za izgra-
dnjo dvigala, je za takšno investicijo potrebno 75 % soglasje, saj 
je potrebno najprej pridobiti gradbeno dovoljenje. Ker pa je po 
navadi za večje investicije potrebno najeti kredit vezan na re-
zervni sklad, pa potrebujemo 100 % soglasje etažnih lastnikov.

Nato se lahko začnejo zbirati ponudbe za izbor projektan-
ta in dobavitelja strojne opreme dvigala. Dobavitelja dvigala je 
potrebno predhodno izbrati zaradi tehnološkega načrta, ki ga 
je treba vključiti v projekt za pridobitev gradbenega dovoljenja. 
Po pridobitvi gradbenega dovoljenja in izdelavi projektov za iz-

vedbo se lahko prične zbiranje ponudb in izbor izvajalca za ce-
lotno gradnjo (gradbena, obrtniška in inštalacijska dela). 

Nov gradbeni zakon (GZ-1), ki se je začel uporabljati 1. julija 
2022 uvaja nov pojem »manjša rekonstrukcija«. To so dela, ki 
niso vzdrževanje objekta in niso rekonstrukcija, so pa izbolj-
šava ali zamenjava elementov, s katerimi se ne ogroža stabilno-
sti konstrukcije in se ne poslabšajo gradbeno tehnične lastnosti 
objekta. 

Med manjše rekonstrukcije spada tudi prizidava zunanjega 
stopnišča ali dvigala, ki ne povezuje več kot treh etaž in je zu-
nanji rob oddaljen od sosednjega objekta več kot štiri metre. Na 
podlagi tega pogoja bomo za izgradnjo osebnega dvigala v na-
selju Badovinčeva ulica še vedno potrebovali gradbeno dovolje-
nje, saj so vsi objekti višji od treh etaž. 

Andreja Padežnik

Izvajanje zimske službe 
2022/2023

Komunala Laško, d. o. o., je izvaja-
la zimsko vzdrževanje lokalnih cest, po-
membnejših javnih poti, ulic, hodnikov 
za pešce in parkirnih prostorov v občini 
Laško, skladno z vsakoletno pogodbo z 
Občino Laško. V sklopu rednega vzdrže-
vanja se je v zimskem obdobju od 15. 
11. do 15. 3. izvajala tudi zimska služba 
na vseh navedenih površinah, skladno z 
vsakoletnim izvedbenim planom zimske 
službe in pogodbo. Prav tako pa je Ko-
munala Laško, po Odloku o iz-
vajanju zimske službe v občini 
Laško Ur. l. RS št. 61/2019, po-
godbeno vezana in zadolžena 
tudi za izvajanje zimske službe 
na vseh cestah, ki jih upravlja-
jo krajevne skupnosti. Gre za 
vse preostale javne poti, neka-
tere nekategorizirane ceste in 
gozdne ceste javnega pomena, 
kar skupaj s tistimi v upravlja-
nju komunale predstavlja 475 
km, 11.693 km pločnikov in 
21.768 m2 parkirišč. Komu-
nala Laško izvaja zimsko služ-
bo na lokalnih cestah in javnih 
poteh pretežno v lastni režiji, z 

lastnimi kapacitetami in le delno s podiz-
vajalci, na preostalih krajevnih cestah v 
upravljanju krajevnih skupnosti pa zim-
sko službo pretežno izvajajo podizvajalci 
in le delno Komunala Laško.

Pri izvajanju zimske službe je angaži-
ranih 30 vozil (plužno posipnih enot) in 
39 delavcev, od tega 17 zunanjih izvajal-
cev, s katerimi so bile podpisane izvajal-
ske pogodbe. Organizirana je bila služba 
dežurstva in pripravljenosti na domu. Iz-
vajala se je tudi cestno pregledna služba. 
Vodja zimske službe in dežurni odreja-
jo dežurstvo in pripravljenost glede na 

pričakovane vremenske razmere. Zaradi 
zimskih razmer je bila zaprta cesta samo 
na odseku Šmohor-Gozdnik-Koder, tako 
kot vsako leto. Za odpiranje smo potre-
bovali pomoč »buldožerja« in rovokopa-
ča Komunale Sevnica. Zaradi obilnega 
sneženja so bili zaprti trije odseki Sveta 
Trojica-Polana, Jepihovec-Ješivec in Se-
le-Lokavec. Podrto drevje smo odstra-
njevali na cestah Pojarje, Vislana, Reči-
ca, Stopce, Marija Širje, Gorelce in Blatni 
Vrh.

Za uspešno izvajanje dejavnosti smo 
zagotovili posipni material, prometno si-

gnalizacijo ter 3800 opozorilnih 
snežnih količkov. Uredile so se 
deponije za deponiranje posipne-
ga materiala, in sicer v Laškem 
na sedežu podjetja, na Vrhu nad 
Laškim, v Rimskih Toplicah, Ve-
likem Širju, Šentrupertu, Polani, 
Padežu in Lokavcu.

V sezoni 2022/2023 je bilo 
opravljenih 23 akcij pluženja in 
posipavanja in 21 dodatnih posi-
pov z vozilom Mitsubishi v okviru 
dežurne službe. Porabljeno je bilo 
457 ton soli in 784 m3 posipnega 
materiala. Zadnja akcija je bila iz-
vedena 2. 3. 2023.

Borut Škegro
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Vsak dan s čebelami je drugačen, a 
čebelarki Darji Šolar to predstavlja iz-
ziv oziroma se v svetu čebel, kjer dan ni 
enak dnevu in kjer največ dela poteka 
v naravi, počuti najbolje. »Jutranji klic 
ali klic sredi dneva mi včasih dan obr-
ne čisto na glavo. To zelo ustreza moje-
mu karakterju, torej da moje življenje ni 
monotono, ampak da mi vsak dan pri-
nese nove dogodivščine, nova poznan-
stva, nove zgodbe. Seveda so tu še moje 
hčere, ki mi popestrijo vsakdan. Z njimi 
je svet lepši, bogatejši. Zelo sem zado-
voljna v okolju, kjer živim, in z ljudmi, 
ki me obdajajo. To je moja družina in 
moj čebelji svet.«

Čebele so Darjina strast in ji predsta-
vljajo način življenja, zato skrb zanje ne 
jemlje kot službo. »Vonj in brenčanje v 
čebelnjaku me sprošča. Sem v veliko boljši 
psihofizični kondiciji, kot sem bila v prej-
šnji službi. Zdaj je vsak dan drugačen, in 
čeprav je včasih fizično naporno, imam ve-
liko več energije, sem veliko bolj zadovolj-
na in srečna. Počutim se bolj po-
polno.« Ponosna je, da se ljudje 
radi vračajo na Čebelarstvo Šo-
lar po njihove čebelje pridelke, 
da jih radi uporabljajo in da se 
pri njih dobro počutijo. »To je 
vsekakor nagrada na moji služ-
beni poti.« Znanje z veseljem in 
veliko odgovornostjo predaja 
tudi mlajšim generacijam. Že 
šesto leto vodi čebelarski kro-
žek na OŠ Primoža Trubarja 
Laško, poučevanje mladih (in 

upamo da tudi bodočih) čebelarjev jo še 
dodatno izpopolnjuje in bogati.

Čeprav je otroštvo rada preživljala 
v naravi, se z vrstniki podila po laškem 
parku in pod laškim gradom in je bila 
med odraščanjem obkrožena tudi z ži-
valmi, pa čebele takrat še niso bile del 
njenega vsakdanjika. Po končani osnovni 
šoli, pravi, še ni vedela, kaj bi rada po-
čela v življenju. Odločila se je za vpis na 
ekonomsko srednjo šolo, nato pa je na-
daljevala študij ekonomije v Mariboru. 
Že med študijem je opravljala študentsko 
delo, po zaključku študija pa se je zapo-
slila v privatnem podjetju, kjer je prev-
zela delo knjigovodkinje. Sprva je misli-
la, da bo to delo opravljala celo življenje, 
vendar ji je bila namenjena drugačna pot.

40 let čebelarske tradicije

Poslovni svet računovodstva je po dva-
najstih letih zapustila. Čeprav je bilo delo 
utečeno in lagodno, mesečna plača je bila 
zagotovljena, pa je Darja pogrešala oseb-
ni razvoj. V njej je tlela želja po osebni 
rasti in delu v naravi. Zdaj pravi, da ima 
najlepšo pisarno. »Sem v naravi, s čebela-
mi, okrog mene žvrgolijo ptički. Pri delu 
pride do čebeljih pikov in seveda vsak pik 
boli, ampak jaz ga vzamem kot zdravilo. 
Čebelji strup zelo blagodejno vpliva tudi 
na počutje in zdravje. In če je na koncu sa-
tje polno medu in so čebele zdrave, ni več-
jega zadovoljstva.« Prehod od knjigovod-
kinje do čebelarke ni bil takojšen, ampak 
odločitev za prekvalifikacijo je bila prav-
zaprav lahka, razlaga. Pred 18 leti, ko sta 
se s partnerjem Gregorjem, zdaj možem, 
iz središča Laškega preselila na Strmco 
k Gregorjevim staršem, se je prvič zares 
srečala s čebelami. »Tast je imel v nepo-
sredni bližini hiše postavljene prve panje. 
Ko sem pogledala skozi okno, ko sem šla 
na balkon, ves čas so me spremljale čebe-
le. Pri hiši je bil domač med in tudi sama 

sem ga začela uživati.« Sčasoma je zače-
la spoznavati prednosti čebeljih pridel-
kov in prebirati strokovno literaturo ter 
se z leti opogumila, da je tudi hčerkam že 
zgodaj v otroštvu za krepitev imunskega 
sistema na jedilnik uvrstila med in cvetni 
prah. »Pri nas začnemo dan z žlico cvet-
nega prahu, žlico medu, sveže stisnjeno li-
mono, pomešamo in spijemo. Otroci so to 
poimenovali čarobni napitek. To nam daje 
energijo, vitamine in minerale,« pojasnju-
je.

Postopoma jo je čedalje bolj vleklo v 
čebelji svet, zato se je leta 2015 udeleži-
la tečaja za apiterapevta, kjer so se med 
drugim izobraževali o pridobivanju če-
beljih pridelkov, njihovi uporabi in shra-
njevanju. »Takrat se mi je odprl nov svet, 
stran od ekonomije. Načelo dobrega api-
terapevta je tudi pridobivanje lastnih če-
beljih pridelkov, da jih zna ljudem pri-
poročiti in jim pomagati pri vzpostavitvi 
boljšega počutja ter dvigu imunosti. Želja 
v meni je zato rastla in znanje o čebelah 
sem še nadgradila.« Iz računovodkinje se 
je prekvalificirala v čebelarko, kasneje je 
postala še preizkuševalka medu in se od-
ločila, da se poda na profesionalno pot 
čebelarstva. »Ko sem začela delati s če-
belami, je bila vsaka prebita ura v pisar-
ni zame izguba časa. Zadnje dni v pisarni 
sem komaj čakala, da zaključim in da dan 
začnem pri čebelah.«

Tradicija čebelarske družine Šolar sega 
v leto 1982, ko je na Strmci Darjin tast 
Franc Šolar postavil prve panje. Po letih 
dela s čebelami in po mnogih izobraže-
vanjih je pridobil najvišji naziv v čebelar-
stvu – čebelarski mojster. Ohranjajo tudi 
lectarstvo, eno najstarejših obrti na Slo-
venskem, ko je leta 1985 iz prvih litrov 
pridelanega medu Darjina tašča Tatjana 
začela iz medenega testa ustvarjati lecto-
ve srčke in medene dobrote različnih ob-
lik. »Tast in tašča sta za čebele skrbela ob 
redni službi in sta vedno stremela h kvali-
tetnemu pridelanemu medu in ostalih če-
beljih pridelkov.« Leta 2016 je Darja ura-
dno prevzela čebelarsko kmetijo. Takrat 
ji je tast predal 60 čebeljih družin, jo vpe-
ljal v svet čebelarstva, ji pomagal pri zače-

tnih korakih in postal njen men-
tor. Ob prevzemu se je zavedala, 
da 60 čebeljih družin ne bo do-
volj, da bi se lahko profesional-
no preživljala le s čebelarstvom 
in da bo treba dejavnost pove-
čati. Prva štiri leta sta z možem 
sredstva in vso energijo vlagala 
v povečanje čebelarstva, v po-
sodobitev opreme in prostorov. 
Danes imata 200 čebeljih dru-
žin na različnih lokacijah v oko-

Portret – Darja Šolar, čebelarka

»TO JE MOJ ČEBELJI SVET«



15

PODEŽELJE

lici Laškega in eno prevozno eno-
to, dejavnost na čebelarski kmetiji 
pa se je tako povečala, da se je pred 
tremi leti čebelarstva profesionalno 
lotil tudi Darjin mož. A kljub temu, 
da imata 200 čebeljih družin, se ne 
ukvarjata izključno in samo s pri-
delavo medu. »Tudi to ne bi bilo do-
volj za preživetje. Pri nas je zelo po-
membna predelava medu. V našem 
čebelarstvu iz primarne surovine – 
medu – pridelujemo še druge mede-
ne izdelke. Izdelujemo medenjake in 
ostale čebelje pridelke kot so cvetni 
prah, matični mleček, propolis, dela-
mo mešanice iz čebeljih pridelkov za 
izboljšanje počutja, izdelke iz voska 
in medene pijače.« Darja pojasnju-
je, da čebele zahtevajo svoj davek 
ter ogromno časa in znanja, zato 
je podpora družine zelo pomemb-
na. Še vedno pri raznih čebelarskih 
opravilih pomagata tako tast kot tašča, 
vključujejo se tudi vse hčerke, čeprav je 
še prezgodaj razmišljati, če bo katera iz-
med njih nadaljevala družinsko tradicijo, 
razlaga Darja.

Po bučelah se vižej*

*Po čebelah se zgleduj piše nad čebel-
njakom Šolarjevih. Čebele so znane po 
svoji marljivosti in prenosu znanja sta-
rih čebel na mlade, zato se marsikaj od 
njih lahko naučimo tudi ljudje. Darja iz-
postavlja njihov red, disciplino, preda-
nost, medsebojno komunikacijo in ne-
sebičnost. »Stremijo k istemu cilju in to 
je preživetje,« razlaga. Žal pa čebele niso 
samooskrbne in spadajo med ogrožene 
vrste, saj brez čebelarjev v naravi same ne 
bi preživele. Klimatske razmere so iz leta 
v leto bolj nenaklonjene čebelarstvu in 
kadar v naravi ni zadostnih količin hra-
ne, ključno vlogo odigrajo čebelarji, ki 
čebelam ponudijo sladkorno raztopino 
za njihovo golo preživetje. Tako čebelar-
stvo postane tudi hazarderski posel, pra-
vi Darja. »V čebele vlagamo tako fizično 
kot finančno. Vlagamo v razvoj, nameni-
mo jim svoj čas, ampak na drugi strani je 
narava, ki nam nato povrne ali odvzame, 
kar smo vložili.« Lanska sezona je bila po 
pridelavi medu rekordna, saj so v Čebe-
larstvu Šolar pridelali tudi po 25 kg medu 

po panju, medtem ko je bila sezona leto 
poprej katastrofalna, s pridelkom le do 
5 kg medu po panju. Tudi zato je vsaka 
zasajena medovita rastlina dobrodošla, o 
čemer že več let izpostavljajo mnogi če-
belarji.

Slovenski čebelarji so cenjeni in uve-
ljavljeni tudi v tujini, izjemno pomembno 
vlogo pri tem ima Čebelarska zveza Slo-
venija, na pobudo katere smo 20. maja 
2018 prvič obeležili svetovni dan čebel. 
V Sloveniji je registriranih skoraj 12.000 
čebelarjev, ki skupaj upravljajo 200.000 
čebeljih družin. Večina se jih s čebelar-
stvom ukvarja ljubiteljsko, registriranih 
čebelarjev z več kot 150 družinami pa je 
zgolj 115. Tistih, ki se preživljajo izključ-
no s čebelarstvom, je le nekaj 10. Slove-
nija je trenutno edina država na svetu, 
ki ima legaliziran postopek čebelarskega 
turizma. Darja je tudi predsednica Sek-
cije za čebelarski turizem pri nas, zato 
je seveda to še ena dejavnost, s katero se 
ukvarjajo na čebelarski kmetiji. »Ena iz-
med primarnih želja turistov, ki obiščejo 
Slovenijo, je obisk čebelarja. Slovenci smo 
znani po tem, da radi delamo s čebelami 
ter čebele, pridelek in izdelke ljudem radi 
pokažemo. V okviru našega čebelarskega 
turizma nudimo vodene oglede, degusta-
cije in predstavimo lectarstvo. Na doma-
čem dvorišču pokažemo naš čebelnjak, 
kjer izvajamo tudi apiterapijo, popeljemo 
jih v notranje prostore, kjer vidijo, kako 
pridelujemo in predelujemo med. Osnov-
no poslanstvo je, da ljudi ozaveščamo o 
pomenu življenja čebel in o sajenju medo-
vitih rastlin.« Na svojem dvorišču so gos-
tili že obiskovalce iz celega sveta – največ 
gostov prihaja iz Italije, Belgije, Nizo-
zemske in Francije, gostili so že tudi Ki-
tajce in Irance.

Naj medi

Darja je najbolj ponosna na svojo 
družino, predvsem na svoje štiri hče-
re – Emo, Ivo ter dvojčici Ano in Izo 
–, za katere pravi, da so njene olimpij-
ske medalje, ker so rojene na štiri leta. 
Z možem jim dajeta zgled zakonskega 
življenja, složnosti ter uspešnega kr-
miljenja med privatnim in poslovnim 
življenjem. »Je pa veliko odrekanja in 
ni veliko prostega časa. Ne potujemo in 
nismo po 14 dni na morju, zato vča-
sih tudi zapeče slaba vest do otrok, a 
si vedno rečem, da pa zato vidijo dru-
go stran očeta in mame – imajo varno 
družino, vidijo trdne temelje, da živiva 
od tega, kar pridelava z lastnimi roka-
mi in da nisva odvisna od drugih. Vidi-
jo, da sva zadovoljna in bolj srečna kot 
prej, ko sva iz službe hodila razdraže-
na in so nama drugi narekovali, kako 

bo potekal najin dan.« Z njimi tudi najra-
je preživlja prosti čas, če ga le ima. Sicer 
je tega bolj malo. »Ko so deževni dnevi, 
ko ne moremo biti pri čebelah, čas absolu-
tno izkoristim s svojo družino, s hčerkami, 
z mojimi malimi čebelicami. Gremo na 
sprehod ali skočimo na naš laški Triglav, 
na Hum.« 

Glavna čebelarska sezona je tik pred 
vrati. Na paši smo med medovitimi rastli-
nami že opazili prve čebele nabiralke, ki 
nam bodo zagotovile slasten med. Hkrati 
pa je to čas, ko imajo največ dela prav če-
belarji. »Čebelarska sezona je sicer kratka, 
a zelo intenzivna. Začne se konec februar-
ja oziroma v začetku marca in intenzivno 
traja tri ali štiri mesece. Pri nas se konča v 
drugi polovici julija, ko stočimo še zadnjo 
pašo medu, lipo in kostanj. Nato pa mo-
ramo poskrbeti za čebele, da jih pozdra-
vimo in pripravimo za zimo.« Dober če-
belar, pojasnjuje Darja, ni samo ljubitelj 
čebel – imeti mora ogromno znanja, biti 
mora dober diagnostik, ki hitro prepoz-
na, da v panju nekaj ni prav in da pra-
vočasno ukrepa. Pri čebelarstvu ni vedno 
vse medovito in cvetoče, še dodaja. »Na 
začetku sem se tudi jaz velikokrat borila in 
velikokrat sama sebe bodrila. Bilo je tudi 
veliko žalosti in veliko slabe volje, ampak 
se s tem naučiš živeti. Vsak dan je nov iz-
ziv, mi je pa to zelo pisano na kožo.« In 
čeprav se čebelarji pri svojem delu sre-
čujejo z mnogi izzivi, je v Darjinih bese-
dah ogromno optimizma in pozitivnega 
razmišljanja. O čebelah, s katerimi si deli 
vsakdan, govori s spoštovanjem in prav 
zares je čutiti njeno prevzetost nad temi 
drobnimi, a izjemnimi in fascinantnimi 
bitji. 

Nika Teraž
Foto: Osebni arhiv Darje Šolar
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Prebujajočo se naravo v Laškem je 
na prvi pomladni dan pospremilo po-
vezovanje, obujanje spominov in prija-
teljstev zdaj upokojenih soustvarjalcev 
zgodbe laškega pivovarstva.

21. marca 2023 smo se v Laškem, po 
triletnem premoru zaradi covida, ponov-
no srečali z upokojenkami in upokojen-
ci Pivovarne Laško. Prvi pomladni dan je 
bil tako zaznamovan ne le s prebujanjem 
narave in toplimi sončnimi žarki, temveč 
tudi s povezovanjem in obujanjem spo-
minov poznanstev in prijateljstev. 

Izrazi medsebojne hvaležnosti 

Pred vhodom v pivovarno se je v do-
poldanskih urah zbralo več kot 100 nek-
danjih sodelavk in sodelavcev. Zdaj upo-
kojene soustvarjalce pivovarniške zgodbe 
Laškega so gostili glavni direktor Mina 

Zooulis, direktorica korporativnih od-
nosov Tanja Subotić Levanič, HR direk-
torica Raluca Dobrescu, Rutten Bram, 
direktor oskrbne verige in manager Pivo-
varne Laško Mladen Damjanović. 

Po tem, ko smo z nadetimi odsevnimi 
brezrokavniki najprej poskrbeli za var-
nost, smo se odpravili proti vhodu pivo-
varniške restavracije. Tam smo druženje 
obeležili s skupinsko fotografijo in pris-
luhnili besedam dobrodošlice glavnega 
direktorja Mine Zooullisa: »Lepo je, da se 
lahko srečamo z zgodovinskim bogastvom 
našega podjetja. Danes smo tukaj zaradi 
vas in prav je, da to prepoznamo in po-
vemo na glas. Res je, da moramo gradi-
ti prihodnost, a sočasno moramo seveda 
spoštovati tudi preteklost. Pri nas ste ved-
no zelo dobrodošli.« Svojo hvaležnost so 
direktorju izkazali tudi upokojenke in 

upokojenci. Umetniško sliko Pivovarne 
Laško iz zadnjega desetletja minulega ti-
sočletja mu je v njihovem skupnem ime-
nu predal Martin Kokotec. 

Deljenje prijetnih spominov in 
navdušenja nad prihodnostjo

Po uvodnih besedah smo se razdelili 
v štiri skupine, v katerih so se naši nek-
danji zaposleni sprehodili po prostorih 
pivovarne. Skupaj smo si ogledali in se 
spoznali z novimi pridobitvami polnilni-
ce, varilnice in nove kvasne kleti. Nekda-
nje sodelavke in sodelavci so bili nad na-
predkom navdušeni in ponosni, da so s 
svojim delom soustvarjali zgodovino pi-
vovarstva v Laškem. Oglede smo zaklju-
čili s prijetnimi pogovori in obujanji spo-
minov ob kosilu v jedilnici. 

Ne le, da je bilo naše torkovo srečanje 
prvo po večletnem premoru, temveč je 
bilo tudi prvo v novem, pomladanskem 
terminu. Ob toplini sonca ter v objemu 
laškega zelenja smo skupaj ugotovili, da 
je to velik uspeh. Tako je prišlo tudi do 
nove pobude o začetku nove tradicije: 
da decembrsko predpraznično druže-
nje prestavimo na spomladanski termin. 
S popotnico lepih vtisov se že veselimo 
prihodnjih srečanj – predvsem bližajoče 
se 200-letnice pivovarne v Laškem. 

Na prvi pomladni in s soncem obsija-
ni dan se je v Pivovarni Laško srečalo in 
družilo kar 114 zdaj upokojenih soustvar-
jalcev pivovarniške zgodbe Laškega. Toplo 
dobrodošlico je udeležencem srečanja izre-
kel tudi glavni direktor Mina Zooulis. 

Larisa Kočjaž
Foto: Petra Ilar 

PIVOVARNA LAŠKO: POMLADNO SREČANJE  
Z NEKDANJIMI PIVOVARKAMI IN PIVOVARJI

MALA INDIJA  
V LAŠKEM ALI KAKO  
SMO MEDSE SPREJELI 
INDIJSKO SKUPNOST

Najverjetneje ste jih že srečali. Na 
sprehodu, opravkih po mestu, v vrtcu 
ali šoli … Morda ste se spraševali, kaj 
počnejo, kako to, da živijo v Laškem. To 
je zgodba o njih. O indijski skupnosti, ki 
si je dom ustvarila v mestecu ob Savinji 
– v Laškem. 

13 jih je, od tega 4 otroci. Moj sogo-
vornik pri tem pogovoru o življenju v 
Sloveniji in Laškem pa Ajith Chakrapani 
Somarajan, strokovnjak za ajurvedo, ki je 
(tako kot vsi njegovi laški indijski rojaki), 

zaposlen v zdravilišču Thermana. Sku-
paj predstavljajo Thermanino ajurved-
sko ekipo, ki izvaja holistično zasnovane 
ajurvedske storitve. Ajurveda je veda o 
življenju. Stremi k ozaveščanju ljudi, kako 
življenje znova postaviti v harmonijo, saj 
verjame, da so vse bolezni in zdravstvene 
tegobe posledica porušenega ravnovesja 
med telesom, umom in dušo. Ajurveda 
v sodobnem in napornem življenjskem 
tempu prihaja čedalje bolj v ospredje in je 
vse bolj prepoznana, saj kot posamezniki 
iščemo najrazličnejše načine do krepitve 
zdravja in dobrega počutja.

Vsi ajurvedski sodelavci izhajajo iz 
Kerale, zvezne države na jugu Indije, ki 
velja za zibelko in svetovno prestolni-
co ajurvede. V 2012, ko so se podali na 
dolgo pot proti Evropi, niso poznali Slo-
venije, niti niso vedeli, v kakšno državo 

prihajajo. Slišali so že za Jugoslavijo, kaj 
več ne. Posledično tudi niso poznali na-
ših vremenskih razmer, zato so lahno ob-
lečeni in obuti (konec koncev je v Indiji 
v novembru povprečna temperatura 25 
do 30 stopinj Celzija), stopili na sloven-
ska tla in (kot se z nasmehom spominja 
Ajith prvega srečanja s Slovenijo) na poti 
do novega doma najprej obiskali prvo tr-
govino, ki je ponujala zimska oblačila in 
ustrezno obutev. Začelo se je spoznava-
nje novega življenjskega okolja. 

Kako je bilo, ga povprašam. »Nikoli ne 
bomo pozabili, kako lepo so nas vsi sprejeli, 
kako dobrodošlo smo se počutili. Takoj po 
prihodu v Laško smo tudi bili deležni po-
moči sodelavcev, ki so nam odstopili lepo 
ohranjena oblačila in raznorazne stvari, 
da smo si lahko uredili dom in v njem za-
živeli. Takoj oz. kmalu smo se počutili kot 
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doma.« Velika Indija je seveda povsem drug svet kot naša Slo-
venija. Zvezna država Kerala, od koder prihajajo, šteje skoraj 36 
milijonov prebivalcev. V primerjavi z dvomilijonsko Slovenijo 
je to nekaj povsem drugega. In kaj vas je ob prihodu v Sloveni-
jo najbolj presenetilo, pobaram Ajitha: »Vsekakor je na prvem 
mestu sneg. Mi ga v Kerali nismo vajeni, v Slovenijo smo prišli na 
pragu decembra in seveda je bil sneg za nas deveto čudo. Pa mrzlo 
je bilo. No, zdaj smo zimskih temperatur že dobro vajeni. Zanimiv 
je bil tudi prvi obisk trgovine. Nikakor se nismo mogli načuditi, 
kako drag je v Sloveniji npr. mango, pa avokado, kokos … vso to 
eksotično sadje, ki ga v Indiji najdeš na vsakem koraku. Praktič-
no ga lahko pobiraš s ceste«. A vsaka zgodba ima dve plati. Če je 
eksotično sadje tukaj izjemno drago, je svinjsko meso za naše 
razmere neverjetno poceni in dostopno. »V Indiji jemo svinjino 
ob praznikih in redkih prazničnih priložnostih, saj je zelo nedos-
topna. No, v Sloveniji je meso na splošno mnogo dostopnejše kot 
na indijskem polotoku, kamor se na počitnice k domačim in svo-
jim družinam odpravimo na dve leti.«

Ko so spoznali bližnji okoliš in mesto Laško, je seveda sledi-
lo raziskovanje Slovenije. Prečesali so domala vso Slovenijo, si 

ogledali kapnike v Postojnski jami, Bled in Piran, se podali na 
Vršič. »Ob tem res velja zahvala Petru in Dejanu ter ostalim so-
delavcem, ki so nas sprva, ko smo se še prilagajali novim razme-
ram in novi državi, popeljali naokrog, nas v decembru na primer 
peljali na kuhančka v Ljubljano, jeseni spekli kostanj, ki ga prav 
tako nismo poznali. Slovenija je lepa in radi jo mahnemo naok-
rog. Sedaj nam družbo delajo že otroci,« doda Ajith.

Družina. Četudi se desetletje nazaj niso poznali in so se spoz-
nali tako rekoč na letalu proti Sloveniji, so danes izjemno pove-
zani. Nekateri izmed njih so si ustvarili tudi družine ter v Laško 
iz Indije pripeljali svoje boljše polovice. Ajurvedski kuhar Soni 
ima z Anu 2 otroka, joga mojster Pratheep je ljubezen našel z 
wellness terapevtko Somiyo. Danes imata 2 otroka. John v Slo-
veniji živi sam, saj je njegova žena z otroki ostala v Indiji, Rani 
in Sreejith pa sta tista, ki sta se ekipi pridružila med zadnjimi, 

pol leta nazaj. Ajith se je v času, ko je svetu vladal covid, znašel 
doma v Indiji. Covid je nekajtedenski dopust podaljšal na kar 
polletno dobo. In načrtovana poroka se je po toku razmer rea-
lizirala malce prej. Poročil se je z Aiswarjo, ki je v Slovenijo pri-
spela leto dni nazaj. »Vesel sem, da lahko rečem, da nismo zaradi 
svojega porekla ali izgleda imeli niti ene slabe izkušnje. Tako zelo 
se počutimo varne in sprejete, da smo se odločili in si tukaj ustva-
rili tudi družine. Tu želimo ostati,« doda Ajith, ki pravi, da prva 
generacija Indijcev v Laškem zna slovensko za silo, medtem ko 
njihovi otroci brez napora govorijo 3 jezike in se sporazumevajo 
tudi v slovenščini. »Zelo zanimivo je,« pravi Ajith, »s starši govo-
rijo indijsko in tudi angleško, v vrtcu in šolah pa slovensko. A slo-
venščino zadnje čase zelo radi uporabljajo tudi, kadar namensko 
ne želijo, da jih razumemo. Kadar kujejo kakšno potegavščino in 
podobno,« se nasmehne. 

Všeč jim je zelena Slovenija, všeč jim je Laško in z lahkoto si 
predstavljajo, da tu ostanejo za vse življenje. Kvaliteta življenja 
je tu izjemna, doda Ajith. V spominu pa mi ostaja tudi pogovor 
z Aiswarjo, ki pravi: »Navdušena sem na primer nad jesenjo. Ko 
sem se sprehajala skozi jesensko obarvan park, me je navduševa-
la ta barvitost dreves. Zbirala sem listje različnih barv z različnih 
vrst dreves in jih pošiljala domov staršem. Veste, mi ne poznamo 
letnih časov in drevesa se v Indiji nikoli ne obarvajo. To se mi je 
po prihodu v Slovenijo zelo vtisnilo v spomin.«

Vsake toliko se je dobro pogovoriti s kom, ki življenja, kot 
ga živimo tu, ne jemljejo za samoumevno. Ki lepoto najdejo 
tudi v drobnih, preprostih in za koga nepomembnih rečeh, kot 
je barvito jesensko listje. In prav s ponosom sem kot Laščanka 
prisluhnila sogovorniku in njihovi zgodbi o indijski skupnosti 
v Laškem, ki je tudi zgodba o sprejemanju in o odprtosti. Tudi 
takšne zgodbe znamo pisati v Laškem.

NPT
Foto: arhiv Ajitha C. Somarajana in družbe Thermana, d. d.

Ayurvedska ekipa v Thermani, ki prihaja iz Indije. Od leve proti desni: John 
(ajurvedski wellness terapevt), Pratheep (joga mojster), njegova žena Soniya (wel-
lness terapevtka), Ajith (strokovnjak za ajurvedo), Somiya in Satheesh ter Soni, 
ajurvedski kuhar. Namesto Satheesha, ki se je leto dni nazaj odselil v Veliko Brita-
nijo, in Somiye, ki se je vrnila v Indijo, sta v Slovenijo pred pol leta prišla Rani in 
Sreejith, wellness terapevta. 

Med raziskovanjem Slovenije so obiskali malodane vse turistične znamenitosti naše 
države, seveda tudi Postojnsko jamo.

Zelo aktivni so pri sodelovanju z Veleposlaništvom Republike Indije. V januarju so 
s ponosom sodelovali na sprejemu, ki ga je ob Dnevu republike Indije organizirala 
veleposlanica Indije, njena ekselenca Namrata S. Kumar (na sredini).
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ZBORČEK DOBREGA 
POČUTJA - NOV PEVSKI 
SESTAV V LAŠKEM

Ob zaključku minulega leta nas je pre-
šinila ideja – da bi se v Thermani zbra-
li in povezali vsi, ki sicer delamo v raz-
ličnih enotah podjetja, a nas poleg istega 
zaposlovalca druži tudi ljubezen do petja 
in glasbe. Zasnovan je bil prvi pevski se-
stav, za katerega je imel vsak od sodelujo-
čih svoje ime, zato se danes odzivamo kar 
na vsa imena – mi smo Topliški mehurčki, 
Laški kristali, Topliški pušeljc in tudi zbor-
ček dobrega počutja. 

Po le nekaj pridnih vajah v napor-
nem decembru smo bili pripravljeni, da 
se predstavimo sodelavcem na decem-
brskem srečanju zaposlenih Thermane. 
Na tem mestu velika zahvala zborovod-
kinji Anji Zalokar, ki nam je pomagala 
prehoditi začrtano pot ter se suvereno 
postaviti na oder.

Odzivi po prvem nastopu so bili spod-
budni in spontano se je osnovala kar 
mini »novoletna turneja« z obiskom na-
ših stanovalcev v Domu starejših Laško 

ter glasbenim presenečenjem, ki smo ga 
pripravili za nekdanje zaposlene – upo-
kojence družbe Thermana. 

Četudi je bil osnovan priložnostno in 
bolj za šalo kot zares, zborček dobrega 
počutja priložnostno živi še naprej. Tako 
smo ob 8. marcu pripravili pomladni na-
stop za stanovalke in stanovalce Doma 
starejših Laško. Bilo je lepo, ganljivo. Še 
zlasti smo ponosni, da smo za ta namen 
združili moči z domskim zborčkom, ob 
koncu koncerta pa smo »ob treh plani-
kah, ki rastejo v strmi gori« z rosnimi 
očmi prepevali prav vsi.

Smo družba dobrega počutja in še 
kako se zavedamo pomembnosti tega, da 
se v svoji koži počutimo dobro. Do dob-
rega počutja vodi več poti, med njimi je 
tudi petje, ki ima znanstveno dokazano 
številne pozitivne učinke. 

Vabljeni, da ob naslednji priložnosti 
prisluhnete zborčku dobrega počutja, ki 
je po do sedaj znanih podatkih edini ter-
malni pevski zbor zaposlenih.

Nina Pader Topole,
Thermana, d. d.

Zborček dobrega počutja je sestavljen iz zaposlenih v Thermani, ki delujejo v različnih enotah, prav vse pa druži 
ljubezen do prepevanja.

OBČNI ZBOR 
TURISTIČNEGA 
DRUŠTVA LAŠKO

Na občnem zboru društva smo se člani zbrali 28. marca 2023 
v Martinovi izbi v Jagočah. Letošnjega zbora se je udeležilo pre-
cejšnje število članov, saj je bil volilni občni zbor. Kot se spo-
dobi, smo najprej pogledali vsebinsko in finančno poročilo za 
delo v letu 2022, ki so ga zbrani člani soglasno sprejeli. Na vo-
litvah smo izvolili nov upravni odbor društva, ki ga sestavljajo 
Barbara Pipan, Špela Medved, Špela Križnik Kovač, Špela Ju-
hart, Nina Pader Topole, Mojca Leskovar, Nataša Gradišnik 
Padežnik, Petra Velikonja, Marjan Salobir, Jurij Šuhel, Miha 
Mirt in Boštjan Vrščaj, ki je bil ponovno izvoljen za predse-
dnika društva za naslednja štiri leta. Predsednik je predstavil 

program dela, kjer ključna ostaja izvedba prireditve Laško Guš-
tfest, ki pa bo v letošnjem letu izvedena v mesecu septembru. 
Po uradnem delu nas je gospodar Martinove izbe presenetil z 
domačimi dobrotami, tako da se je družabni del občnega zbora 
precej podaljšal.

Nina Pader Topole

Spoštovane bralke in bralci Laškega 
biltena,

prva tretjina leta je že za nami in v TD 
Rimske Toplice smo se tudi letos izjemno 
aktivno lotili organiziranja številnih do-
godkov, ki jih z veseljem predstavljamo 
tudi v našem biltenu.

V začetku marca smo organizirali pre-
davanje o obrezovanju in vzgoji sadnega 

drevja, ki ga je vodil strokovnjak Matjaž 
Malešič. Udeleženci so se naučili po-
membnih veščin za vzdrževanje sadnega 
drevja. 

Nekaj dni kasneje, 11. marca, smo v 
sodelovanju z OŠ Antona Aškerca Rim-
ske Toplice, vrtcem Rimske Toplice, ok-
repčevalnico Marjeta, Jurij Strniša, in 
KD Anton Aškerc Rimske Toplice orga-

nizirali tradicionalno gregorjevanje, ki 
največ veselja ob spuščanju gregorčkov 
prinaša najmlajšim.

V četrtek, 23. marca, smo izvedli redni 
občni zbor članov, ki so se ga udeležili 
tudi župan Občine Laško Marko Šantej, 
članica občinskega sveta Štefanija Pavč-
nik, predsednik KS Rimske Toplice Mi-
tja Knez, ravnatelj OŠ AA Rimske Topli-

TURISTIČNO DRUŠTVO RIMSKE TOPLICE AKTIVNO V POMLAD
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ce Andrej Podpečan ter predstavniki večine društev iz Rimskih 
Toplic. Vsem se zahvaljujemo za udeležbo, podporo in izraže-
no željo po sodelovanju pri prireditvah in projektih namenjenih 
turističnemu razvoju Rimskih Toplic in okolice.

V soboto, 1. aprila, smo v sodelovanju z Občino Laško, STIK-
-om, Komunalo Laško in Rimskimi Termami izvedli čistilno 
akcijo, ki se je je udeležilo več kot 50 občank in občanov. Uspeli 
smo počistiti velik del parkovnih površin, okolico glavnih cest 
v kraju, okolico Turist biroja, Rusko stezo in se na koncu okre-
pčali v Rimskih Termah, kjer so za nas pripravili res bogato in 
okusno pogostitev. Hvala vsem, ki ste se nam pridružili, upamo, 
da se ponovno vidimo naslednje leto!

V letošnjem letu skupaj s KD Anton Aškerc pričenjamo s 
projektom Vrtnica, prvi dogodek v okviru projekta je bilo pre-
davanje Matjaža Mastnaka o vzgoji vrtnic ter zgodovini in po-
menu vrtnic v Rimskih Toplicah, ki se je odvilo 14. aprila.

Vabimo vas tudi na naše naslednje prireditve. Tradicional-
ni pohod na Kopitnik bomo organizirali 27. aprila 2023. Iz-
hodišči bosta ob 9.00 izpred Turističnega biroja in ob 10.00 v 
Turju. Že sedaj vas z veseljem vabimo na največjo brezplačno 
prireditev v Občini Laško Rimske so fejst, ki jo organiziramo v 
sodelovanju s podjetjem AGM Nemec, d. o. o., Aqua Romo ter 
Krajevno skupnostjo Rimske Toplice. Dogodek se bo odvijal od 
2. do 4. junija 2023, na tradicionalni lokaciji ob Aqua Romi. Za 
vas pripravljamo pester program z dvema glasbenima večero-
ma pod šotorom, tekmovanjem Naj golaž 2023, odbojkarskim 
turnirjem ARBW 2023, sobotnim programom za otroke Mini-
fejst in bogatim srečelovom. Program bodo popestrile mažore-
te, godbi na pihala, v petek bo potekala slavnostna proslava ob 

krajevnem prazniku KS Rimske Toplice, obiskovalci pa se boste 
poveselili ob odlični hrani in pijači ter se lahko kopali v takrat 
sigurno že odprtem bazenu Aqua Roma.

Vljudno vabljeni, da se nam pridružite in uživate v vseh ak-
tivnostih, ki smo jih pripravili za vas!

Lep pozdrav,
Miha Gartner 

Ob sončnem zahodu so gregorčki za kratek čas osvetlili vodno gladino Savinje.

Pred začetkom čistilne akcije.

Rekordna udeležba na Pustni 
povorki v Laškem

Na pustno soboto je bila organizirana 
že tradicionalna Pustna povorka po uli-
cah Laškega, ki se je zaključila na občin-

skem dvorišču, kjer je potekala zaključna 
predstavitev mask, podelitev nagrad naj-
boljšim maskam ter otroško rajanje. 

Povorke se je udeležilo rekordno šte-
vilo prijavljenih skupin, prijavilo se jih je 
namreč 21 oziroma 520 mask. Gledal-
cem so se predstavile šolske in vrtčevske 
skupine, domača kulturna in športna 
društva ter učenci tolkalske zasedbe GŠ 
Laško-Radeče. 

Nagrade so bile podeljene v štirih ka-
tegorijah. Za najboljšo masko v kategoriji 
velikih skupin (nad 10 oseb) je bila izbrana 

maska »Zajčji ples«, ki so jo predstavljale 
Zelene dive iz KD Laška pihalna godba. 
V kategoriji majhnih skupin (do vključ-
no 10 oseb) sta bili za dve najboljši maski 
razglašeni »Župnik in njegova drušči-
na« iz KD Trobni dol ter »Gorska klini-
ka Šentrupert« iz KUD Šentrupert. V ka-
tegoriji šolskih in vrtčevskih skupin sta 
zmagali skupinski maski »Severni pol« 
iz Vrtca Laško in »Z raketo v vesolje« iz 
Vrtca Sedraž. Poleg nagrajenih skupin so 
v povorki sodelovali še: Godba Vrh nad 
Laškim, Koranti s Ptuja, vrtčevske enote 
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Debro, Šentrupert in Jurklošter, bobnarska skupina Laško sku-
paj s tolkalsko zasedbo Glasbene šole Laško-Radeče, Osnovna 
šola Primoža Trubarja Laško, POŠ Sedraž, KD Prežihov Voranc, 
Strelsko društvo Celjska četa Mala Breza, mažorete Laško in La-
ška pihalna godba. 

Po sami predstavitvi mask in podelitvi nagrad je sledilo otro-
ško rajanje z glasbenim gostom Dejanom Dogaja, ki je dobro 
ogrel občinstvo in poskrbel za nasmejane otroške obraze.

Sabina Seme
Foto: lasko.info 

SPOROČILA 4. BORZE LOKALNIH 
ŽIVIL V OBČINI LAŠKO

2. marca je v Kongresnem centru 
Thermana Laško potekala 4. Borza lo-
kalnih živil v občini Laško. Povečati in-
formiranost o ponudbi lokalno pridelane 
in predelane hrane, povečati njen obseg 
in raznovrstnost na eni strani ter poveča-
ti njen odkup v lokalnem okolju po drugi 
strani so temeljni cilji naših tovrstnih sre-
čevanj. Kot je v uvodnem pozdravu ude-
ležencem borze poudaril župan občine 
Laško Marko Šantej, je lokalna prehran-
ska samooskrba eden od prioritetnih ci-
ljev občine, za katerega čim uspešnejšo 
realizacijo bo v prihodnje namenjena sis-
tematična podpora, ki bo omogočala do-
seganje sinergičnih učinkov.

Prvi del srečanja je bil namenjen spo-
znavanju in mreženju ter nadgrajevanju 
povezovanj med ponudniki lokalno pri-
delane ter predelane hrane in njenimi 
odkupovalci (gostinci in javnimi zavodi 
na območju LAS Raznolikost podeželja, 
ki vključuje občine Laško, Celje, Štore in 
Vojnik).

V strokovnem delu srečanja je 75 ude-
ležencev najprej prisluhnilo predstavit-
vam novitet na področju ponudbe lo-
kalno pridelane in predelane hrane. 
Janez Gorenšek iz Inštituta za aplikativ-
no mikologijo in biotehnologijo IAMB 
je predstavil gojene gobe kot zelo kvali-
tetna funkcionalna hranila. V javno-za-
sebnem partnerstvu z Občino Laško je 
IAMB v zaključni fazi revitalizacije bivše 
podružnične šole Reka, ki bo kmalu pos-
tala najzmogljivejši  laboratorij za proi-
zvodnjo in ekstrakcijo snovi iz jedilnih 
in zdravilnih gob v širši regiji. V zadnjih 
dveh letih so v sodelovanju z FKBV Ma-

ribor in ostalimi deležniki projekta EIP 
vzpostavili dve pilotni gobarni na kme-
tiji Zeme in kmetiji Slapšak. Aleš Tomič 
z Ekološke kmetije Tomič iz Rimskih 
Toplic, kjer pridelujejo in predelujejo si-
birske borovnice, je predstavil številne 
pozitivne učinke tega sadeža na krepi-
tev zdravja. Udeležence borze je sezna-
nil tudi s številnimi možnostmi upora-
be borovnic ter predstavil izdelke, ki so 
prejeli certifikat kakovosti KBZ Okusiti 
Laško. Bernarda Klinar s kmetije Kli-
nar, ki se razprostira na Lahomšku, je 
predstavila ponudbo špargljev in jagodi-
čevja. Katarina Očko z Ekološke kmeti-
je Očko je predstavila dobre prakse sode-
lovanja z javnimi zavodi in gostinskimi 
ponudniki v lokalnem okolju ter opozo-
rila na pomembnost pravočasnega sku-
pnega načrtovanja pridelave in odkupa 
hrane v okviru partnerskega kmetovanja. 
Inovativni Žele iz Aškerčeve damaščan-
ske vrtnice je predstavil Avgust Aškerc 
z Aškerčeve domačije. Ta prehranski iz-

delek ni le dobitnik certifikata kakovosti 
KBZ Okusiti Laško, ampak je strokovno 
komisijo tako zelo navdušil, da je začrta-
la smer povsem nove kategorije v okvi-
ru modela Izvorno slovensko ter njene 
vrednosti v okviru nove nacionalne in lo-
kalne strategije razvoja zelenega turizma.

V nadaljevanju srečanja smo se sez-
nanili s stanjem odkupa lokalne hrane 
s strani javnih zavodov. Predstavniki šol 
so po uradnem delu srečanja izpostavili 
nujnost čimprejšnje vzpostavitve spletne 
platforme, ki bi omogočala permanentno 
informiranje o tovrstni lokalni ponudbi 
in njeno spletno naročanje. Javni zavodi 
– v Sloveniji jih je več kot 1500 – skupaj z 
javnim sektorjem naročijo za več kot 120 
milijonov evrov hrane na leto.  Zakon o 
javnem naročanju javnim zavodom do-
voljuje, da del lokalne hrane od izbra-
nega ponudnika kupijo brez razpisa. To 
pomeni, da lahko sklenejo pogodbo tudi 
z okoliškim kmetom. Javni zavodi lahko 
na tak način naročijo do 20 odstotkov ži-
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vil iz razpisa, naročilo pa ne sme biti višje od 80 tisoč evrov.
V okviru projekta LAS Raznolikost podeželja za razvoj ur-

banih središč sta bili predstavljeni dve novi možnosti proda-
je lokalnih pridelkov in izdelkov. Prodajne hladilne avtomate 
je predstavil Peter Oprčkal iz Kmetijske zadruge Laško, cubie 
hiške pa Sandra Barachini iz Občine Laško. V okviru omenje-
nega projekta je bil predstavljen tudi natečaj za pripravo jedi 
in prehranskih izdelkov z laškimi pivi, katerega namen je pre-
poznavnost destinacije Laško po skoraj 200-letni tradiciji var-
jenja piva nadgraditi z razvojem in oblikovanjem prepoznavne 
ponudbe jedi z laškimi pivi. Cilj natečaja je spodbuditi gostin-
ske ponudnike in ponudnike prehranskih izdelkov na območju 
LAS Raznolikost podeželja k razvoju in oblikovanju prepoznav-
ne ponudbe jedi in prehranskih izdelkov, ki kot sestavino vklju-
čujejo laška piva ter s tem obogatiti gastronomsko ponudbo de-
stinacije.* 

Strokovnemu delu srečanja je sledila slavnostna podelitev 
certifikatov kakovosti KBZ Okusiti Laško, ki jih je podelil žu-
pan. Dogodek je odlično in navdihujoče moderirala Nina Pa-
der Topole. Po zaključenem uradnem delu borze so se aktivno-
sti medsebojnega mreženja nadaljevale. Thermana Laško je na 
pogostitvenih mizicah pripravila dobrote iz lokalnih sestavin, 
ki so vse udeležence srečanja navdušile tako po okusu kot po 
izgledu.

Organizatorji srečanja so bili: Občina Laško, STIK, Kmetij-
sko-gozdarski zavod Celje – izpostava Laško in Thermana La-
ško. 

15. marca se je v Thermani Laško odvijala delavnica o ra-
zvoju prepoznavne destinacijske pivovske kulinarike in do-
živetij, ki jo je vodil dr. Janez Bogataj. Na njej smo se udele-
ženci seznanili tudi z nekaterimi dobrimi praksami uporabe 
laških piv v prehranskih izdelkih, ki so jih predstavili Darja 
Šolar iz Čebelarstva Šolar, Andrej Škorja iz Medenega butika 
in čokoladnice Škorja, Avgust Sinkovič s kmetije Sinkovič in 
Nina Koščak s kmetije Krokarca. Thermanina gostinska eki-
pa je navdušila z vrhunskim ribjim pivskim menijem. Pred-
stavljena so bila piva Pivovarne Laško, Pivovarne Karakter 
in dve butični pivi Thermane Laško. Rezultati natečaja bodo 
znani v drugi polovici aprila. Z novonastalo destinacijsko po-
nudbo vas bomo z veseljem seznanili v naslednji številki La-
škega biltena.

Marina Bezgovšek in Polona Zorko (STIK), 
Edina Memić (Občina Laško) in 

Jožica Krašovec (KGZ Celje –  
izpostava Laško)

Foto: Boris Vrabec

Promocija turističnih produktov 
preživljanja prostega časa v 
destinaciji Laško na 33. sejmu 
turizma Alpe-Adria 2023

V sklopu 33. sejma Alpe-Adria 2023 
smo 16. in 17. februarja promovirali pro-
dukte aktivnega preživljanja prostega 
časa v destinaciji Laško. Sejem je odlič-
na priložnost za interakcijo iz oči v oči 
oz. ponudnik - povpraševalec, ki je kljub 
vedno bolj dominantni »digitalni dobi« 
še vedno eden najbolj učinkovitih nači-
nov poslovanja. Čas na sejmu smo izko-
ristili tudi za sestanke in srečanja s par-
tnerji iz regije za še boljše sodelovanje in 
povezovanje ter za obisk zanimivih pre-
davanj in delavnic iz bogatega nabora 
spremljevalnega programa sejma.

Poudarek nastopa na sejmu je bil na 
ponudbi aktivnosti oddiha v naravi (po-
hodništvo, kolesarstvo, turizem na kme-
tijah …), zato smo prvi dan sejma skupaj 
s člani KD Anton Aškerc Rimske Toplice 
predstavili turistično-tematsko pohodno 
pot Aškerčeva pot, ki je v letu 2022 so-
delovala na tekmovanju Turistične zveze 
Slovenije in Zavoda za gozdove Slovenije 
za Naj tematsko pot.

Na sejmu se je predstavljalo veliko šte-
vilo destinacij, turističnih agencij, po-
nudnikov počitnic, potovanj, doživetij, 
razvedrila, kulinaričnih užitkov ter po-
nudnikov drugih storitev in opreme za 
turizem, zlasti za aktivno preživljanje 
prostega časa. Sejem je bil vse dni dobro 
obiskan.

Dean Muhovec, STIK

Srečanje Mreže kolektivnih 
blagovnih znamk vzpostavljenih 
po modelu Izvorno slovensko na 
destinaciji Rogla-Pohorje

V petek, 24. marca, sem se kot koor-
dinatorka kolektivne blagovne znamke 
(KBZ) Okusiti Laško udeležila srečanja 
Mreže KBZ po modelu Izvorno Sloven-
sko. Mreža je bila vzpostavljena v letu 
2022 z namenom doseči boljšo informi-
ranost in ozaveščenost vseh javnosti o 
pomenu lokalno pridelane in predelane 
hrane, storitev in doživetij s čim manjšim 
ogljičnim odtisom ter posledično dose-

ganje višje dodane vrednosti tovrstnih 
izdelkov in storitev. 

Vodenje Mreže z letošnjim letom prev-
zema Turizem Bohinj, ki bo koordiniral 
vse potrebne aktivnosti. Na srečanju je 
bil potrjen plan aktivnosti. Najprej bo 
vzpostavljena skupna spletna stran in 
skupen promocijski katalog vseh KBZ. V 
nadaljevanju leta sledijo udeležbe na sej-
mih, oblikovanje skupnih študijskih tur, 
darilnih paketov, doživetij, izdelkov in 
pridelkov z možnostjo prodaje tudi pre-
ko skupne e-trgovine. 

Na srečanju smo koordinatorji vseh 
KBZ predstavili trenutno stanje ocenje-

nih kategorij, promocijo, izzive in pri-
mere dobrih praks. Kot primer novih 
prodajnih poti je koordinatorka KBZ 
Dobrote Dolenjske predstavila možnost 
prodaje najbolj reprezentativnih izdel-
kov vsake od KBZ pod skupnim ime-
nom Izvorno slovensko v ljubljanski tr-
govini Dobrote Dolenjske. Dogovorjeni 
so bili termini za srečanja koordinatorjev 
s prenosom znanj na temo certificiranja 
doživetij. KBZ Okusiti Laško z letošnjim 
letom pristopa h kategoriji ocenjevanja 
doživetij, v prihodnjem letu pa tudi pri-
reditev. Na lanskem ocenjevanju je stro-
kovna komisija zaradi izjemnosti inova-
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tivnega Želeja iz Aškerčeve damaščanske 
vrtnice, ki so ga pripravili na Aškerčevi 
domačiji, predlagala novo kategorijo v 
okviru modela Izvorno slovensko, in si-
cer Domačije znanih Slovencev, h katere 
pripravi bomo prav tako pristopili v leto-
šnjem letu.

Naslednje srečanje je načrtovano v 
Sevnici v okviru KBZ Sevnica Premium 
in bo zagotovo prineslo dodatne nadgra-
dnje in sodelovanja. 

Polona Zorko,
koordinatorka KBZ Okusiti Laško

Promocijska kampanja Odprta vrata Laškega

STIK Laško, ki opravlja naloge osrednje organizacije za 
upravljanje turistične destinacije Laško, skozi celotno leto izva-
ja številne promocijske aktivnosti v sodelovanju z deležniki na 
področju turizma v destinaciji. 

V marcu smo pričeli s pripravami na letošnjo promocijsko 
kampanjo Odprta vrata Laškega/Laško Open Points, ki že tra-
dicionalno poteka vsako leto od maja do oktobra v sodelova-
nju z zainteresiranimi turističnimi ponudniki destinacije La-
ško. Namen kampanje je predstavitev in dvig prepoznavnosti 
turističnih ponudnikov in promocija doživetij po meri posame-
znika. Kampanja predstavlja več kot 20 raznolikih doživetij po 
vnaprej znanem urniku, kar predvsem individualnim obisko-
valcem marsikje omogoča obisk brez predhodne najave. V sklo-
pu kampanje, ki bo potekala v digitalnih in tiskanih medijih, 
bodo nastale številne oglasne kreative. Slednje bodo obiskoval-
ce pozivale k obisku in delitvi svojih doživetij preko družbenih 
medijev z uporabo ključnikov #myLaško in #LaškoOpenPo-

ints. V letošnjem letu uvajamo še novost, to je rezervacijski sis-
tem za spletno rezervacijo in nakup, preko krovnega spletnega 
mesta destinacije lasko.info. 

Vse zainteresirane ponudnike doživetij vabimo k sodelova-
nju. Informacije so na voljo v TIC-u Laško. 

Metka Mavri

Bina Štampe Žmavc, nežna pesnica 
z veliko izrazno močjo, gostja naše 
knjižnice v aprilu

Aprila tradicionalno zaključujemo 
branje za Bralno značko za odrasle, letos 
že 15. cikel. Naša gostja ob zaključku bo 
celjska pesnica Bina Štampe Žmavc, ka-
tere zbirki Drobne pesmi in Onkraj samot 
sta bili letos del priporočilnega bralnega 
seznama. To rahločutno pesnico poznajo 
tako mladi kot odrasli bralci, saj ustvar-
ja za ene in druge. Dramske tekste, pra-
vljice, pesmice za najmlajše, radijske igre, 
nastale po le-teh, ter poezijo za odrasle, 
vse zbrano v mnogoštevilnih knjižnih iz-
dajah snuje že (več kot) petdeset ustvar-
jalnih let. Izjemno, skoraj nepreštevno 
število knjižnih izdaj, prevodov, ponati-
sov v sodelovanju z vrhunskimi likovni-

mi ustvarjalci (Marjan Manček, Alenka 
Sottler, Mojca Cerjak, Svjetlan Junako-
vić, Damijan Stepančič idr.), ki dopolnju-
jejo vsebinski del, delajo njen opus impo-
zanten. Čeprav ji, rahločutni, vase zazrti 
in nežni estetinji, ta beseda gotovo ne bi 
bila po godu. Ustvarja knjige, h katerim 
se bralec vrača. O veličini njenega ustvar-
janja pa – nenazadnje – pričajo tudi na-
grade. Prvo nagrado za ustvarjanje je 
prejela že v osemdesetih letih, v devetde-
setih in pozneje pa se je njena ustvarjal-
nost samo še razmahnila in sledilo jih je 
še veliko. Naj omenimo samo nekatere: 
zlata paličica (za najboljše odrsko besedi-
lo za otroke) za Ure kralja Mina, desetni-
ca (literarna nagrada DSP za otroško in 
mladinsko književnost) – dvakrat: za 
Živa hiša ter Cesar in roža, večernica (na-
cionalna nagrada za najboljše slovensko 

mladinsko leposlovno delo) za Cesar in 
roža, zlatnik poezije 2018 (priznanje pe-
sniku za življenjski opus) in druge. 

Prav gotovo v pogovoru s pesnico ne 
bomo mogli niti mimo čudovite zad-
nje zbirke Ljubeznitve, ki je izšla lani pri 
Celjski Mohorjevi družbi. Le-ta njeno 
obrušenost in pesniško virtuoznost samo 
še potrjuje ter nadalje izpričuje. Za poku-
šino objavljamo eno pesem iz te zbirke.
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Neznani čas

Je čas, ki ga ne prepoznaš,
izgubljeno majhno vesolje.
Mine zima, mine pomlad,
maki preplavijo polje.

Ti pa kar čakaš, da pride nazaj
mehka otožnost jeseni,
jutro, opoldne, večera sijaj
in beli oblaki svileni.

In še kar čakaš, kdove kaj,
kdaj zadiši tista roža,
tisti trenutek, blag zanihljaj,
ko te neznano poboža.

Nekega dne pa naskrivaj
vse je tu, kakor zmeraj –
tisti trenutek, roka, smehljaj,
le da bilo je že včeraj.

Bina Štampe Žmavc:  
Neznani čas; zb. Ljubeznitve

Hvala vsem zvestim bralcem Bral-
ne značke za odrasle za vaše branje in 
prijazno vabljeni na srečanje s pesnico  
20. aprila ob 19. uri v Knjižnico Laško!

Spominski večer za  
zasl. prof. dr. Tomom Korošcem

Dr. Tomo Korošec se je rodil 30. juli-
ja 1938 v Laškem. Za vedno se je poslo-
vil 28. maja lani. V petek, 3. marca, smo 
v Knjižnici Laško obeležili spomin nanj. 
Ganljivo in na poseben način lepo je bilo 
še enkrat – čeprav zgolj v spominih, be-
sedah in slikah – preživeti večer z našim 
prijateljem, častnim občanom Občine 
Laško, vrhunskim jezikoslovcem, zasluž-
nim univerzitetnim profesorjem in deka-
nom, prejemnikom visokega državnega 
odlikovanja zlati red za zasluge ter po-
membnim ustvarjalcem na domoznan-
skem področju.

Vabljeni gostje so se dr. Korošca v go-
vorih spomnili vsak s svojega gledišča 
in orisali del njegove osebnosti in živ-
ljenja. Zvrstili smo se: župan Občine La-
ško Marko Šantej, dr. Monika Kalin Go-
lob, redna prof. na Fakulteti za družbene 
vede in Koroščeva doktorandka; dr. Bo-
židar Voljč, zdravnik ter Koroščev ribiški 
prijatelj in soavtor del s področja ribi-
štva; Metka Kovačič, upokojena direk-
torica Knjižnice Laško, in direktor Knji-
žnice Laško Matej Jazbinšek – ki sva z dr. 
Korošcem sodelovala na domoznanskem 
področju; Boža Herek, novinarka in av-
torica filma o dr. Korošcu, ter Jože Bene-
dek, Koroščev prijatelj iz Laškega vse od 
otroških let. Poseben ton večeru je dala 
glasba, ki nam jo je zaigral violinist prof. 
Peter Napret.

Večer je kljub žalosti, ker dr. Toma Ko-
rošca ni več med nami, minil v zname-
nju prijetnih in radostnih spominov nanj 
ter hvaležnosti za njegovo raznovrstno in 
plodovito delo ter zelo naklonjen odnos 
do Laškega in Laščanov. Župan Šantej je 
izpostavil, da je lokalna skupnost pravo-
časno, ko je še ustvarjal, opazila veličino 
in delo dr. Korošca ter ga za to nagradi-
la z najvišjima občinskima priznanjema. 
Dr. Voljč je med drugim izpostavil, da je 
bil Tomo Korošec, kljub njegovi veličini 
in vsemu, kar je ustvaril, skromen človek. 
Metka Kovačič pa je spomnila na Koro-
ščevo predano razdajanje za rodni kraj 
in sokrajane, Koroščevo prijateljevanje 
do nazorsko različno usmerjenih ljudi, 
njegovo spoštljivost in seveda ljubezen 
do slovenske besede. Boža Herek nam je 
razkrila, da se je dr. Korošec sprva upiral 
misli, da bi o njem posneli film, češ da 
o njem res ni kaj povedati; nato pa se je 
vdal in bil nad izdelkom navdušen. Jože 
Benedek pa je z občinstvom delil spomi-
ne na številne pripetljaje in vragolije iz 
mladosti s Tomom Korošcem, kar je kas-
neje preraslo v prijateljstvo, ki je trajalo 
celih 70 let.

Za zaključek naj si izposodim besede 
dr. Monike Kalin Golob: »Profesor Ko-
rošec nas je vedno obsijal, ne le s svojo 
žlahtno besedo, ampak tudi s svojo žlahtno 
osebnostjo. Naj ga nosijo njegove reke, nas 
pa spoštljiv spomin nanj.«

Matej Jazbinšek

Dogajalo se je v naši knjižnici

Ob pestrem naboru dogodkov v naši 
knjižnici v februarju in marcu bomo v 
naslednjem prispevku izpostavili nekate-
re izmed njih. 

Po nekaj letih smo pri nas spet gostili 
psihologinjo Alenko Rebula. V lepo na-
polnjenem prireditvenem prostoru smo 
povsem skoncentrirani in predano pris-
luhnili božajočim besedam naše gostje 
v predavanju Ljubezen do življenja, ki so 
včasih, kljub neizprosnosti glede povsem 
iskrenega odnosa do sebe in bližnjih, 
izzvenele v sledeči misli: »Življenje v nas 
cveti, če se rešimo krivde, zamere in za-
prtosti srca. Storimo to, da pripravimo 
pot pomladi v duši in telesu.« 

Po takšnih večerih in navdušenju za nadaljnje branje 
je osnovni namen knjižnične prireditve dosežen.

Marca smo izbrano publiko počas-
tili z literarnim večerom v družbi dveh 
domačink, dveh literatov in navdihujo-
čih mladih glasbenikov. Domačinka dr. 
Breda Marušič se je pogovarjala z bivši-
ma dijakoma ŠČ Celje, Gimnazija Lava 
– Laščanko Anjo Radaljac, prozaistko, 
esejistko in kritičarko, in Muanisom Si-
nanovićem, pesnikom, prav tako esejis-
tom in kritikom, ter izvabila iz njiju od-
govore za literarne sladokusce. Glasbeno 
noto večeru so dodali mladi glasbeniki 
šolskega benda ŠC Celje Eruption, sku-
paj z njihovo mentorico gospo Metko Ja-
godič Pogačar.

Od leve proti desni: Muanis Sinanović, Anja Radaljac 
in dr. Breda Marušič)

Ena izmed marčevskih sobot pa je bila 
v knjižnici v Laškem namenjena medge-
neracijskemu druženju in pozabljene-

Dr. Monika Kalin Golob; foto: Rina Medjić
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mu računalništvu. Gostili smo namreč 
zbiratelja Dušana Berceta (Retrocomp.
si), ki je po knjižnici razpostavil stare 
računalnike tipa ZX Spectrum in Com-
modore 64. Ti poosebljajo prihod raču-
nalnikov v naše domove v osemdesetih 
letih prejšnjega stoletja. Poleg igranja 
iger sta omogočala tudi poganjanje upo-
rabnih programov in programiranje, s 
tem pa omogočila začetek računalniške-
ga opismenjevanja mladih. Na skoraj ce-
lodnevnem dogodku v knjižnici so bili 
računalniki na voljo za igranje različnih 
igric. Doživeli smo pravi živžav, navdu-
šeni pa so bili tako mlajši kot starejši, ki 
so preverili znanje igranja igric iz svoje 
mladosti. Z veseljem že zdaj napovedu-
jemo, da bodo g. Dušan in njegova ekipa 
čez par mesecev v sklopu Guštfesta po-
novno prišli k nam v goste. Že zdaj lepo 
vabljeni.

Ob koncu prispevka pa omenimo še 
lepo in kvalitetno razstavo z naslovom 
Nenavadno moč ima ta človek, ki je bila 
na ogled v februarju v Muzeju Laško in 
Knjižnici Laško. Gre za razstavo likovnih 
izdelkov dijakov umetniške gimnazije li-
kovne smeri Gimnazije Celje – Center, ki 
je posvečena lanskemu jubilejnemu letu 
Jožeta Plečnika in njegovemu vplivu na 
arhitekturo, ki se pozna še danes. Dijaki 
so ob spoznavanju arhitekturnih značil-
nosti stavbe Ljudske posojilnice v Celju 
in drugih, ob prebiranju knjig ter drugih 
virov o življenju in delu Plečnika spozna-
vali Plečnika tudi kot mentorja – učitelja 
njegovim učencem, zato so razstavo na-
slovili v tem duhu.

Vsem sodelujočim pri naših dejavno-
stih se iskreno zahvaljujemo, vas pa vabi-
mo, da jih v čim večjem številu obiskujete 
še naprej.

Matej Jazbinšek

Spomladanske dejavnosti za otroke

Pomlad je prišla tudi v naše knjižni-
ce. Najprej je vstopila na otroški oddelek 

v Laškem. Učenci NIS z mentorico Va-
lentino Gartner so ga odeli v pomladne 
barve in popestrili tudi z razstavo Eras-
mus+ projekta. Na prvi pomladni dan, ki 
je hkrati tudi svetovni dan poezije, smo 
brali, promovirali in pripravili razstavo 
otroške poezije. 

Konec februarja so majhnim in veli-
kim v Knjižnici Rimske Toplice polep-
šale vzgojiteljice tamkajšnjega vrtca. 
Izvrstno so odigrale predstavo Mojca 
Pokrajculja, sicer znano in priljubljeno 
ljudsko pravljico. Otroci in odrasli, ki so 
se predstave udeležili v zelo velikem šte-
vilu, so ob dramatizaciji pripovedke neiz-
merno uživali in bili navdušeni.

Le zakaj nočeš cveteti?, smo v marcu 
tuhtali na pravljični urici v Knjižnici La-
ško, skupaj z medvedkom vrtnarjem, ki je 
za svojo rastlino res vzorno skrbel. Vsak 
dan jo je pridno zalival, jo ščitil pred son-
cem, predvsem pa ji nikoli ni pozabil vo-
ščiti lahko noč. Vendar mali vrtnar ni ve-
del, kaj se dogaja pod zemljo. Po pravljici 
smo skupaj zapeli pesmice o pomladi in 
se preizkusili v vrtnarjenju. Posejali smo 
korenček, ki sedaj že bujno raste, prip-
ravljen, da ga posadimo na gredice.

Zadnji petkov večer v marcu je naša 
knjižnica na široko odprla svoja vrata 
Noči branja. Učencem od prvega do če-
trtega razreda OŠ Primoža Trubarja smo 
knjižničarji predstavili dva zanimiva stri-
pa za spodbujanje ter predstavljanje knji-
ge in pomena branja, ki ju je izdala Javna 
agencija za knjigo. V nadaljevanju smo 
jim prebrali pravljico iz bogate zaklad-
nice Andersenovih zgodb in organizi-
rali štiri tematske delavnice, ki so se na-
vezovale predvsem na knjigo, nastanek 
knjige, razvoj pisave in branje. V sklopu 
noči branja smo praznovali mednarodni 
dan knjig za otroke, rojstni dan danske-
ga pravljičarja Hansa Christiana Ander-
sena. 
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Naše branje otroku in branje z otrokom 
so neprecenljiva naložba za življenje. Že-
limo vam čim več skupnih trenutkov bra-
nja in zaključujemo z delčkom poslani-
ce mednarodnega dneva knjig za otroke: 
»Poskušaj občutiti, kar občuti ona. Raz-
umi jo. Zaščiti jo. Jutri se lahko ti znajdeš 
v njenem položaju. Ker si tudi ti knjiga. 
Vsi smo knjige. Daj, zavpij na ves glas, da 
te bodo vsi slišali. Jaz sem knjiga, prebe-
ri me!«

Martina Ajdnik, Valentina Pavlinc, 
Alenka Tratnik

Tavčarjevo leto

Pred 100 leti je življenjsko pot skle-
nil Ivan Tavčar – pisatelj, politik, odve-
tnik in ljubljanski župan. V počastitev 
te obletnice je ministrstvo za kulturo 
leto 2023 razglasilo za Tavčarjevo leto. 
Skupaj z lokalno skupnostjo je na dvorcu 
Visoko, kjer je 7. 3. potekala novinarska 
konferenca, napovedalo niz dogodkov, 
posvečenih temu velikemu Slovencu. 
Med njimi bodo literarni natečaji in izzi-
vi, vodeni ogledi, predavanja, kulinarič-
ni dogodki ter filmski večeri. Pripravljajo 
tudi Tenis v belem, kakor so poimenova-
li turnir, želijo pustiti pečat na Maratonu 
Franja, ki poteka tod, pripravili bodo tudi 
lovski praznik. Eden izmed osrednjih 
dogodkov bo slavnostna akademija, 28. 
maja v Sokolskem domu v Gorenji vasi, 
ki prav tako praznuje sto let in je ob od-
prtju nosil Tavčarjevo ime. Proti koncu 
leta pripravljajo še simpozij o Tavčarjevi 

zapuščini, spomnili pa se ga bodo tudi z 
dogodkom v parlamentu na Dunaju, kjer 
je deloval kot poslanec. (Vse dogodke si 
lahko ogledate na povezavi https://www.
obcina-gvp.si/sl/news/tavcarjevo-leto/.)

Tavčar je bil z domačimi kraji zelo po-
vezan, je v svojem govoru poudarila dr. 
Urška Perenič, predsednica programske-
ga odbora Tavčarjevega leta. Vse življenje 
je lovil ravnotežje med krajem, od koder 
je izhajal, ter mestom in širnim svetom, 
kamor je kot večina slovenskih literatov 
tedanjega časa odšel po znanje. Kot je še 
dodala, želi, da bi se ga ljudje spominjali 
kot vsestranskega moža, predvsem pa kot 
literata, ki se je k pisanju vrnil v zadnjih 
letih svojega življenja. Dr. Pereničeva bo 
jeseni izdala knjigo o Tavčarju z naslo-
vom Na valovih življenja.

Ambasadorka Tavčarjevega leta pa je 
velika dramska in filmska igralka Milena 
Zupančič, nepozabna Meta iz filma Cve-
tja v jeseni, posnetega po istoimenskem 
romanu.

»Med slovenskimi gorami naš Blegoš ni 
velikan! In ne obdaja ga veličastnost, ka-
tera obdaja naše snežnike in katere je že 
nekoliko deležen sosed Rakitovec. Obdaja 
ga samo ponižna lepota skromne sloven-
ske planine, katera ne pozna večnega sne-
ga, ne neplodnih mlevov in ne divjih pre-
padov. Ali vzlic temu v svoji skromnosti 
stotero poplača truda polno pot, katero si 
moral prehoditi do tratnate njegove stre-
he. To sva občutila z Meto, ko sva obstala 
na vrhu.« (odlomek iz romana Cvetje v 
jeseni)

V slovenski spomin se je Tavčar naj-
bolj vtisnil kot plodovit pisatelj novel, 
črtic, povesti in romanov, v katerih je 
prikazoval predvsem življenje v rodni 
Poljanski dolini. Pisati je začel že kot di-
jak, ustvarjal pa je do pozne starosti. Nje-
gov opus obsega več kot 40 del, najbolj 
znana dela so povest Cvetje v jeseni, zgo-
dovinski roman  Visoška kronika  in ro-
man Izza kongresa.

Lepo ste povabljeni, da v letu, posve-
čenem Tavčarju, preberete katero izmed 
njegovih del. Prav tako posezite po knji-
gah, ki govore on njem. 

Dr. Branko Berčič, literarni zgodo-
vinar in bibliotekar, je v delu Mladost 
Ivana Tavčarja (1971) osvetlil pisatelje-
vo  mladost in začetke njegovega druž-
beno-političnega delovanja. Tavčarjev 
zbornik (2015) je uredil ddr. Igor Grdi-
na, zgodovinar in literarni zgodovinar, 
ter prispeval zanj obsežen članek Bio-
grafski  portret Ivana Tavčarja. V uvodu 
k biografiji o Ivanu Tavčarju, ki je izšla 
l. 1985 v zbirki Znameniti Slovenci, je 
avtor Franček Bohanec, cenjen literarni 
urednik, zapisal: »Nedvomno sem osvet-
lil nekatere nove vidike: pomen njegove 
zgodnje kritične socialne pripovedi  (npr. 
s Tržačanom), ki nima primere v takratni 
slovenski književnosti. Tudi nisem spre-
gledal, da je bil v osemdesetih in delno v 
devetdesetih  letih prejšnjega stoletja med 
najbolj odločilnimi nosilci svobodoljubne 
misli na Slovenskem.«

Gabrijela Pirš

ALBUM LAŠKEGA
90 let zasl. prof. dr. Rafaela Cajhna

30. marca je dopolnil 90 let prof. dr. Rafael Cajhen, doktor 
elektrotehniških znanosti in zaslužni profesor na Fakulteti za 
elektrotehniko Univerze v Ljubljani. 

Svojo mladost je preživel v Laškem, kamor je prišel leta 1938 
kot petletnik s svojim očetom Rafaelom Cajhnom st., ko so še 

gradili novo pivovarno. Tu je bival 
vsa leta svojega dvajsetletnega šo-
lanja, vse do leta 1958. Kasneje pa 
se je redno vračal k staršem v La-
ško in v domačem kraju sodeloval 
na mnogih področjih.

Bil je začetnik in nestor nove 
tehniške veje avtomatske regulaci-
je v Sloveniji in Jugoslaviji, enako 
za področje industrijskih polpre-
vodniških krmil in energetske ele-
ktronike. Vpeljal je tesno načrtno 
strokovno in znanstveno sodelo-

vanje z jugoslovansko industrijo, ustanovami in inštituti. V Slo-
veniji je bil tudi prvi visokošolski profesor in mentor vsem za-
četnim generacijam inženirjev, znanstvenikov in visokošolskih 
profesorjev na tem področju. Na ljubljanski elektrotehnični fa-
kulteti je l. 1962 ustanovil prvi veliki raziskovalni laboratorij – 
Laboratorij za regulacijsko tehniko, katerega predstojnik je bil 
do l. 1998. Bil je znanstveni svetovalec dveh tedanjih največ-
jih koncernov Rade Končar in Iskra ter soustanovitelj oddelkov 
za elektrotehniko in strojništvo Višje tehnične šole v Mariboru. 
Njegova zasluga je tudi, da so v Jugoslaviji že leta 1965 začeli us-
tanavljati računalniške centre, za katere je 11 let zapored razvijal 
in izdeloval potrebno opremo.

Za izjemno  uspešno znanstveno-raziskovalno in pedago-
ško delo je prejel vrsto pohval, priznanj in nagrad. Omenimo 
le nagrado Sklada Borisa Kidriča, ki jo je prejel dvakrat; takoj 
po slovenski osamosvojitvi pa nagrado RS za znanstveno-razi-
skovalno delo, ki je bila najvišja tovrstna nagrada v samostojni 
Sloveniji in takrat tudi prvič podeljena.

Njegov bibliografski opus obsega ok. 345 bibliografski zapi-
sov: 15 visokošolskih učbenikov in strokovnih knjig, 12 strokov-
nih knjig iz neelektričnega področja, 30 samostojnih strokovnih 
in znanstvenih publikacij ter številne znanstvene, strokovne in 
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tudi poljudne članke, poročila, prevode, 
recenzije ter raziskovalne naloge. Tako 
rekoč edinstveno v širšem prostoru pa 
je število različnih delovnih področij, ki 
se jim je dr. Cajhen v življenju dolgoroč-
no, intenzivno in vedno zelo pogloblje-
no posvetil. Na vsakem področju je pri-
speval nova spoznanja, rešitve ali izume. 
Svoje prispevke in pomembne novosti je 
redno objavljal doma in na tujem.

Enako predano in perfekcionistično se 
posveča tudi ljubiteljskim aktivnostim: 
fotografiji, filmu, akustiki, letalstvu, lo-
vstvu in šahu, večini izmed njih tako re-
koč celotno odraslo življenje, nekaterim 
pa že od otroštva oz. mladosti. Deset let 
je bil zagnan član laškega nogometnega 
kluba, kot najboljši laški šahist pa je stal-
no tekmoval za Laško, učil mladino šahi-

rati in odigral več šahovskih simultank. 
Bil je prvi predsednik laške sekcije Aka-
demskega kluba in zelo aktiven član La-
škega lovskega društva, tri leta tudi nje-
gov starešina. 

Zelo tenkočutno je njegovo mojstrsko 
oko ujelo podobe Ljubljanice in njenega 
porečja. V Laškem smo si lahko ogledali 
tudi njegov film Gozdovi in živali Koče-
vskega Roga.

Na Laško se navezujeta njegovi knji-
gi Pivovarna Laško 1938–1960, (2015, v 
njej je dr. Cajhen zbral veliko spominov, 
fotografij in dokumentov, ki pričajo o pi-
vovarni v obdobju ponovnega zagona, 
okupacije ter nadaljnje povojne obnove 
in razvoja) ter Nogomet v Laškem: spo-
mini na nogometno dejavnost (2019, 
avtorji poglavij so tudi Zdravko Martun, 

Lojze Oberžan in Matic Štorman). Obe 
sta bili predstavljeni v kraju in si ju lahko 
izposodite v laški knjižnici.

Poklicno delo dr. Cajhna opisuje knji-
ga spominov Moj študij in moja poklic-
na pot 1952–1999, ki je izšla v samoza-
ložbi leta 2016 in je namenjena interni 
uporabi.

V pripravi pa je tudi avtobiografija, ki 
bo izšla pri Slovenski matici predvido-
ma še pred poletjem in jo bomo jeseni 
predstavili v knjižnici.

Zapisala: Matej Jazbinšek in  
Gabrijela Pirš

Fotografija je last Rafaela Cajhna
Rubriko pripravlja Knjižnica Laško
Objavljeno tudi na: www.kamra.si,  

Album Slovenije

KULTURA ZA VSAK ČAS

»Ljudje brez zavedanja o lastni  
pretekli zgodovini,

izvorih in kulturi, so kot drevesa  
brez korenin.» 

(Marcus Garvey)

Spoštovani kulturni ustvarjalci in lju-
bitelji kulture! 

Poslanstvo Javnega sklada RS za kul-
turne dejavnosti je »spodbujanje kultur-
ne ustvarjalnosti, zagotavljanje strokov-
ne in organizacijske podpore ljubiteljskim 
kulturnim dejavnostim, omogočati do-
stopnost kulturnih vsebin v celotnem slo-
venskem kulturnem prostoru, vključeva-
nje vseh dejavnikov na področju kulture v 
kulturno mrežo, ustvarjati pogoje za med-
kulturni dialog in vključevanje v medna-
rodno sodelovanje«. Območna izpostava 
Laško je ob podpori Občin Laško in Ra-
deče zadolžena za razvoj ljubiteljske kul-
ture in pomoč kulturnim društvom, ki 
delujejo v okviru omenjenih občin.

Mojima predhodnikoma, gospodoma 
Ivanu Medvedu in Gašperju Salobirju, se 
iskreno zahvaljujem za postavljene dobre 
temelje, na katerih si želim tudi v prihod-
nje ljubiteljsko kulturo graditi v povezo-
valnem duhu in z večplastnim vključe-

vanjem. Zato spodbujam, pozivam ter 
se veselim sodelovanja in povezovanja z 
vsemi vami, snovalci lokalnega kulturne-
ga utripa. 

Marec je vsako leto intenzivno zazna-
movan z območnimi revijami in v okviru 
OI Laško smo izpeljali: Območno revijo 
vrtčevskih pevskih zborov »Vrtec poje 
2023« (15. marec), Območno revijo otro-
ških folklornih skupin »Ringa raja 2023« 
(22. marec), Območno revijo otroških 
in mladinskih pevskih zborov »Pomla-
dna prepevanja« (29. marec) ter Obmo-
čno revijo otroških gledaliških skupin, 
ki smo jo izpeljali v okviru gledališkega 
abonmaja v Radečah (29. marec). Poleg 
omenjenih, zelo dobro obiskanih dogod-
kov, sta bila organizirana tudi dva indi-
vidualna strokovna ogleda gledaliških 
predstav (otroške predstave »Mali pote-
puh« in mladinske gledališke predstave 

»Burundanga, droga resnice«). V začetku 
meseca marca smo skupaj s predstavniki 
oddelkov za družbene dejavnosti izpeljali 
sestanka z društvi v Laškem in Radečah. 

In kaj JSKD OI Laško čaka v bližnji 
prihodnosti? 

V aprilu sta na vidiku srečanje odra-
slih folklornih skupin (14. april) in Ob-
močna plesna revija (20. april). V maju 
pa sledijo še Regijska revija otroških gle-
daliških skupin (11. maj), Območno sre-
čanje odraslih pevskih zborov (24. maj) 
in Območna likovna razstava (25. maj). 

Veseli bomo vašega obiska. Hkrati pa 
vljudno vabljeni tudi k spremljanju naše-
ga Facebook profila, kjer sproti objavlja-
mo aktualne vsebine.

Skupaj, z roko v roki, kulturi na pot …

Špela Medved,
koordinatorka JSKD OI Laško

Foto: Maja Skrbinek

Vrtec poje 2023

Ringa raja 2023



27

KULTURA

KD LAŠKA PIHALNA 
GODBA
ADA pokal 2023

Za nami je prvo uspešno zaključeno 
tekmovanje v letu 2023. Dekleta so na-
stopila na ADA Pokalu neformacij, ki je 
potekal 11. marca v Podčetrtku. Zelene 
barve je zastopalo kar osem deklet naše-
ga društva. V kategoriji solo kadet se je 
prvič preizkusila Lara Bec Ojsteršek in 
v močni konkurenci zasedla odlično 4. 
mesto. Iva Brod (5. mesto) in Lia Lazar 
Krajnc (6. mesto) sta se pomerili v kate-
goriji solo junior. V kategoriji solo senior 
pa se je predstavila Lea Seme in osvoji-
la 8. mesto. V popoldanskem delu se je 
nadaljevalo tekmovanje za pare. V senior 
kategoriji sta tekmovali Klara Vrečko in 
Urška Ojsteršek, ki sta si z odlično kore-
ografijo priplesali 4. mesto, Ines Blatnik 
in Neja Lapornik pa sta osvojili zasluže-
no 3. mesto.

Ponosni smo na vse rezultate deklet, za 
katere so trdo garale in vztrajno garajo še 
naprej. Maja jih namreč čaka preizkušnja 
na državnem tekmovanju, ko se bodo de-
kleta predstavila tako v neformacijah kot 
tudi skupinah.

Letni zbor članov in potrjeno novo 
vodstvo

10. marca smo v društvu izvedli le-
tni zbor članov, na katerem smo potrdi-
li novo vodstvo za dveletni mandat. Za 
predsednika društva je bil potrjen Mar-
tin Teraž, ki se je v uvodnih besedah za 
vso vloženo delo in njegov doprinos zah-
valil dosedanjemu predsedniku Marku 
Šanteju ter zagotovil, da se bo trudil ob-
držati društvo v dobri kondiciji še nap-
rej. Marko Šantej je društvo kot podpred-
sednik in kasneje predsednik vodil več 
mandatov. V tem času pa je društvo us-

pešno razvijalo vse tri sekcije ter izved-
lo več odmevnih nastopov in gostovanj, 
med katerimi lahko izpostavimo udelež-
bo na festivalu Spasskaya Tower v Mo-
skvi in na festivalu v Šanghaju.

Na letnem zboru članov društva smo 
potrdili letna poročila za leto 2022 ter 
pregledali in sprejeli Načrt delovanja in 
finančnega poslovanja društva za leto 
2023. V letošnjem letu bomo med dru-
gim ponovno organizirali spomladanski 
koncert, seveda pa bodo vse tri naše sek-
cije nepogrešljive tudi na festivalu Pivo in 
cvetje.

Ritem sekcija Laške pihalne godbe

Bobnarska skupina Laško, t. i. »srčni 
utrip« Laške pihalne godbe, je v leto 2023 
vstopila s polno paro.

V izdihljajih leta 2022 smo izvedli na-
stop v obliki korakanja v praznično obar-
vanem centru Ljubljane, kjer si nas je v 
večernih urah ogledalo več tisoč ljudi, ki 
so nastop sprejeli z velikanskim navduše-
njem in nas nagradili aplavzom.

V začetku letošnjega leta smo v sode-
lovanje z Glasbeno šolo Laško-Radeče, 
natančneje s celotnim tolkalskim oddel-
kom, ki je sestavljen tako iz najmlajših 
članov kot tudi devetošolcev in ga v glas-
beni šoli vodi Benjamin Kos, izvedli tol-
kalsko delavnico, kjer smo z avtorskim 
aranžmajem otrokom predstavili delova-
nje bobnarske skupine. 

V sklopu delavnice smo se skupaj na-
učili omenjeni lažji aranžma in v istem 
dnevu izvedli korakanje na prostem, kar 
je velik dosežek in doprinos za motivaci-
jo otrok. Skupni stroj je predstavljal za-
sedbo petih članov bobnarske skupine in 
kar 20 otrok. Uporabili smo vsa obstoje-
ča tolkala v društvu, ki smo jim dodali še 
obnovljena.

Naučene ritme in figurativo smo z ot-
roki uspešno realizirali v pustnem vi-
kendu na pustovanju v Laškem, kjer smo 
se z nastopom skozi staro mestno jedro 
predstavili prebivalcem mesta in zuna-
njim obiskovalcem ter poželi val navdu-
šenja. Nastop in delavnico smo v takšni 
obliki in tako velikem številu skupaj z 
glasbeno šolo izvedli prvič. Najbolj pa 
nas veseli, da smo lahko otrokom prib-
ližali delovanje bobnarske skupine kot 
sekcije KD Laška pihalna godba in v 
praktičnem smislu prikazali tolkala v 
malce drugačni luči, kot so tega vajeni si-
cer. Tako nas za prihodnje generacije čla-
nov seveda ne skrbi, saj imamo v Laškem 
in okolici obilico pridnih in nadarjenih 
mladih tolkalistov.

Pustni vikend pa smo bobnarji zaklju-
čili z uspešnim nastopom v »marching« 
izvedbi na pustnem karnevalu v Cerkni-
ci, ki se ga je po besedah organizator-
jev udeležilo okrog 40.000 obiskovalcev. 
Nastopa smo se udeležili skupaj s seni-
or skupino mažoret. Predstavili smo se z 
vsem znano masko lika Jason iz filma Pe-
tek 13., ki je povezana z naslovom avtor-
skega dela, ki smo ga aranžirali s pomoč-
jo Bojana Krhlanka, člana vsem znane 
zasedbe Laibach.

V nadaljevanju leta nas čaka udeležba 
na tradicionalnih festivalih kot sta Pivo 
in Cvetje ter Metaldays, čakajo pa nas 
tudi že novi projekti, ki jih bomo izpeljali 
v tekočem letu.

Veseli bomo, če nam boste sledili na 
Instagram in Facebook profilu, še bolj pa 
nas veseli vsak vaš odziv na naš nastop. 
Migajte, plešite, udarjajte z rokami ali si 
štejte z nogo, naj vas zgrabi naš ritem! 

Valerija Jakopič, Martin Teraž,  
Martin Medvešek

KD Laška pihalna godba
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Ko v smo v soboto, 18. marca, prihajali v dvorano Kulturnega centra 
Laško, so nas na odru nagovarjale prelepe ciklame. Po ljudskem izro-
čilu njihovi cvetovi iskrenosti, naklonjenosti in sreče blažijo bolečino 
žalostnega srca. Tudi glasba in pesem nas tolažita, pa tudi povezujeta in 
vplivata upanje.

Takšen je bil tudi namen glavne pobudnice in idejne vodje večera, 
prof. Urške Sikovšek. Njena desna roka pri izpeljavi projekta je bila 
Mojca Lukmar. Na pragu pomladi, ko se vse prebuja in nas pesem pre-
rodi, združiti zbore in soliste laške občine, in se pokloniti blagemu 
spominu na gospoda Jožeta Rajha – predvsem kot prijatelja in sopev-
ca. Da bi pa vse skupaj zazvenelo še bolj svečano, je skladbe spremljala 
skupina Lucky & The Pipes, ki ga vodi prav tako Urška. 15-članska za-
sedba salonskega orkestra je kljub svoji »majhnosti« zvenela kot velik 
orkester. 

V prvem delu koncerta so se ob spremljavi orkestra predstavili so-
listi: Špela Šrgan, Katarina Tržan, Luka Vindišar, Mateja Ulaga, Saška 
Nemec Tahirović, Jernej Stopar, Jaka Hliš, Domen Hrastnik, Karolina 
Lukmar, Taja Padežnik, Ana Marija Ojsteršek in Marko Žagar.

Skozi večer nas je s šarmantnim glasom in izbranimi besedami po-
peljal Martin Kokotec, ki je tudi osvetlil prispevek g. Rajha na družbe-
nem in kulturnem področju. V drugem delu pa so se na odru skupaj 
s solisti in orkestrom zlili še glasovi zborov in skupin: MoPZ Laško, 

Spominski koncert, posvečen g. Jožetu Rajhu

PREPLET NOSTALGIJE, HVALEŽNOSTI … 

MePZ Koral Laško, ljudski pevci Šentlenartčani, MePZ 
DU Laško, MePZ Jesen, MePZ KD Anton Aškerc, uči-
teljski PZ Primus, učenci iz OŠ Primoža Trubarja Laško, 
MePZ Šentrupert, MoPZ KD Miklavž, MoPZ Sedraž, 
MePZ NotnA, VS Vodomke. Da njihovi glasovi ubrano 
in melodično zvenijo, je zasluga zborovodij in zborovod-
kinj. To so: Dejan Jakšič, Mojca Lukmar, Mateja Škorja, 
Neža Ulaga, Anja Zalokar, Alenka Šon, Polona Tanšek 
Aškerc, Alenka Štigl, Urška Knez, Tanja Bezgovšek in 
Urška Sikovšek. Kot presenečenje pa so zapeli še člani 
kvinteta Svit.

Rdeča nit koncerta je bila povezava med izbranimi 
skladbami in Jožetom Rajhom. In ta rdeča nit je ljube-
zen, ljubezen na vseh nivojih. Do partnerja, v mladih in 
zrelih letih, do staršev, pa tudi do prijateljev, do glasbe 
in ne nazadnje do naše domovine. Skratka do življenja 
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v celoti. Menimo, da je bil Jože Rajh človek, ki je svojo vnemo, 
pripadnost in ljubezen izkazoval na vseh teh nivojih.

V dvorani, ki je bila polna do zadnjega kotička, se je stka-
la emocionalna energija, ki je odsevala predvsem ganjenost in 
spoštovanje. S svojim obiskom so nas počastili Matjaž Han, mi-
nister za gospodarstvo, turizem in šport ter župan Občine La-
ško Marko Šantej in župan Občine Radeče Tomaž Režun.

Zahvaljujemo se vsem sponzorjem, ki so se velikodušno od-
zvali. To so bili: Občina Laško, JSKD OI Laško, Fragmat, EEA 
Medved, d. o. o., Thermana Laško, RK Laško, Komunala Laško, 
KZ Laško, Pivovarna Laško Union, Picerija Špica Laško, Gos-
tišče Čater, Pekarna Vudrag, Gostišče Hochkraut, Sadjarstvo 
Aškerc, Vinotoč Urbanov hram, Cvetličarna Marjetka, Robert 
Platovnjak, s. p., Alojz Hrovat, Stanko Horjak, Mojca in Aleš 
Lukmar ter Krajevna skupnost Laško. 

V imenu družine Rajh je gospa Jožica izrazila velik poklon in 
zahvalo za izvedbo spominskega večera vsem nastopajočim zbo-
rom in solistom ter seveda še posebej Urški Sikovšek, dirigent-
ki Lucky & thePipes. Jožeta Rajha je zborovsko petje spremlja-
lo več kot 50 let in je predstavljalo pomemben del njegovega 
življenja. Kot velik podpornik in tudi kot gonilna sila Moškega 
pevskega zbora Laško, bi se z največjim veseljem udeležil tovr-
stnega dogodka ter bi bil hkrati zelo vesel, da se je združilo tako 
lepo število zborov. Družina verjame, da bo zborovska tradicija 

Prisrčno vabljeni!

Thermana Park
Laško

V S T O P  P R O S T .
 

23.aprilnedelja

Občina 
Laško

18:00 

20 let
     koncert z gosti     

Vokalne skupine
Vodomke

2023 

živela še naprej v srcih ljudi in da se bo še pojavila priložnost za 
ponovno združitev moči.

Posnetek spominskega koncerta si lahko ogledate na TV  
Laško.

Ustvarjalci spominskega večera
Foto: Maja Skrbinek

PRAZNIK KULTURE NA VRHU

Na lepo, sončno nedeljsko popoldne, 12. svečana, smo se v 
dvorani gasilskega doma zbrali na naši tradicionalni prireditvi 
ob slovenskem kulturnem prazniku. 

Organizacija in izvedba je bila v rokah KS in Kulturnega 
društva Vrh nad Laškim, ki se vedno potrudita tudi pri obliko-
vanju zanimivega, kvalitetnega in aktualnega programa. 

Letošnje leto je bilo v znamenju okroglih obletnic treh velikih 
umetnikov. Pisatelja Ivana Tavčarja, pesnika Karla Destovnika 
Kajuha in arhitekta Edvarda Ravnikarja. 

Domača vaška godba je med drugim zaigrala melodijo Cvet-
je v jeseni. Ljudski pevci Šentlenartčani pa so v prvem delu za-
peli Tam za Turškim gričem - kot spomin na Tavčarja in Kajuha. 
O njihovih zanimivostih in njihovih delih nas je spomnil tudi 
vezni tekst. Godbi so se v nadaljevanju pridružile tudi mažo-
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KD ANTONA AŠKERCA 
RIMSKE TERME
Rimske vrtnice – navdih in spomin

Kako, da vrtnica si je predrznila
srce odpreti in vso lepoto svetu streči?

/odlomek/ Hafis, prevod M.Mastnak

Ko omenimo vrtnico, si vsakdo nas-
lika svojo – rdečo, nežno roza, rumeno 
… nebroj barv in odtenkov in vsaka ima 
svoj pomen. Spomnimo se vseh, ki smo 
jih kdajkoli dobili … babica se spomni 
na pisan šopek, ki ji ga je prinesel vnuk, 
dekle ene same vrtnice, ki ji jo je prinesel 
fant v znak ljubezni. 

Mi, ki smo že dolgo doma v Rimskih 
Toplicah, najprej pomislimo na razkošje 
vrtnic, ki so se nekoč bočile v parku pred 
zdraviliščem. Danes jih lahko občuduje-
mo le še na starih razglednicah. Zato se 
nam je v KD Anton Aškerc porodila ide-
ja, da bi skozi vse leto ustvarjali v okviru 
projekta Rimske vrtnice.

Ker so vrtnice pogosto tudi navdih za 
poezijo, bomo razpisali literarni natečaj, 
k sodelovanju bomo povabili tudi foto-
grafe, slikarje, ustvarjalce, ročnodelke.

Idej je veliko, zato smo za pomoč in 
sodelovanje poprosili TD Rimske Topli-
ce, ki že sodeluje z g. Mastnakom, ki je 
prvi mož v poznavanju vrtnic. Tako bo 
prvo predavanje že 14. aprila.

Načrtov in želja je precej. Da bi jih 
uresničili, vabimo vse krajane in kra-
janke, občane in občanke, ki imate sta-
re razglednice, morda v predalu kakšno 
»vrtničarsko« zgodbo, veste, kaj se je 
zgodilo z njimi …, da se nam pridružite, 
da obudimo spomin na te lepotice.

Anton Aškerc je v naše kraje prinesel 
vrtnico damaščanko. Vidno mesto za naš 
kraj pa ima tudi vrtnica American Pillar, 
ki je bila nekoč obvezni sestavni del ve-
dute zdravilišča.

Vaše prispevke, ideje, spomine, fo-
tografije bi radi prejemali na e-mail: 
kdantonaskerc65@gmail.com

M. Suhodolčan

rete, ki vadijo pod vodstvom Majde Marguč. Mlajše mažorete 
so nastopile ob skladbi Židana marela, starejše pa ob skladbi 
Happy Marching.

Zanimiv, prikupen in prisrčen je bil tudi nastop učencev do-
mače podružnične šole. Z obiskom galerije so pri znanih slo-
venskih ustvarjalcih iskali razlago za besedo kultura. Šolski pev-
ski zborček je zapel Vrbo in Sonce pomladi skupaj z učiteljico 
Saško Nemec Tahirović in učiteljem Jernejem Stoparjem.

 V naši dvorani se je prvič predstavil učiteljski pevski zbor 
Primus z zborovodkinjo Matejo Škorja. Prevzeli so nas njihova 
pozitivna energija, toplina, srčnost in lepi glasovi.

Za češnjico na vrhu tortice so združili igralske moči in glaso-
ve vsi nastopajoči. Ob zaključni pesmi, Dan ljubezni, je prepe-
vala in se predajala glasbenim užitkom cela dvorana. Kako ne, 
saj je bil praznik ljubezni, valentinovo, pred vrati.

S svojo navzočnostjo so nas razveselili: župan občine Mar-
ko Šantej, vodja JSKD OI Laško Špela Medved, predsednik KS 
Stanko Selič in naš župnik Iztok Hanžič.

S skupnimi močmi smo delo dobro opravili. Dokazali smo, 
da se trudimo, da zmoremo, in da smo lahko ponosni na uspelo 
prireditev.  

Marija Kotar

KD RIMLJAN
Naj pesem pove, kar čuti srce 

Mesec marec je mesec praznovanj tako 
vseh žena in mater kot tudi moških. V 
KD Rimljan smo vse tri praznike zdru-
žili in priredili proslavo, ki smo jo poi-
menovali Naj pesem pove, kar čuti srce. 
S sodelovanjem Občine Laško je bila pri-
reditev v večnamenski dvorani gasilskega 
doma v Rimski Toplicah. Program je po-

vezovala Štefanija Pavčnik, nastopali pa 
so otroci iz vrtca in OŠ Antona Aškerca 
Rimske Toplice, glasbeniki Glasbene šole 
Laško-Radeče in Rimski ljudski pevci in 
godci, katerim se še enkrat zahvaljujemo 
za sodelovanje. Veseli smo, da se otroci 
radi odzovejo povabilu, saj imamo v kra-
ju veliko dobrih glasbenikov, talentov in 
samostojnih ustvarjalcev, katerim damo 
priložnost, da se pokažejo krajankam in 
krajanom. Predsednik KS Rimske Topli-
ce Mitja Knez pa je prav prisrčno poz-

dravil vse obiskovalce in jim zaželel lep 
večer. Ta prireditev med seboj povezuje 
generacije in s tem tudi ohranjamo obi-
čaje. Rimski ljudski pevci in godci pa va-
bijo vse na koncert, ki bo v soboto, 27. 5. 
2023, ob 18. uri v večnamenski dvorani 
gasilskega doma Rimske Toplice. Seveda 
pa še prej vsem občanom in občankam 
želimo vesele in blagoslovljene veliko-
nočne praznike ter veliko pirhov. 

Predsednik Daniel Pavčnik 

KD TROBNI DOL

Bil je dan pustnih norčij

Po daljšem času, ko je oslabela zopr-
na korona, pa si je znova opomogel nor-
čavi pust. Spet se je lahko razbohotil v 
vsem svojem sijaju in šaljivi nabritosti ter 
na svoj praznik, poleg preganjanja zime, 
ironično pokomentiral tudi aktualnosti 
in tegobe današnjega časa.

Kulturno društvo Trobni Dol se je v le-
tošnjem pustnem prikazu lotilo stare, a 
vedno aktualne teme dogajanj v cerkve-
nem zakulisju. Na tradicionalni in zani-
mivi pustni povorki v Laškem je tokrat 

odstrlo delček življenja v neki župnijski 
skupnosti in prikazalo, kako si zna iznaj-
dljivi župnik, kakor vsak pameten šef, s 
svojo druščino urediti delo v cerkvi in 

župnišču, da pri vsem tem kar najboljše 
in lagodno shaja. Za vodenje gospodinj-
stva v farovžu skrbita dve redovnici, ku-
harica in perica, ki mu osnaži tudi hišo, 
za pomoč v cerkvi pa cerkovnik, mini-
strant in angelček. Kot dober dušni pastir 
pa seveda ne pozabi tudi na potrebe svo-
je duše, pri čemer rad diskretno poškili 
za prelestno mlado nuno, ki z veseljem in 
pobožno prihaja k njegovim obredom.

Za župnikovo delovanje in molitve, 
predvsem pa za deljenje blagoslova in 
žegnane vode, farani radi sežejo globoko 
v žep, da cerkveni »ofer« prinese solidno 
vsoto cekinov. O tem, koliko denarja se 
nabere v cerkovnikovi puščici, se seveda 
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ne govori, se pa lahko s ponosom in na glas pove, da je Kulturno 
društvo Trobni Dol za takšen prikaz na povorki prejelo odlično 
drugo nagrado. 

Vsekakor pa pri pripravi in prikazu ni manjkalo veselja in za-
bave, kar je v bistvu tudi čar pusta, a žal, njegov direndaj traja le 

en dan v letu, zato bo treba na nove izzive in norčije počakati na 
naslednji pustni praznik.

Marija Oprešnik in Breda Gradič
Foto: Mateja Bezgovšek

SD MALA BREZA, 
SEKCIJA ZA KULTURO 
Pust

Pustne šege predstavljajo izredno ra-
znoliko pustno dediščino Slovenije. Vča-
sih so se našemili predvsem moški, danes 
pa se tudi ženske in otroci. Eni pristajajo 
na tradicionalne pustne oprave, drugi ne. 
Podobnost in različnost pustnih šeg, ki se 
ves čas spreminjajo in prilagajajo času in 
prostoru, sta v Sloveniji zelo opazni.

Tudi mi smo že kmalu v začetku janu-
arja začeli razmišljati v kaj se našemiti, 
kako oblikovati skupinsko masko, da bo 
najbolje predstavila naš kraj – Malo Bre-
zo. Pa se je našemu članu Martinu Opreš-
niku porodila ideja, da bi se oblekli kar 
v stara kmečka, delovna oblačila in poi-
skali starinske sani in smuči ter čim bo-
lje ponazorili zimska druženja v snegu v 
vasi pred mnogimi leti. Ker pa v Laškem 
ni bilo več snega, smo naše sani moder-
nizirali in nanje s sodobno tehniko pritr-
dili kolesa. Ves čas povorke pa smo imeli 
ob sebi našo snežno vilo, ki se je v La-
škem ta dan trudila pričarati sneg.

Marčevska prireditev in razstava 
ročnih del Vrtnic 

Mame so poslane na zemljo, da ti po-
dajo roko. V otroštvu, ko delaš prve ko-
rake in kasneje, če padeš, so vedno v po-
moč, da vstaneš. 

Ob dveh lepih pomladanskih prazni-
kih za dekleta - ženske in matere, smo v 
Mali Brezi v Strelskem domu pripravili 
kulturno zabavni program, seveda nismo 
pozabili na naše moške. 

V programu je najprej nastopil naš 
mini otroški pevski zborček, ki ga je na 
kitari spremljala Ana Vidic. Sledil je go-
vor predsednika društva Luke Privška. 
Nato pa je sledil nastop številnih otrok, 
nekateri med njimi še ne obiskujejo šole, 
vendar so pogumno nastopili na odru. 
Predstavili so se v deklamiranju, pet-
ju, igranju na glasbene inštrumente in z 
igranjem v skeču. Tako so pokazali svo-
jim mamicam, očetom, babicam, ded-
kom ... da jih imajo radi. Letos smo v gos-
te povabili učiteljski pevski zbor Primus. 
Našemu povabilu so se prijazno odzva-
li, za kar se jim še enkrat zahvaljujemo. S 
svojimi glasovi so obogatili naš program. 
Na koncu so se nam na odru pridružili 
naši člani, ki sestavljajo glasbeno skupi-

no, ki igra na stara ljudska glasbila pod 
imenom Fušerji. Po prireditvi so si lahko 
vsi obiskovalci ogledali bogato razstavo 
ročnih del naših članic - Vrtnica. 

Radi bi se zahvalili vsem nastopajo-
čim, ki ste odlično nastopali. Vsem star-
šem otrok, ki ste svoje otroke spodbuja-
li pri učenju ter jih vozili na vaje. Našim 
članicam skupine Vrtnice, ki so nam 
pripravile bogato razstavo. Skratka velika 
hvala vsem, ki ste nam pomagali izpeljati 
to proslavo.

Hvala tudi donatorjem: Krajevni skup-
nosti Šentrupert, trgovini Alteja iz Laške-
ga in Kmetijski zadrugi Laško, saj smo z 
vašo pomočjo lahko pogostili vse obisko-
valce. 

Urška Videc
Foto: Luka Privšek 

ALI KAJ DOGAJA V JURKLOŠTRU?

Letošnje leto smo začeli polni energije in dejavnosti so si v 
mesecu februarju sledile druga za drugo, pa tudi marec je bil 
pester.

Že pred letnim zborom članov, ki smo ga imeli 25. februarja, 
se je zvrstilo pet prireditev.

Sreda, 8. februarja je bila v Jurkloštru posebej kulturno obar-
vana, saj smo pripravili Kulturni večer. V pestrem in zanimi-

vem programu so sodelovali najmlajši plesalke in plesalci plesne 
šole, ki v Jurkloštru pridno vadijo vsak ponedeljek v poznih po-
poldanskih urah. Tudi otroci iz vrtca Jurklošter so počastili Pre-
šernov dan in dokazali, da vedo, kaj je kultura. Seveda to dobro 
vedo učenci podružnične šole Jurklošter, ki skoraj vsak dogodek 
obogatijo tudi s folklornim nastopom. Praznik pa ni mogel mi-
niti brez branja Prešernove poezije, za kar smo poskrbeli člani 
kulturnega društva. Pevci Florjanovci so vse dogajanje na odru 
zaokrožili z ubranim petjem in seveda Zdravljico, Nina pa ga je 
povezala v smiselno celoto. Za presenečenje sta poskrbela brata 
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Milan in Tonči, ki sta na odru zaigrala kot dva »stara mačka«, 
čeprav smo ju mnogi videli prvič. Ker je bila to naša prva kra-
jevna prireditev v tem koledarskem letu, smo poskrbeli za nada-
ljevanje druženja tudi po uradnem delu. Ob Katjini harmoniki, 
prigrizkih in dobri kapljici se je večer nadaljeval v sproščenem 
vzdušju do poznih večernih ur.

Čisto nenadejano pa so nas povabili k oblikovanju prispevka 
in predstavitvi Jurkloštra na Planet TV. Ker smo imeli na voljo 
praktično samo dva dneva za priprave, smo se na hitro organi-
zirali, da smo v oddaji Jutro na Planetu dostojno zastopali kraj. 
Pevci so zapeli Florjanovo pesem in nekoliko osvetlili naš dol-
goletni ljudski običaj. Člani gledališke skupine smo predstavili 
en delček zgodovine Kulturnega društva, otroška folklorna sku-
pina pa je sodelovala s spletom otroških ljudskih plesov in iger. 
K sodelovanju smo povabili tudi gospo Kozmus, da je predsta-
vila svatovsko pogačo in čaje, ki jih je dala tudi poskusiti. Če 
ste zamudili ogled oddaje, ki je bila predvajana 20. 2. 2023, si jo 
lahko pogledate v Planeteki.

Vmes pa so potekale priprave na pustno povorko po Laškem, 
kjer smo sodelovali kot skupina stavkajočih v javnem sektorju 
s kar 17 člani.

Na pustni torek pa smo prvič organizirali pustno povorko 
po Jurkloštru. Samo izvedbo je podprla tudi Krajevna skupnost 
Jurklošter. Da je vse potekalo varno, pa so poskrbeli člani PGD 
Jurklošter. Odziv je bil nad pričakovanji. Zbralo se je več sku-
pin, med njimi vrtčevska in šolska skupina, posameznikov, pa 
tudi gledalcev. Pustne šeme so tako s svojimi norčijami odga-
njale zimo iz dokaj mrzle jurkloštrske doline. Kavboj Janez je 
poskrbel, da so se maske pokazale in predstavile. Vse maske in 
tudi gledalce smo pogostili s krofi in kuhančkom oziroma ča-
jem. Nekaj krofov je prispeval Primož Vrečko, Okrepčevalnica 
Matejka nas je prijazno sprejela in pripravila tople napitke. Po-
sebna zahvala pa velja družini Lesičar, saj so nas na svojem dvo-
rišču obilno pogostili. 

Že naslednji dan pa nas je čakal pokop pusta. V popoldan-
skih urah pepelnične srede smo se odpravili od hiše do hiše s 
slamnatim pustom, da bi ga pokopali in tako simbolno nakazali, 
da je pustnih norčij konec, z njim pa naj bi odšlo tudi vse slabo.

Po zboru članov je sledil krajši premor. V začetku marca smo 
gostili gledališko skupino KUD Miklavž, ki je napolnila dvora-
no do zadnjega kotička. Ob ogledu smo se dobro nasmejali, čla-
ni naše gledališke skupine pa smo si jih z zanimanjem ogledali 
tudi zato, ker je bila to naša prva igra pred sedemnajstimi leti. 

Sredi marca so člani otroške folklorne skupine nastopili na 
občnem zboru krajevnega društva upokojencev in zveze borcev.

24. marca smo izvedli še eno tradicionalno prireditev Marca 
praznujemo, kjer so vse predstavnice nežnejšega spola ob pri-
hodu obdarovali z nageljnom. V pestrem kulturnem programu 
so zopet sodelovali plesalci plesne šole. Otroci vrtca so mami-
cam in atijem pa tudi vsem ostalim gledalcem pokazali, kaj vse 
znajo, med drugim so se predstavili tudi kot plesalci. Učenci po-
družnične šole Jurklošter so, kljub temu da jih je malo, pripra-
vili pester program. Poleg deklamacij so peli in plesali, zaigrali 
pa tudi v skeču, ki nas je dodobra nasmejal. Maša in Lara sta se 
preizkusili tudi v vlogi napovedovalk in jo odlično izvedli. Ljud-
ski pevci Florjanovci so nas ponesli v romantično razpoloženje. 
K sodelovanju so povabili Katjo in ob spremljavi harmonike za-
peli za vse mamice. Člani gledališke skupine so v skeču predsta-
vili sodobno družino in pokazali, kako se časi hitro spreminjajo 
in opozorili na generacijske razlike. Po uradnem delu je sledilo 
druženje vseh prijavljenih ob jedači in pijači. Za dobro razpolo-
ženje je poleg Katje skrbel tudi, že nekaj časa naš krajan, DJ Da-
mjan. Zabava je trajala do zgodnjih jutranjih ur. 

Obiskovalci vseh prireditev ste dokazali, da nam je v letih 
omejitev manjkalo druženja. Zdaj se lahko spet srečujemo, sku-
paj poveselimo, kakšno rečemo pa tudi kaj potarnamo. Svet je 
takoj lepši. Veseli smo, da nas podpirate z množičnim obiskom.

Za nami sta dva res zelo pestra meseca. Posebna zahvala ve-
lja vsem, ki ste omogočili izvedbo prireditev. Poleg članov kul-
turnega društva, tako tistih, ki jih opazite kot onih, ki ostajajo v 
zaodrju, pa gre posebna zahvala vrtcu in šoli (tako otrokom kot 
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vzgojiteljem in učiteljem) ter seveda Krajevni skupnosti, ki ima 
posluh in vedno, ko prosimo, priskoči na pomoč in pomaga pri 
izvedbi. Hvala tudi vsem, ki prispevate sladke in slane dobrote, 
posebej gospe Marici, da nam naših prošenj ne zavrnete.

V drugi polovici maja pripravljamo v tednu ljubiteljske kul-

ture že 15. Srečanje jurkloštrskih pevcev in godcev. Že sedaj vas 
vabimo, da trenirate in se prijavite, seveda pa ste vabljeni tudi 
kot gledalci. 

Za KD Jurklošter 
Magdalena Stopinšek

LIKOVNO DRUŠTVO LAŠKO
Likovna pomlad

Kdo lahko bolje prenese pomladno lepoto kot pesniki in pi-
satelji? Napisali so najbolj veličastne fraze o pomladi, saj v svo-
jih delih razkrivajo ves čar sončne sezone, ki jo imamo vsi tako 
radi. Saj v tem času hrepenimo po soncu, prebujanju narave, po 
barvah. Ne pravijo ljudje kar tako - po pomladi diši. Zdi se nam, 
da se v tem času napolnimo s pozitivno energijo, naravnost oži-
vimo in se počutimo nadvse sposobne.

Pomlad je vedno pozitivna in zabavna. Ali je mogoče biti 
mračen, ko ptice pojejo zunaj pod oknom, brsti cvetijo, trava 
zeleni in en pogled na travnike regrata, maka, tulipanov in nar-
cis lahko popravi še tako slabo razpoloženje. Zjutraj, ko sonce 
vzhaja in osvetljuje prebujajoča se drevesa, popoldne, ko gledate 
ptice, ki se vračajo domov in večeri ob prelepih sončnih zaho-
dih.

Oblaki na nebu, v srcu pomlad so slikarjem barvni navdih 
- neizčrpen zaklad!

Ker so »koronski« časi malo popustili, se tudi pri nas (na-
dobudnih slikarjih) ves čas nekaj dogaja. Za navdih smo obi-
skali razstavo Mateja Sternena v Narodni galeriji v Ljubljani, si 
ogledali njegov bogat nabor slikarskih, grafičnih in risarskih 
del. Ob ogledu in druženju je čas kar prehitro tekel. 

V Hiši generacij smo razstavili dela na tematiko Poti, kar smo 
ustvaili v jesenskem in zimskem času. Nato smo se odločili, da 
bi bilo dobro v ospredje postaviti naše lepo Laško in življenje na 
njegovih ulicah, kar bomo predstavili v mesecu maju v Kultur-

nem centru. Naš mentor, gospod Ščurek, nam pridno svetuje, 
da ustvarimo čim boljša dela.

Mesec marec pa ni samo prvi pomladni mesec, v tem času so 
tudi razni pomembni dnevi kot so dan gozdov, dan spanja, dan 
voda …, zato smo se odločili, da bomo ob svetovnem dnevu 
voda ustvarjali na to temo (voda - vir življenja). Če bi si morda 
kakšna skupina, ali posameznik želela ogledati naša dela, lahko 
kontaktira katerega od članov Likovnega društva za ogled. Naj 
navedem še, da so slike razstavljene tudi v Hiši generacij, Cen-
tru za socialno delo in Gostišču Hochkraut. 

Likovno društvo Laško (cb)

Obisk Narodne galerije v Ljubljani in nekaj utrinkov naših del.

Na podeželju je čas potekal drugače kot v mestih in trgih. 
Prikazali bomo ohcetne šege, vzete iz pisnih virov župnijske 
kronike sredi 19. stoletja v šmiklavški fari, ki jih je zapisal 
takratni župnik Dragotin Ferdinand Ripšl. Ohcet po stari 
šegi je že več kot 40 let del festivala Pivo in cvetje in pravi-
loma se vsako leto poroči čisto pravi par. 

Za fante in dekleta!
Občina Laško in Zveza Možnar pripravljata  

in organizirata

»OHCET PO STARI ŠEGI«

v okviru 58. prireditve festival Pivo in Cvetje.
Za njeno izvedbo iščemo 55. par, 

ki bi se želel poročiti po stari šegi na omenjeni 
prireditvi, in sicer

v soboto, 15. julija 2023, ob 18.00  
na občinskem dvorišču.

Vabimo vas, da se prijavite! Zainteresirani pari nam pi-
šite na naslov: ohcetpc@gmail.com in poslali vam bomo 
prijavni obrazec. Prijave zbiramo do 25. maja 2023. Izbor 
para bo opravil Programski svet Jureta Krašovca pri Zvezi 
Možnar.

Na vrtu cvet, na veji ptica,
na mizi praznična potica.

Pomlad ne zamuja -  
veselo poje aleluja.
Naj šunke, pirhov  

bo obilo -
to naše velikonočno  

je voščilo! 
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BOJAN KRHLANKO 
Laščan, ki narekuje ritem zasedbi Laibach in 
soustanovitelj KLIP-a

V Laškem imamo ogromno ustvarjalcev, ki so svetu morda 
malce bolj znani, Laščanom pa malce manj. Bojan Krhlanko 
je eden takšnih, ki v svetu glasbenih ustvarjalcev velja za ve-
likega mojstra, a ga v rodnem kraju še marsikdo ne pozna. Je 
bobnar, glasbeni producent, oblikovalec zvoka, ki je študiral 
na Avstrijskem deželnem konzervatoriju v Celovcu in sodelo-
val z zvenečimi imeni iz glasbenega sveta. Od leta 2017 pa je 
član zasedbe Laibach. 

Kdaj si se začel ukvarjati z glasbo? 

Z glasbo sem se začel ukvarjati v osnovni šoli, ko sem si z le-
pilnim trakom sestavil svojo prvo bobnarsko baterijo. Od tam 
me je pot ponesla v svet alternativne glasbe, kasneje jazza, danes 
pa se posvečam predvsem elektronski in eksperimentalni glasbi. 

Zadnjih 8 let sem zaposlen v kulturi kot instrumentalist in 
pedagog.

Si velik kreativec, izvrsten glasbenik, član skupine Laiba-
ch … pa vseeno te Laščani ne poznajo. Zakaj misliš je tako?

V preteklosti nisem veliko nastopal v Laškem. Zelo pogosto 
pa sem nastopal v Ljubljani ter tujini. Ker nisem človek, ki bi se 
bahal s svojimi dosežki, sem morda za nekatere ostal neopažen, 
kar je včasih lahko tudi pozitivna stvar. 

Sem aktiven na področju eksperimentalne glasbe, katera v 
Laškem ni dovolj zastopana, tako da me širše občinstvo v La-
škem morda ni uspelo dovolj spoznati. V preteklosti sem odi-
gral nekaj koncertov v Šmoclu, Kulturnem centru, na gradu ter 
pred Savinjo. Takrat sem igral predvsem jazz glasbo, katere pa 
zaradi mojih težav s sluhom ne morem več igrati.

Omenil si, da imaš težave s sluhom. Kaj to pomeni za neko-
ga, ki si kruh služi z glasbo?

Diagnoza, ki sem jo dobil od ORL specialistov je hiperaku-
sis. Tu gre za stanje, ko navadni, vsakodnevni zvoki, postanejo 
preglasni. Simptomi so bolečine v ušesih, piskanje, distorzija, 
pokanje v ušesih, včasih že ob lastnem preglasnem govoru. Zra-
ven pride še več ostalih neprijetnosti. Če ne uporabljam profesi-
onalne zaščite, mi zven bobnov in činel delujeta preglasno, zato 
iščem načine, kako lahko ostanem izrazen na tih način. 

Žal sem bil primoran končati svojo jazz kariero, vendar osta-
jam v glasbi.

Trenutno raziskujem nove načine igranja bobnov, ki se pove-
zujejo z gibanjem, vizualnim in performativnim. Za sabo imam 
težka obdobja, katere je z mano preživljala tudi moja družina, ki 
pa mi je vedno stala ob strani. 

Zanimivo je, da si samouk na bobnih, ki se je prebil na Ce-
lovški konzervatorij za glasbo.

Po končani srednji šoli sem si vzel pol leta za razmislek, v tem 
času pa sem se zelo resno posvetil inštrumentu in vaji. Leta 2005 
sem opravil sprejemne izpite na Celovškem deželnem konser-
vatoriju za glasbo (Kärnten Konservatorium Klagenfurt), leta 
2012 pa z odliko diplomiral. Sam menim, da nisem pretirano 
talentiran, vendar sem vzoren primer človeka, ki dokazuje, da 
se s trdim delom in vztrajnostjo lahko daleč pride. 

Kot učitelj bobnov, na primer hitro opazim talentiranega 
učenca, kar pa je samo delček tega, kar je potrebno da uspeš kot 
glasbenik. Večkrat so bolj kot talent pomembni vztrajnost, mar-
ljivost, zorganiziranost, predvsem pa mnoge socialne veščine.

Naredil si že ogromno izvrstnih projektov, ki so bili in so še 
mnogim inspiracija. Jih lahko nekaj našteješ?

Ponosen sem, da sem lahko v svoji 20-letni profesionalni ka-
rieri ustvarjal s tako dobrimi glasbeniki, s katerimi sem do sedaj 
posnel vsaj 30 plošč. Če jih naštejem le nekaj, so to Pocket Mu-
sic, Rise Of The Androids, solo plošča ki je v celoti nastala na 
pametnem telefonu; plošča Sketches of the Red Districts, skupi-
ne Laibach, katero sem ustvaril s kitaristom Vitjo Balžalorskym; 
plošča State Of Ku, trobentača Igorja Matkovića; plošča V pol-
snu, skupine Brest, z Vesno Zornik; plošča Time Fabric Silkwor-
ms, skupine Litošt; plošča Območje Medveda, Petra Lovšina. 
Sodeloval ali nastopal sem še s številnimi drugimi glasbeniki.

Bi kakšen projekt posebej izpostavil?

Izpostavil bi enega svojih zadnjih solo projektov z naslovom 
Bojan plays Bojan. Tu gre za spomin na čase analognih risank, 
ko je medved Bojan s tremi osnovnimi barvami domiselno 
ustvarjal svoj svet. 

Ko sva s slikarjem Aleksijem Kobalom, ki mi daje navdih za 
tovrstne eksperimente, govorila o Jacksonu Pollocku in action 
paintingu, sem razmišljal, kako bi ta način slikanja lahko povezal 
z glasbo. (Aleksij je namreč eden izmed zelo cenjenih in prizna-
nih slikarjev pri nas). Moje ideje pa ponavadi dozorevajo nekaj 
časa, svoja razmišljanja rad predstavim prijateljem, saj mi ti od-
pirajo še dodatne perspektive. Pred kratkim se je tako vse sku-
paj sestavilo in nastal je Bojan plays Bojan. Kot Bojan iz risanke 
tudi jaz uporabljam tri osnovne barve, ki jih nanašam na bob-
narsko opno. Skozi zvok nastaja slika in ko je risanke konec, je 
slika končana. Vsaki unikatni sliki pripada še zvočni zapis, ki je 
nastajal istočasno s sliko in ki si ga v visoki ločlji-
vosti lahko prenesete z interneta. Predstavitveni 
filmček, ki je v lastni produkciji nastal v garaži 
pokojnega očeta, je na ogled na mojem Youtube 
kanalu in v QR kodi, slike, ki so nastale, pa so na 
prodaj.

Foto: Tomaž Črnej

Od kod izhaja tvoja inspiracija za glasbo?
Inspiracijo črpam iz svojega življena, znanstveno-fantastič-

nih, dokumentarnih filmov ter knjig. Sem zelo kritičen do na-
šega sistema, ki se iz dneva v dan seseda sam vase.

Kljub temu, da nas eksperti ves čas opozarjajo na očitne pro-
bleme, se v svetu spremeni bore malo. Živimo v prepričanju, da 
smo nedotakljivi, da je naš planet zamenljiv in da smo vladarji 
vsega kar obstaja. Ko se bomo ljudje zedinili, se zavzeli za ena-
ke vrednote in zares v njih verjeli, lahko skupaj začnemo spre-
minjati svet. Do takrat pa z enosmerno vozovnico nadaljujemo 
pot v pogubo. Zaradi teh mojih načel in spoznanj pa glasba, ki 
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jo ustvarjam največkrat deluje temačno.

Kot pedagog si poučeval v več glasbe-
nih šolah, a nisem zasledila domače, GŠ 
Laško-Radeče.

V preteklosti sem bil zelo aktiven kot 
pedagog oz. kot učitelj bobnov. Poučeval 
sem na Slovenski glasbeni šoli na Koro-
škem, GŠ Kamnik, GŠ Celje ter GŠ Ptuj. 
Preko Društva ŠMOCL sem bil mentor 
več bobnarskih delavnic v Laškem, men-
tor na  Days Of Thunder, predavatelj na 
Boomfestu ter učitelj tolkal na mednaro-
dni delavnici Jazzinty 2022, kjer si štejem 
v čast, da sem poučeval skupaj s pianis-
tom Jason Lindnerjem, ki je snemal zad-
njo ploščo pokojnega David Bowieja.

Zasebno so se pri meni izpopolnjevali 
bobnarji skupin Mrfy, Joker Out in mno-
gi drugi.

Za bobnarsko skupino Laške pihalne 
godbe sem pisal tolkalske kompozicije 
ter jih usmerjal na vajah.

Zelo bi si želel po dolgem času spet na-
rediti bobnarsko delavnico za naše mlade 
nadobudne bobnarje, prav tako pa bi rad 
sodeloval s plesnim oddelkom Glasbene 
šole Laško- Radeče.

Z Laibachi, ki je svetovno znana sku-
pina, veliko potuješ. Kako to doživljaš ti 
in tvoja družina?

Vsakoletno imamo s skupino Laiba-
ch vsaj dve daljši turneji. Najdaljša je bila 
približno 35 koncertov v 40 dneh. Na 
tako dolgih turnejah je ponavadi težko 
držati disciplino in fokus, saj imaš obču-
tek, da si v nekem neskončnem dnevu, ki 
se navidezno nikoli ne konča.

Sam sicer rad potujem, ker spoznam 
nove ljudi, s katerimi si izmenjujem ide-
je o umetnosti in življenju. Te kreativne 
debate me bogatijo, saj mi odpirajo alter-
nativne perspektive, kako razmišljam o 
svetu. Sicer pa je težko preživeti čas brez 
družine, vendar smo se v vsem tem času 
že kar dobro navadili na naš ritem. Po-
gosto smo v stiku preko video klicev.

Ko sem spet doma, pa sku-
paj nadoknadimo izgubljeni čas. 
Takrat s hčerko Milo rad ustvar-
jam. Ker pravijo, da jabolko ne 
pade daleč od drevesa, tudi moja 
hči izkazuje interes za umetnost. 
Na Glasbeni šoli Laško-Radeče 
obiskuje pouk klavirja in plesa. 
Menim, da ima zelo izostren dra-
maturški občutek, je zelo ekspre-
sivna, kreativna in samosvoja. 

Če se dotakneva še Laškega, 
imamo namreč veliko izjemnih 
posameznikov, ki vsak po svo-
je delujejo dobro na določenem 
področju. Ti si se odločil vse to 
povezati. Zakaj in na kakšen na-
čin?

Menim, da je v Laškem zelo veliko ta-
lentiranih ljudi. Če omenim Jano Kum-
berger, ki je v preteklem letu prejela pri-
znanje za oblikovalski dosežek za projekt 
Črna skrinjica, Jako Terška, ki je izjemen 
mlad fotograf in oblikovalec video vse-
bin, talentiranega Roka Matka, ki se je že 
uveljavil kot gledališki ter filmski igralec, 
Primoža Oberžana, ustanovitelja sku-
pine The Stroj, Ajda Kostevc, študentka 
akademije AGRFT, vrhunska glasbeni-
ka Leona ter Robija Polanca ter skupino 
Okrogli Muzikantje, vsestranskega har-
monikaša Dejana Kušerja in še bi lah-
ko našteval. Omeniti moram še vsaj ne-
kaj kvalitetnih glasbenih skupin kot so 
Strojmachine, Marvin, Mental Strike ter 
Damnnation.

Ob tako talentiranem kadru sem se za-
čel spraševati, zakaj večkrat ne pride do 
sodelovanj med nami in zakaj ni zveze 
ali društva, ki bi nas ter ostale ljubitelje 
kulture spravilo pod isto streho. Med po-
govorom s Špelo Juhart, ki je prav tako 
zelo aktivna na kulturnem področju, sva 
se strinjala, da edini način, da Laško kul-
turno obogatimo, je da stopimo skupaj.

Tako je nastala ideja za ustanovitev 
kulturnega društva.

Kaj je KLIP in za kaj se zavzemate?
KLIP (Kultura Laškega in povezova-

nje) je društvo, katerega ustanovitelji smo 
Špela Juhart, Rok Matek in jaz ter se bo 
zavzemalo za povezovanje med kulturni-
ki ter ljubitelji kulture. Cilj društva je, da 
z organizacijo ter soorganizacijo dogod-
kov ponudimo laškemu občinstvu kvali-
tetne ter kreativne vsebine na področju 
urbane kulture ter sodobne umetnosti. 
Skupaj želimo dvigniti nivo kulture ter 
tako ustvariti prijetno urbano okolje za 
nas in naše naslednike.

V društvu še zbiramo sredstva za ure-
ditev prostorov, za katere se dogovarja-
mo z direktorico STIKa Tino Belej. Ob 
tej priložnosti se ji zahvaljujem za njen 

angažma pri ureditvi tega vprašanja.
V društvu pa imamo že 50 članov, tako 

da nagovarjam umetnike iz Laškega, da 
me kontaktirajo na bojankrhlanko@
gmail.com, če želijo soustvarjati kultur-
no prihodnost Laškega.

Na potovanjih in koncertih se ti je 
verjetno zgodilo že marsikaj. Kaj je bilo 
tisto, kar ti je najbolj ostalo v spominu?

Spominov in zgodb je ogromno. Da se 
bo kdo nasmehnil, pa vam zaupam, kaj se 
je zgodilo na koncertu na severu Norve-
ške, kjer so samo za nas, sredi mesta pos-
tavili velikanski oder narejen iz ledu. Ig-
rali smo na približno -12 stopinjah. Vse 
nam je zmrzovalo. Sam sem imel popol-
noma otrple roke, tako da sem komaj 
držal bobnarske palice. Težavo smo rešili 
tako, da sem dobil rokavice, ki so mi jih 
poškropili z neko lepljivo snovjo, da mi 
palice niso zdrsnile. Sicer pa je po šestih 
letih s skupino Laibach zgodb res ogrom-
no.

Kaj Bojan Krhlanko pripravlja za pri-
hodnost? Te bodo Laščani bolje spozna-
li in te dejansko na ulici tudi prepozna-
li?

Čaka me kar nekaj koncertov tako v 
Sloveniji kot tujini, prav tako ustvarjanje 
novega materiala, tako da so pred mano 
pestri meseci. V prvi meri bi bil vesel, če 
bi Laščani prepoznali moje delo za kvali-
tetno ter kreativno. Ob tej priložnosti še 
vse povabim k ogledu otvoritve svetov-
nega prvenstva v nordijskem smučanju, 
kjer sem nastopil s skupino Laibach, s pe-
smijo Triglav moj dom. Mislim, da je pe-
sem tudi bralcem zlezla pod kožo, saj ima 
veliko mero domoljub-
nih emocij in zelo boga-
to glasbeno orkestracijo. 
Posnetek si lahko ogleda-
te na Youtubu ali skenira-
te QR kodo. 

MKJ

Foto: Valter Leban
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Srčni zastoj, ne gle-
de na vzrok, zahte-
va takojšnje ukrepa-
nje, izvajanje temeljnih 
in dodatnih postop-

kov oživljanja. S temeljnimi postopki oživljanja 
(TPO) zagotavljamo nasičenost krvi s kisikom 
in pretok krvi skozi življenjsko najpomemb-
nejše organe, to so srce, možgani in pljuča. Z 
oživljanjem želimo ponovno zagnati srce in s 
tem preprečiti dokončno okvaro tkiv zaradi hi-
poksije in ishemije. Osebi v srčnem zastoju, pri 
kateri ne izvajamo temeljnih postopkov oživlja-
nja, pada možnost preživetja za 10 – 12 % na 
minuto. Za osebo, katero pravilno oživljamo pa 
velja, da je možnost preživetja tudi do 10 krat 
večja kot pri tisti osebi, ki je ne oživljamo pra-
vilno oziroma je sploh ne oživljamo (J. P. Nollan 
in sod, 2010).

Avtomatski zunanji defibrilator je procesor-
sko vodena elektronska naprava, sestavljena iz 
energetskega dela, ki je običajno litijeva, ne pol-
nilna baterija, ki zadošča približno za 150 de-
fibrilacij ter elektronskega dela za avtomatsko 
analizo srčnega ritma, zvočna navodila upo-
rabnikom, generiranje šoka ustrezne energije in 
beleženje osnovnih podatkov o dogodku v elek-
tronskem spominu. Za sproženje šoka je potreb-
no pritisniti na osvetljeni gumb. Šok se prenese 
na pacienta preko samolepljivih defibrilatorskih 
elektrod za enkratno uporabo. Današnji aparati 

TEMELJNI POSTOPKI OŽIVLJANJA (TPO) Z UPORABO 
AED – AVTOMATSKEGA ZUNANJEGA DEFIBRILATORJA

TEMELJNI POSTOPKI OŽIVLJANJA PO SMERNICAH 2021, EVROPSKI 
REANIMACIJSKI SVET
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so lahki, neobčutljivi na vlago in udarce. 
(Zbornica – Zveza, 2016)

Zgoraj navedenih dejstev se zavedamo 
tudi v Zdravstvenem domu Laško, zato 
smo za ta namen kupili novi AED, ki je 
lociran pred glavnim vhodom v stavbo in 
je vedno na voljo za občane oz. očividce, 
ki so priča nenadnemu srčnemu zastoju. 
Da lahko AED aparat vzamete iz omari-
ce, morate le-to odpreti (ob tem se oglasi 
alarm), na način, da na levi strani odpne-
te zaklepa.

Po uporabi aparat vrnite nazaj in obve-
stite zaposlene v ZD Laško, da je bil upo-
rabljen.

S PRIJATELJI IN 
SOSEDI NA 
VSAKODNEVNO 
TELOVADBO

Društvo šola zdravja vabi prosto-
voljke, prostovoljce in vse, ki želite 
imeti brezplačno »jutranjo telovadbo 
1000 gibov« tudi v vaši občini, da se 
javite organizatorjem vadb na info@
solazdravja.si ali na telefon 059 932 
066.

V kolikor se vas bo zbralo dovolj za-
interesiranih, bodo organizirali posku-
sne vadbe v vašem kraju in tako spod-
budili vaše lokalno okolje k rekreaciji, 
ki postaja vse bolj priljubljena med sta-
rejšimi. V rekreacijo je vključenih že 
več kot 4.000 članov društva, ki vadijo 
na več kot 250 lokacijah po Sloveniji. 

»Jutranja vadba 1000 gibov« pote-
ka na prostem, v parkih, na zelenicah 
in igriščih. Vsako jutro ob 7.30 ali 8.00 
se vadeči zberejo na 30-minutni vad-
bi, sestavljeni iz stoječih vaj, s kateri-
mi razgibajo in ogrejejo celo telo, od 
dlani do stopal. Vadba je primerna za 
vse generacije, vsak si jo prilagodi gle-
de na svoje zmožnosti. Vse kar potre-
bujete  so udobna oblačila in športna 
obutev.

Društvo šola zdravja je humanitar-
na organizacija, ki skrbi za promocijo 
gibanja za zdravje. Je društvo v javnem 
interesu. Njihov projekt »Jutranja te-
lovadba 1000 gibov« podpirajo: Mini-
strstvo za zdravje, FIHO – fundacija 
za financiranje invalidskih in humani-
tarnih organizacij, Fundacija za šport, 
Športna unija Slovenije in 31 občin. 
Uspešno spodbujanje prebivalstva h 
gibanju so prepoznali tudi pri Medna-
rodnem združenju za šport in kulturo 
(ISCA), ki so Društvo šola zdravja in 
projekt »jutranja telovadba 1000 gi-
bov« izbrali kot primer dobre prakse, 
ki ga prikazujejo na mednarodnem po-
dročju. 

Vljudno vabljeni tudi na obisk sple-
tne strani www.solazdravja.com, kjer 
boste našli podrobne informacije.

Ana Pirih 
Vodja reševalnih dejavnosti,  

Blaž Ribič, dipl. ZN.
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70 LET FIZIOTERAPIJE 
V LAŠKEM

Na svetovni dan zdravja se v Laškem 
spomnimo na fizioterapevte. Oktobra 
leta 1953 je s prof. dr. Edvard Poharjem 
prišla v Zdravilišče Laško, ki je bilo te-
daj registrirano kot Zavod za medicin-
sko rehabilitacijo, diplomantka prve 
generacije fizioterapevtov in pričela z 
vajami v vodi, s skupinskimi vajami in 
podvodno masažo. Prve generacije fi-
zioterapevtov in še nekaj naslednjih so 
s pionirskim delom utirale pot novim 
pogledom na rehabilitacijo in komple-
ksno terapijo. 

Laščani se tedaj niso strinjali, da bodo 
v kopališču težki bolniki. Toda tedanji 
župan je nesoglasja zgladil. Velika stro-
kovna pomoč pri rehabilitacijskem zdra-
vljenju je bil prav dr. Pohar, ki je 30 let 
vsako sredo vestno prihajal v Laško in 
imel ordinacijo za bolnike, ki so priha-
jali z ortopedske klinike na zdravljenje 
v Zdravilišče Laško. Zdraviliških pregle-
dov in nasvetov pa ni odklonil tudi dru-
gim bolnikom iz vse Slovenije. 

Fizioterapija kot medicinska veda se 
je začela pri nas razvijati po končani voj-
ni, ko so se leta 1947 ortopedi vrnili iz 
ZDA in skupaj z ortopedi Valdoltre us-
tanovili prvo srednjo šolo za fiziotera-
pevte v Rovinju v Bolnišnici za kostno in 
sklepno tuberkulozo. Šolo je končalo 16 
fizioterapevtk. Starejši fizioterapevti in 
fizioterapevtke se spominjamo prof. dr. 
Edvarda Poharja, ki je zaznamoval ce-

lotni razvoj stroke in podobe fiziotera-
pevtskega poklica. Bil je znan slovenski 
ortoped, redni profesor na medicinski 
fakulteti v Ljubljani, partizanski zdravnik 
in prvi direktor Višje šole za zdravstve-
ne delavce v Ljubljani, kjer je kot profesor 
predaval fizioterapijo od leta 1950 do leta 
1986. V letih 1948 in 1949 je bil na štu-
dijskem izpopolnjevanju v Kanadi in An-
gliji, kjer so imele tovrstne šole stopnjo, 
ki bi ustrezala naši višji stopnji. Rehabi-
litacije kot večplastne obravnave bolnika 
pri nas še ni bilo. Masaže in obsevanja je 
opravljal drug zdravstveni kader. 

Prvega oktobra 1953 je bil v Laškem, 
z odločbo sveta za zdravstvo in socialno 
politiko, ustanovljen prvi zavod za medi-
cinsko rehabilitacijo invalidov v Sloveniji. 
Pobudo za to sta dala ortopedska klinika 
v Ljubljani in prvi slovenski ortoped, aka-
demik, profesor Bogdan Brecelj. Laško 
je bilo izbrano zaradi odlične in ustre-
zne termalne vode, ugodne klime, ideal-
ne geografske lege in dobro organizirane 
medicinske službe. Prva fizioterapevtka 
Danica Kapus je bila v Laško dodeljena 
s priporočilom Ministrstva za zdravstvo 
iz Poliklinike na Miklošičevi v Ljubljani. 
Rada se je spominjala začetkov in postav-
ljanj trdnih temeljev moderne rehabilita-
cije z neomajnim zaupanjem omenjenih 
zdravnikov. Na začetku je bilo 40 bolni-
kov, a število je hitro naraščalo. 1955. leta 
je fizioterapevtka Danica prejela štipen-
dijo tehnične pomoči Združenih narodov 
za študij delovne terapije v Angliji. Tak-
rat jo je nasledila fizioterapevtka Joža Er-
man, ki je delala do upokojitve. 

Šef zdravstva v Zdravilišču Laško je 
bil od leta 1956 dr. Marjan Barle, organi-
zacijsko zelo sposoben. Ljubil je glasbo, 
igral je klavir in v mladih letih dirigiral 
tamburašem. Zanimali so ga filozofija, 
književnost in zgodovina, aktivno je ob-
vladal francosko in nemško. S področja 
fizikalne medicine in balneorehabilitacije 
je publiciral članke in brošure. Skonstru-
iral je kar nekaj naprav in opornic. Leta 
1978 je postal vodja zdravstva dr. Oskar 
Schroll in za njim 1989. leta dr. Silvester 
Krelj. Sedaj pa je vodja dr. Slavka Topolič. 

Portret dr. Marjana Barleta, ki ga je naslikal Božidar 
Jakac.

V laškem zdravilišču je delovalo veli-
ko dobrih fizioterapevtov. Zaradi vedno 
večjega obsega dela je danes zaposlenih 
že 35 fizioterapevtk/ov. Na strokovno iz-
popolnjevanje so prihajali fizioterapevti 
iz vse Slovenije, študenti in pripravniki 
fizioterapije. Po letu 1990 se je fiziote-
rapija v svet odprla z novimi tehnikami 
in znanji. Sedaj, po toliko letih, je izbira 
področij, kjer se lahko izobraziš še večja, 
čeprav vedno pogostejša na samoinicia-

Prof. dr. Edvard Pohar ob praznovanju sedemdesetega rojstnega dne v Zdravilišču Laško. V prvi vrsti z leve strani 
sedijo Tanja Škorc, Janko Picej, Joža Erman (vodja fizioterapije 34 let), prof. dr. Edvard Pohar, Zora Pož (najsta-
rejša fizioterapevtka s končano rovinjsko šolo), Majda Šipek, Marta Picej, nad njo v drugi vrsti so Natalija Rado-
savljevič, Majda Velikonja, Cvetka Jurak, Polona Dornik, Nuša Jazbec, Erna Černe, Majda Anžin, Danica Mesec, 
Ludvik Urankar in delovna terapevtka Meta Meh. Revija združenja fizioterapevtov Slovenije
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tivo in finančno zmožnost posameznika. 
Večje spremembe v izobraževanju fizio-
terapevtov je prinesel zakon o visokem 
šolstvu in ob pomoči strokovnjakov iz 
Velike Britanije, Nizozemske in Belgije 
se je pripravil triletni strokovni program 
za fizioterapijo. Danes imamo v Sloveniji 
pet zdravstvenih fakultet, ki izobražuje-
jo diplomirane fizioterapevte. Možen je 
magistrski in doktorski študij. 

Revija Fizioterapija je nacionalna 
znanstvena in strokovna revija, ki obja-
vlja prispevke z vseh področij fizioterapi-
je. Izhaja dvakrat letno, od leta 1992. 

Slovensko društvo fizioterapevtov je 
leta 1995, v času 13. kongresa WP (World 

Phisoterapy) svetovnega združenja, v 
Washingtonu postalo polnovredna člani-
ca svetovne fizioterapije.

Združenje fizioterapevtov Sloveni-
je združuje sedem regionalnih enot in 
enajst strokovnih sekcij. Ustanovljeno je 
bilo že 1954. leta. 

Leta 2009 sem za časopis Delo napisa-
la ob svetovnem dnevu fizioterapevtov, 
8. septembra, članek »Fizioterapija-ne-
pogrešljiva, vendar čedalje težje doseglji-
va …« Po toliko letih je nedopustno, da 
bolniki čakajo na terapijo več mesecev, 
celo pol leta. Število terapij se zmanjšuje, 
tudi čas bivanja v zdravilišču. Kje so po-
tem preventivno-zdravstveni programi, 

ki so nujni pri ozaveščanju mladih. Pred 
leti mi je nekdanja sodelavka po uspešni 
diplomi pisala, da je fizioterapevtski pok-
lic zanjo najlepši in ji pomeni način živ-
ljenja. Veseli jo, da v svojem poklicu vidi 
toliko različnih ljudi in prav toliko števi-
lo njihovih zgodb, kar jo izpolnjuje. Tudi 
sama rada sledim stroki in sem odprta 
za nova znanja. Vem, da dobro izvede-
na operacija ali terapije ortopedov, trav-
matologov, plastičnih kirurgov, nevrolo-
gov, revmatologov ter drugih specialistov 
niso dovolj, če za njimi ne stoji strokoven 
fizioterapevt, ki pripomore, da se bolnik 
čim prej vrne v normalno življenje.

Majda Anžin, fizioterapevtka

S skupnimi močmi 
prepoznavajmo stiske 
ljudi

Različni dogodki nas tako 
ali drugače presenečajo, na 
srečo velikokrat v lepi, pri-
jetni, včasih pa tudi v manj 
prijazni podobi. Vsak izmed 
njih se nas dotakne. 

Vedno znova poudarjamo, da je pobiranje članarine po te-
renu z navzočnostjo naših aktivistov Rdečega križa za nas iz-
jemno pomembno. Ne samo zato, da opravimo formalno delo 
in krajevni organizaciji Rdečega križa z vašo pomočjo dodamo 
pomemben vir prihodka, ampak tudi zato, da med drugim, ob 
sproščenem, preprostem pogovoru, razberemo marsikatero te-
žavo in stisko ljudi. Tako naši aktivisti niso zgolj prostovoljci, 
ampak opravljajo pomembno poslanstvo, saj na ta način zazna-
vajo problematiko na terenu. Večje težave so tam, kjer občani 
niso naši člani in do njih brez posebnih razlogov ne pridemo. 
Zato menimo, da je tudi iz tega razloga zelo pomembno, da je 
članstvo čim močnejše, ker je s tem tudi mreža našega zaznava-
nja boljša, večja in učinkovitejša. Hvaležni smo vsem, ki ste čla-
ni Rdečega križa in vsem, ki zaznavate kakšne stiske in nas na-
nje opozorite. Zlasti tam, kjer občani sami nimajo dovolj moči, 
da bi potožili o svojih težavah. In tako se lahko zgodi, da smo 
koga nehote spregledali, na koga pozabili, kar ni dobro. Empati-
ja do sočloveka nam mora biti vedno v ospredju. Stiske ljudi so 
prisotne. Pogosto tudi tiste, ki niso na glas vpijoče, ampak so v 
ozadju, ker nekateri nimajo poguma odpreti kakšna vrata, ker 
jih je sram, ker imajo slabo izkušnjo. 

Pred dnevi sem srečal znanca, ki me je vprašal: »A si še na 
Rdečem križu?« Pa mu povem, da še en kratek čas. In vprašu-
joče je nadaljeval: »A pri vas še kar podpirate lenuhe?« Če ver-
jamete ali ne, takšna in podobna krivična obtoževanja niso pri-
jetna, zato jim s težavo prisluhnem in vem, da niso osamljena. 
Povedal sem mu, da lenuhov nisem nikoli maral, ker sem moral 
celo obdobje svojega življenja pošteno garati in zato so merila za 
odločanje zame visoka. Ob vseh preverjanjih prošenj za pomoč, 
poznavanja razmer pa je je treba imeti v vidu celotno zgodbo, 
dve plati. Zmotno je mnenje, ali merilo za nekoga, da je lenuh 
tisti, ki ne hodi v službo, ali doma pridno ne obdeluje svoje kme-
tije. Zato, kljub hudim stiskam ljudi, pogosto naletimo na ovi-

re, ko bi jim želeli po-
magati s širšo podporo, 
ker bi tako lahko bili še 
bolj uspešni, pa tega ne 
želijo. Ker se ne želijo 
izpostavljati. Ja, težko 
je. Ampak mi menimo, 
da kadar ljudje pridejo 
v stisko in bi se radi iz 
nje rešili, zlasti, če ta ni 
nastala po lastni krivdi, 
potem se nimajo česa sramovati, potem se ni treba bati nobenih 
očitkov in imeti slabega občutka in slabe vesti. 

Ko že omenjam članarino, nekaterim veliko pomeni, če jim 
lahko ustrežemo že s tem, da nekoga s praporom Rdečega kri-
ža pospremimo na zadnji poti. Nemalokrat se zgodi, da bi bili 
nekateri pripravljeni poravnati članarino za več let nazaj, samo 
zato, da bi jim na ta način lahko šli na roke. Seveda žal to ni mo-
goče, ker Statut jasno določa, kdo je član RK in kakšen je njegov 
status. Zgodbe so res neverjetne, a o tem kdaj drugič.

Spoštovane članice in člani Rdečega križa. Veliko vas je, več 
kot štiri tisoč, zato vam tudi po tej poti sporočamo, da bodo 
naši aktivisti v naslednji tednih, zlasti pa v mesecu maju, ko so 
mednarodni dan RK, teden RK in v laški ter radeški občini tudi 
mesec dejavnosti organizacij RK, še bolj aktivno pristopili k po-
biranju članarine. Zato vas prosimo, hvaležno jim odprite vrata, 
pogovorite se z njimi in jim dostojanstveno poravnajte vašo čla-
narino. Prav tako vabimo vse, ki to še niste, da tudi vi postanete 
člani. Članarino lahko poravnate tudi na našem sedežu v La-
škem, na Aškerčevem trgu 4b, ob ponedeljkih, sredah in petkih 
od 8. do 12. ure. Za vašo dobrosrčnost se vam iskreno zahvalju-
jemo v imenu vseh, s katerimi jo boste delili. 

Priznanje ob zaključku izvajanja programa za hrano

Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake mož-
nosti je ob zaključku izvajanja operativnega programa za hra-
no Sklada za evropsko pomoč najbolj ogroženim, v katerega 
smo bili vključeni tudi pri Območnem združenju Rdečega kri-
ža Laško-Radeče, pripravilo priložnostno slovesnost v dvorcu 
Švicarija v Ljubljani. Minister Luka Mesec se je zahvalil vsem 
prostovoljcem in zaposlenim, ki so skrbeli, da je program, kljub 
različnim logističnim težavam, uspešno potekal. 

OBMOČNO ZDRUŽENJE  
RDEČEGA KRIŽA LAŠKO

Pomoč se odraža v različnih oblikah. Ena izmed 
njih je tudi v hrani. 
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S tem se je zaključilo obdobje prejemanja hrane iz sklada in 
sedaj je v pripravi nov razpis za obdobje 2022-2027. Posledično 
naj bi bilo v prehodnem obdobju moteno prejemanje hrane, se-
veda pa je tudi od uspešne prijave na razpis odvisno, če bomo še 
naprej eden izmed izvajalcev - partnerjev že operativnega pro-
grama za hrano. 

Vredno je zapisati, da nam pomoč v hrani veliko pomeni, pa 
čeprav je s tem ogromno fizičnega in tudi pisarniškega dela. Iz 
sedmih oz. maksimalno osmih osnovnih življenjskih artiklov, 
ki jih prejmemo v različnem številu kosov, je potrebno obliko-
vati enoto, ki naj bi vsebovala enako število teh za vse, kar je 
bilo doslej pogosto nemogoče. Da se nam je številno izšlo, smo 
včasih artikle tudi sami dokupili, iz lastnih sredstev. Hrano iz 
sredstev Evropskega sklada za pomoč smo iz Centralnega lo-
gističnega centra RKS prejemali v treh fazah, vsakič okrog se-
dem do osem ton. To smo nato razvozili v vse kraje laške in 
radeške občine po razdelilniku na razdelilna mesta, glede na 
število upravičencev, nato so jo prostovoljci Rdečega križa raz-
delili, ponekod pa smo jo delili kar direktno, iz našega vozila. 
Le za upravičence Laškega in Marija Gradca smo hrano delili 
neposredno iz našega skladišča. Hrane ob vsaki delitvi ni vedno 
dovolj za vse, zato smo se trudili, da so bili na vsaki drugi delitvi 
na vrsti vsi. Letno opravimo najmanj pet takšnih razdeljevanj 
vse prejete hrane, tudi iz drugih virov.  

Na zgoraj omenjeni slovesnosti sta minister Luka Mesec in 
vodja predstavništva Evropske komisije v Sloveniji Jerneja Jug 
Jerše podelila priznanja za dolgoletno razdeljevanje hrane naj-
bolj ogroženim. Med prejemniki je bilo tudi Območno združe-
nje Rdečega križa Laško-Radeče. 

Na podelitvi zahvalnih listin

Krvodajalski akciji v Rimskih Toplicah in Pivovarni 
Laško uspešni 

Prva četrtina leta je za nami, prav tako tudi tri krvodajalske 
akcije, ki potekajo po letnem planu. Najprej smo jo sredi febru-
arja pripravili v Radečah, v minulem mesecu pa smo imeli kar 
dve. Prvo letos v laški občini, ki je bila 9. marca na OŠ Antona 
Aškerca Rimske Toplice, nato pa še 30. marca v Pivovarni La-
ško. Obe akciji sta uspeli tako po organizacijski plati, kakor tudi 
po odzivu darovalcev krvi. Skupaj je kri darovalo 120 ljudi, kar 
je bolje kot lani. 

Vsem krvodajalcem, ki ste sodelovali na omenjenih akcijah 
se za darovano kri iskreno zahvaljujemo. Prav tako iskrena hva-
la vodstvu OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice in Pivovarne La-
ško za gostoljubje ter pomoč pri izvedbi akcij. 

Janez Hrastnik iz Pivovarne Laško Union, ki je naš marljivi krvodajalec in soorga-
nizator, je med drugim dodatno poskrbel za interno obveščanje sodelavcev, kar je 
pripomoglo k še večjemu odzivu zaposlenih.

Učenci osnovnih šol se pripravljajo na tekmovanje v 
prvi pomoči, mi pa vas vabimo v ekipe prve pomoči

Letos smo nekoliko prej kakor prejšnja leta razpisali 14. Ob-
močno tekmovanje osnovnošolskih ekip prve pomoči. Veseli in 
hvaležni smo, ker se je prijavilo kar 10 ekip s po šestimi člani. 
Pri tem gre zahvala za veliko razumevanje in podporo vodstva 
osnovnih šol laške in radeške občine in marljivih mentoric Mi-
lene Žohar z OŠ Primoža Trubarja Laško in POŠ Debro ter Ne-
venke Tratar z OŠ Marjana Nemca Radeče ter mentorja Mateja 
Senice z OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice. 

Pri OZ RK Laško–Radeče se že vneto pripravljamo na izved-
bo tekmovanja, ki bo 20. aprila popoldan, tokrat na OŠ Mar-
jana Nemca Radeče. Najboljša ekipa se bo udeležila regijskega 
tekmovanja, ki bo 5. maja v Mozirju, državno preverjanje OŠ 
ekip prve pomoči, najboljših iz regije pa bo 13. maja na Debe-
lem rtiču. 

Tudi letos bomo mlade tekmovalce nagovorili in jih povabi-
li k vključitvi v odraslo ekipo prve pomoči, saj si skupaj z vod-
stvom občin želimo in prizadevamo imeti usposobljene ljudi, ki 
lahko aktivno delovali za potrebe laške in radeške občine na po-
dročju zaščite in reševanja, ob morebitnih nesrečah in v drugih 
izrednih situacijah. Iz tega razloga vse vas, ki bi imeli voljo in bi 
želeli sodelovati kot član ekipe prve pomoči vljudno vabimo, da 
se nam pridružite. Pokličite nas na številko 041-736-166 ali pi-
šite na e-naslov: rdeci.kriz.lasko@siol.net . 

Na lanskem tekmovanju ekip prve pomoči na OŠ Debro je sodelovalo osem ekip.

V maju bo teden Rdečega križa in Mesec dejavnosti 
organizacij RK laške in radeške občine

Z mednarodnim dnem Rdečega križa, 8. majem, se v Sloveni-
ji prične teden Rdečega križa, v laški in radeški občini pa smo se 
pred tridesetimi leti odločili, da je maj t. i. mesec dejavnosti or-
ganizacij Rdečega križa in vseh, ki oblikujejo to veliko družino. 
Letošnje bo med drugim tudi v znamenju 70-letnice krvodajal-
stva na Slovenskem. Po Krajevnih organizacijah Rdečega križa, 
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kakor tudi na Območnem združenju RK, se bo zvrstila vrsta 
dogodkov in aktivnosti, na katere boste vsi še posebej vabljeni. 
Koledar aktivnosti se že lepo polni z izvedbami zborov članov 
RK, ponekod tudi volilnih, z zdravstveno vzgojnimi in drugimi 
predavanji, meritvami, srečanji, druženji … in bo do konca za-
gotovo lepo popisan. 

Vlado Marot 

Ponekod v tem času potekajo tudi različne delavnice kot jih pripravljajo pri RK Re-
čica (foto: Magda Podbevšek)

IZ NAŠIH KRAJEVNIH ORGANIZACIJ RDEČEGA KRIŽA

REČICA - Bilo je živahno in delovno

Meseci tečejo tako hitro, da komaj uspemo pravočasno obra-
čati liste na koledarju. Krajevna organizacija Rdečega križa Re-
čica je ob koncu leta skupaj z Društvom upokojencev Rečica 
obiskala manj mobilne člane obeh organizacij na njihovih do-
movih. Obiskali smo tudi naše člane, ki bivajo v domovih upo-
kojencev. Z njimi skušamo ohraniti stike in jim dati vedeti, da 
zaradi tega niso pozabljeni.

V prvih mesecih letošnjega leta sta praznovali jubileje Ljud-
mila Krampl in Erika Krašek, 90. rojstni dan pa je praznovala 
Marica Lesjak, ki je bila dolga leta članica našega odbora. Bila 
je in je še vedno polna energije. Učila nas je izdelovati cvetje iz 
papirja in delati šopke, za kar smo ji še zdaj hvaležni. Želje Eri-
ke Krašek ob našem obisku pri njej pa so, da bi se znova oživilo 
delo, nekoč zelo aktivnega, kulturnega društva LIPA in z njim 
folklorna dejavnost, saj imajo lepe noše, narejene po originalnih 
oblačilih iz starih slik. Omenjene smo obiskale skupaj z Dru-
štvom upokojencev Rečica.

V tem obdobju smo pomagali posameznikom in družinam 
v stiski s prehranskimi paketi in pralnim praškom. V začetku 
meseca marca smo izvajali brezplačne meritve krvnega tlaka, 
sladkorja in holesterola v krvi. To je naš prispevek k zdravstveni 
preventivi za naše krajane.

Konec meseca marca smo pripravile štiri velikonočne delav-
nice, na katerih smo izdelovali butare, barvali jajčka, izdelovali 
voščilnice, velikonočne zajčke, ptičke in še kaj. Pohvaliti moram 
članice našega odbora, saj so na njih sodelovale vse. Nekatere 
članice so nam pomagale tudi pri zbiranju prispevkov za KO RK 
Rečica. Z enako zavzetostjo so nam pomagale tudi prostovoljke, 
ki so že več let z nami in se jim je tokrat pridružila še gospa Gor-
dana. Hvala tudi PGD Rečica, ki nam pri tem pomagajo z mi-
zami in klopmi. Vsem, ki so nam dali prispevke za naše izdelke 
in s tem pomagali naši organizaciji, se najlepše zahvaljujemo. 
Zbirali smo jih, tako kot vsa leta, v TUŠ Centru na Celjski cesti. 

V mesecu januarju nas je doletela žalostna vest, da nas je za-
pustila naša dolgoletna članica odbora KO RK Rečica, gospa Sil-

va Starc. V odboru je nekaj let opravljala delo tajnice, sicer pa je 
bila naša enciklopedija članstva, kadar smo potrebovali infor-
macijo, kje, kdo od naših članov živi. Bila je vestna in je rada po-
magala z nasveti. Za svoje delo v organizaciji je prejela priznanje 
Rdečega križa Slovenije.

Marija Šmauc 

Ljudmila Krampl, druga z desne, v družbi predstavnic Rdečega križa in Društva 
upokojencev Rečica (foto: Suzana Levičar)

V prijetnem klepetu z Eriko Krašek (v sredini) ob njenem jubileju (foto: Marija 
Šmauc)

VABILA
REČICA
V soboto, 15. aprila, postaja RK Rečica vabi člane Rde-

čega križa in krajane Rečice, med 8. in 9. uro v Sindikalni 
dom na brezplačno merjenje krvnega tlaka, sladkorja in 
holesterola v krvi. Na meritve pridite tešči.

RIMSKE TOPLICE
KO RK Rimske Toplice vabi vse njihove člane in krajane 

na zbor članov RK in predavanje na temo: »Vsak se lah-
ko znajde v stiski«, ki bo v petek, 21. aprila, ob 18. uri v 
večnamenski dvorani krajanov Rimske Toplice. O socialno 
varstvenih pravicah in domski oskrbi nam bodo spregovorile 
strokovne sodelavke Centra za socialno delo Celje, enota La-
ško. V drugem delu pa nam bo strokovna sodelavka Centra 
za rehabilitacijo invalidov Celje povedala, kako do medicin-
sko tehničnih pripomočkov.

VRH NAD LAŠKIM
KO RK Vrh nad Laškim pa vas v petek, 5. maja, vabi na 

letni in volilni zbor članov, ki bo ob 17. uri v dvorani Gasil-
skega doma Vrh nad Laškim. Po zboru vam bodo predsta-
vili dvoje pomembnih področij z naslovom »Vsak se lahko 
znajde v stiski«. Od strokovnih sodelavk Centra za socialno 
delo, enota Laško boste lahko izvedeli marsikatero zanimi-
vost in koristen napotek pri uveljavljanju socialno varstve-
nih pravic in domske oskrbe, od predstavnice Centra za re-
habilitacijo invalidov Celje pa o tem, kakšni so postopki za 
pridobitev pravice do medicinsko tehničnih pripomočkov.

Vljudno vabljeni!
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OB ROJSTVU OTROKA – KAJ VSE JE 
POTREBNO UREDITI ZA PRIDOBITEV 
PRAVIC

Prihod novega družinskega člana spada med najpomemb-
nejše dogodke v življenju, ki ga zaznamuje veselo pričakovanje. 
Pred in po rojstvu otroka pa je potrebno urediti tudi kar nekaj 
»papirologije«, zato da bodoči starši pridobite različne pravice. 
V nadaljevanju povzemam bistvena opravila.

PRED ROJSTVOM

1. a) Pravica do materinskega dopusta in materinskega na-
domestila (obrazec S-1/1)

Pravico do materinskega dopusta in nadomestila imajo matere, 
ki so zaposlene oz. zavarovanke za starševsko varstvo vsaj en 
dan pred nastopom omenjene pravice, začne se 28 koledarskih 
dni pred predvidenim datumom poroda, obdobje trajanja pra-
vice pa je 105 dni. Vloga za uveljavitev pravice se lahko odda 
največ 60 dni pred predvidenim datumom poroda, najkasne-
je pa na dan nastopa materinskega dopusta. Vloga se odda na 
krajevno pristojen Center za socialno delo, in sicer se krajevna 
pristojnost določi po materinem stalnem prebivališču. Obvezna 
priloga k vlogi je fotokopija strani iz materinske knjižice, kjer je 
naveden predviden datum poroda. Višina materinskega nado-
mestila se določi na način, da se upošteva povprečje zadnjih 12 
mesecev dohodkov, od katerih je zadnji upoštevan predpretekli 
mesec izplačila od meseca oddaje vloge.

1. b) Pravica do materinskega nadomestila brez dopusta 
(obrazec S-2/1)

Pravico do materinskega nadomestila brez dopusta lahko uve-
ljavljajo matere, ki na dan nastopa pravice niso zaposlene oz. za-
varovane za starševsko varstvo, izpolnjujejo pa pogoj 12 mese-
cev zavarovalne dobe v zadnjih treh letih (torej so bile v zadnjih 
treh letih zaposlene vsaj eno leto oz. so bile vsaj eno leto zavaro-
vanke za starševsko varstvo). Ta pravica je glede rokov oddaje, 
obveznih prilog k vlogi in začetka pridobitve pravice ter trajanja 
pravice enaka, kot če bi mati uveljavljala pravico do materinske-
ga dopusta in materinskega nadomestila, razlika pa je v višini 
izplačila (upošteva se z zakonom določena osnova, ki se poveča 
glede na dolžino zavarovalne dobe).

1. c) Starševski dodatek (obrazec DP-1)
Pravico do starševskega dodatka lahko uveljavljajo matere, ki 
niso upravičene do materinskega/starševskega nadomestila (ne-
zaposlene matere oz. da niso zavarovanke za starševsko varstvo, 
niti niso bile vsaj eno leto v zadnjih treh letih). Pravica traja 365 
dni in se prizna z dnem rojstva otroka. Višina starševskega do-
datka od 1. 3. 2023 znaša 465,34 €. Vloga se lahko odda 30 dni 
pred predvidenim datumom poroda, najkasneje pa 30 dni po 
rojstvu otroka. Če se pravica uveljavlja po tem roku, se pravica 
prizna z dnem vložitve vloge. Obvezna priloga k vlogi je foto-
kopija strani iz materinske knjižice, kjer je naveden predviden 
datum poroda.

2. Pomoč ob rojstvu otroka (obrazec DP-2)
Gre za pravico do enkratnega denarnega prejemka, ki znaša 
404,96 €. Denarni prejemek je namenjen nakupu opreme za no-

vorojenca. Do pomoči ob rojstvu otroka je lahko upravičen le 
eden od staršev. Pravica se lahko uveljavlja največ 60 dni pred 
predvidenim datumom poroda ali najkasneje 60 dni po rojstvu 
otroka. Po tem roku pravice ni več možno uveljavljati.

3. Priznanje očetovstva
Priznanje očetovstva morajo urediti pari, ki živijo v zunajza-
konski skupnosti. Priznanje očetovstva se lahko uredi pred ali 
po rojstvu otroka, ureja se na Centru za socialno delo ali na 
Upravni enoti. Za priznanje očetovstva se je načeloma potrebno 
predhodno naročiti, prisotna morata biti oba starša, s seboj mo-
rata imeti osebni dokument.

PO ROJSTVU

1. Očetovski dopust in očetovsko nadomestilo 
Očetovski dopust lahko uveljavljajo očetje, ki so zaposleni oz. 
so zavarovanci za starševsko varstvo. Vloga se lahko odda šele 
po rojstvu otroka, pravica se lahko prizna z dnem vložitve vlo-
ge. Za otroke rojene po 1. 4. 2023 se je zakonodaja v zvezi s to 
pravico spremenila. Očetje imajo pravico do 15 dni očetovskega 
dopusta, ki ga morajo izrabiti v prvih treh mesecih po rojstvu 
otroka v strnjenem nizu v obliki polne ali delne odsotnosti z 
dela. V času koriščenja očetovskega dopusta se izplačuje oče-
tovsko nadomestilo.

2. Starševski dopust in starševsko nadomestilo oz. starše-
vsko nadomestilo brez dopusta (obrazec S-1/1 ali obra-
zec S-2/1)

Pravica se za matere uveljavlja že pred rojstvom na isti vlogi kot 
materinski dopust in materinsko nadomestilo, odločba pa se lah-
ko izda šele po rojstvu otroka. Za otroke rojene po 1. 4. 2023 so 
tudi pri tej pravici spremembe. Vsakemu od staršev pripada 160 
dni starševskega dopusta, pri čemer lahko oče na mater prenese 
100 dni in tako mati koristi 260 dni starševskega dopusta (kar 
je bila praksa tudi pred spremembo zakonodaje). Preostalih 60 
dni starševskega dopusta pa je za očete neprenosljivih, oče lahko 
koristi starševski dopust kadarkoli od rojstva otroka, najkasneje 
pa do 8. leta starosti otroka (lahko tudi v več kosih, najmanj po 
15 dni skupaj v strnjenem nizu, največ dvakrat letno). Tudi mati 
lahko na očeta prenese 100 dni starševskega dopusta, 60 dni pa je 
tudi za njo neprenosljivih. V času starševskega dopusta se izpla-
čuje starševsko nadomestilo, ki znaša 100 % osnove.

Starševski dopust se lahko tudi podaljša, in sicer v sledečih 
primerih:
• ob rojstvu dvojčkov (za 90 dni)
• ob rojstvu več hkrati živorojenih otrok (za vsakega 90 dni)
• ob rojstvu nedonošenčka (za toliko dni, kolikor je bila noseč-

nost krajša od 260 dni)
• v primeru, da ob rojstvu otroka starša že varujeta dva, tri ali 

štiri otroke do 8. leta starosti (za 2 otroka se podaljša za 30 
dni, za 3 za 60 dni in za 4 otroke za 90 dni)

• če otrok potrebuje posebno nego in varstvo (za 90 dni), a le 
na podlagi mnenja zdravniške komisije!

3. Otroški dodatek (vloga za uveljavljanje pravic iz javnih 
sredstev)

Otroški dodatek je dopolnilni prejemek za preživljanje, vzgojo in 
izobraževanje otroka. Pravica se uveljavlja pri centru za socialno 
delo, kjer ima upravičenec stalno prebivališče oziroma kjer večina 
družinskih članov dejansko prebiva, če je posameznikovo stalno 
ali začasno prebivališče na različnih naslovih. Pravica se uvelja-
vlja z vlogo za uveljavljanje pravic iz javnih sredstev v roku 30 dni 
po rojstvu otroka, da se prizna z mesecem otrokovega rojstva. Če 
se uveljavlja po tem roku, se prizna s prvim dnem naslednjega 
meseca po vložitvi vloge. Pravica se dodeli za 1 leto. CSD po ura-

CENTER ZA SOCIALNO DELO 
CELJE 
ENOTA LAŠKO
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dni dolžnosti pred koncem trajanja pravice izda novo odločbo, z 
namenom podaljšanja pravice. Upravičenec je dolžan javljati le 
spremembe, ki bi vplivale na upravičenost ali višino pravice, in 
sicer v 8-ih dneh od nastanka spremembe.

4. Občinska enkratna denarna pomoč za novorojence
Pravico lahko uveljavlja eden od staršev, ki ima z otrokom stal-
no prebivališče na območju občine. Vloga je načeloma dostop-
na na spletnih straneh občin. Obvezna priloga k vlogi je rojstni 
list. Vloga se odda na občino, kjer ima otrok stalno prebivališče.

5. Urejanje zdravstvenega zavarovanja za novorojenca
Starša se dogovorita po kom bo otrok zavarovan in uredita pri-
javo na Zavodu za zdravstveno zavarovanje Slovenije.

Za več informacij in podrobnosti glede uveljavljanja posame-
znih pravic se lahko obrnete na Center za socialno delo Celje 
– enota Laško (osebno v času uradnih ur, po telefonu ali preko 
e-pošte). Vloge so dostopne na spletni strani MDDSZ (razen 
občinske pomoči, ki je dostopna na spletni strani Občine), lah-
ko pa jih prejmete tudi osebno na CSD.

Jasmina Špes, univ. dipl. soc. del., 
strokovna delavka za prejemke in oprostitve, 

CSD Celje – enota Laško

Vir: Zakon o starševskem varstvu in družinskih prejemkih (Uradni list RS, 
št. 26/14, 90/15, 75/17 – ZUPJS-G, 14/18, 81/19, 158/20, 92/21 in 153/22)

DRUŽENJE ČEBELIC VRTCA LAŠKO Z 
BABICAMI HIŠE GENERACIJ LAŠKO

Ko pomislimo na babico, se v našem 
srcu razleze toplina in na ustih se nam 
razleze nasmešek. Imeti babico pomeni, 

da imaš nekoga, ki ima, sicer malo, čas samo zate. Ki je prip-
ravljen s teboj se igrati, peti ter raziskovati svet. Ni pomembno, 
koliko je babica stara, ali koliko si star ti, pomembne je čas, ki 
ga preživita skupaj.

Veseli smo, da znova, po »prisilnem« mirovanju, sodeluje-
mo z Vrtcem Laško. V letošnjem šolskem letu se prostovoljke, 
različnih starosti, ki so s ponosom sprejele naziv babica Hiše 
generacij Laško, družimo z Majo in Petro ter njihovimi 3 do 4 
leta starimi Čebelicami. Najprej smo koledovali, nato smo se za 
malega pusta mastili s krhkimi flancati, pekli slastne palačinke, 
peli, plesali in se igrali ter na prvi pomladni dan odšli na čisto 
pravi pohod na Krištof.

Le kaj vse nas še čaka do poletnega junija, ko se bodo naša 1x 
mesečna druženja zaključila in bomo z lepimi spomini in novi-
mi poznanstvi odšli prihodnosti na proti?

EKO GREGORČKI Z OTROKI OŠ PRIMOŽA TRUBARJA 
LAŠKO

Učenci 3. a in 3. b razreda so pod mentorstvom srčnih pro-
stovoljk Hiše generacij Laško izdelovali eko gregorčke. Upora-
bili smo material, ki je že bil rabljen in ki se lahko v vodi dobro 
razgradi, da ne bi s svojimi plavajočimi gregorčki onesnaževali 
našo naravo, ki se čudovito prebuja v letošnji pomladi. Iz pa-
pirja smo naredili jambore, ki smo jih pritrdili na embalažo od 
jajc, kateri smo povečali plovnost s plutovinastimi zamaški, ki 
so nam jih podarili zaposleni restavracije Pavus, ki so jih kar 
nekaj časa zbirali. Ker pa se na gregorjevo po ljudskem izročilu 
ptički ženijo, smo iz papirja izrezali dve čudoviti ptici in eno ve-
liko srce, da se je ljubezen širili daleč na okrog.

ZAJČKOVA DELAVNICA IN ZALJUBLJENI ZVONČEK ZA 
PREDŠOLSKE OTROKE

V ponedeljek, 20. marca, smo skupaj s prostovoljkami Hiše 
generacij Laško in z nekaterimi starši predšolskih otrok, ki so se 
udeležili delavnice z velikonočnim pridihom, ustvarjali simpa-
tične poskakujoče zajčke. Ustvarjalno medgeneracijsko druže-
nje je bilo prepleteno z zabavo, veseljem, navdušenjem in med-
sebojnim sodelovanjem, za katerega si v prihodnje želimo, da 
se širi med vse ljudi. 4. aprila pa so prijazne vzgojiteljice Vrtca 

Laško (Špela, Marjetka, Irena in Mirjana) pripravile glasbeno 
predstavo ZALJUBLJENI ZVONČEK in nam predale čudovito 
sporočilo: da ljubezen ne pozna ne kraja ne časa, pozna pa srce, 
ki ga s svojo toplino ogreje, tako kot prvo pomladno sonce po 
dolgi mrzli zimi.

CVETOČI VRT POEZIJE LJUBITELJSKIH PESNIKOV

V letošnjem letu smo že tretje leto zapored »zasadili« vse ro-
že-pesmi, ki so cvetele mesec dni v Cvetočem vrtu poezije ljubi-
teljskih pesnikov na brežini Hiše generacij Laško.

Z literarnim srečanjem smo se poklonili ljubiteljski kulturi, 
ki jo še mnogi radi potiskajo tja ob rob umetniškega udejstvo-
vanja, nevedoč, da iz nje klijejo semena, iz katerih rastejo rože 
jutrišnjega dne.

Morda ljubiteljska kultura ne dosega kriterijev umetnosti, ki 
jo definiramo kot normalno in sprejemljivo za vsako okolje, a 
tako kot so posebni, predvsem pa izjemni posamezniki s kro-
mosomom več od normalnega ter sprejemljivega, tako je tudi z 
ljubiteljsko kulturo in z osebami z Downovim sindromom - vsi 
ti zlezejo pod kožo in se dotaknejo s svojo iskreno preprostostjo 
tvoje lastne biti.

Morda pa ravno zato vsako leto 21. marca praznujemo tri 
reči: poezijo, pomlad in Downov sindrom, ker jih vse skupaj in 
vsakega posebej enostavno moraš imeti rad.

Zahvaljujemo se vsem avtorjem, ki so prispevali svojo poezi-
jo: Mariji Janc, Mariji Lipovšek Schüller, Štefaniji Belej, Ivi Tu-
šek, Milici Planinšek, Karmen Murovec, Marjanu Gorušanu ter 
Stanki Damjanovič za pesmi njenega očeta Stanka Gotarja.

Hvala mag. Marku Razboršku iz Glasbene šole Laško-Rade-
če, da je pripravil odličen nabor skladb, instrumentov ter učen-
cev kitare, citer, saksofona in trobente, da je to pomladno po-
poldne zacvetelo v svojih melodijah.
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KRATKA VABILA IZ HIŠE GENERACIJ LAŠKO:

*Brezplačno individualno pravno svetovanje vsak 1. pone-
deljek v mesecu (8. 5. in 5. 6. 2023). 051-436-240 ali 03-734-
18-80 ali pišite: center.starejsih@siol.net

*Zvončki–skrb za sive celice;
Vsako sredo med 15. in 17. uro se srečuje skupina za kre-

pitev in ohranjanje spomina. Preko različnih aktivnosti se kot 
skupina povezujemo med seboj in krepimo naše sive celice ter 
se jih trudimo ohraniti aktivne.

*Klekljanje
Vsak torek in vsako sredo med 7. in 9. uro se lahko preko 

celega leta pridružite ljubiteljskim klekljaricam - popolni za-
četniki, ali že tisti, ki imate klekljarske spretnosti.

*Uporaba telefona in računalnika
Brezplačna pomoč pri uporabi vašega telefona ali računal-

nika.
Pokličite na: 051-436-240 in se dogovorite za individualni 

termin srečanja.

*Slišim te
Če potrebujete nekoga, da vam prisluhne, ali da z nekom 

poklepetate, je Hiša generacij Laško pravi naslov za vas. Pok-
ličete nas lahko na 03-734-18-80 ali 051-436-240. Ne vemo in 
ne znamo vsega, imamo pa srce in ušesa za sočloveka.

*Prostovoljstvo
Preko celega leta sprejemamo posameznike vseh starosti, 

ki bi želeli delati z ljudmi -individualno ali skupinsko (vode-
nje pogovornih, ustvarjalnih, športnih skupin, individualno 
druženje v Hiši generacij ali na domu posameznika, pomoč 
in izvajanje različnih projektov, administrativna dela, pisanje 

prispevkov - člankov, pesmi, proza, plakati ipd., aranžiranje 
notranjosti ali zunanjosti našega medgeneracijskega centra, 
pomoč preko interneta …).

Informacije in prijava pri Petri Kolšek, strokovni sodelav-
ki v programih CSD Celje –enoti Laško; koordinatorki aktiv-
nosti v Hiši generacij Laško – 051-436-240 ali 03-734-18-80 
ali pišite: center.starejsih@siol.net

*Klekljarska razstava kitic – čipka kot modni dodatek in še 
več
V ponedeljek, 24. aprila, ob 18. uri vas klekljarska skupine 

Hiše generacij Laško -KITICE vabi na odprtje njihove 15. sa-
mostojne razstave, na kateri se ji bodo pridružili tudi učenci 
OŠ Laško, ki obiskujejo klekljarski krožek pod mentorstvom 
Milene Žohar.

Razstava bo na ogled do vključno nedelje, 30. 4., med 10. 
in 13. ter med 16. in 19. uro.

DOGAJANJE V DOMU 
STAREJŠIH LAŠKO

V Domu starejših smo obeležili več 
dogodkov. Ob mednarodnem dnevu 
žensk smo stanovalke počastili z nasto-
pom pevskega zbora zaposlenih družbe 
Thermana, d. d., in nastopom pevskega 
zbora stanovalcev. Ob dnevu mučeni-
kov smo zapeli in zaplesali ob zvokih dua 
Midva, pred materinskim dnem pa smo 
skupaj z otroki in vzgojiteljicami vrtca 
Debro prebujali pomlad. Veseli smo, ker 

se v vrtcu Debro vedno znova spomnijo 
na nas in presenetijo naše stanovalce.

V Domu starejših Laško pa smo hva-
ležni tudi za prostovoljce, ki pomembno 
doprinesejo k višji kvaliteti življenja na-
ših stanovalcev.

Posamezniki se odločijo za prosto-
voljstvo iz različnih vzrokov - nekateri 
želijo nuditi pomoč šibkejšim, drugi že-
lijo deliti svoje znanje in izkušnje, spet 
tretji narediti svet bolj prijazen.

Prostovoljca Karmen in Dorian pri-
hajata v Dom enkrat tedensko in krajša-
ta čas stanovalcem, ki se ju vedno znova 

razveselijo. Poskrbita, da poklepetajo o 
aktualnih temah, odigrajo družabne igre, 
pogosto pa odidejo tudi na daljši spre-
hod.

Že dolga leta v Dom prihaja tudi go-
spa Nataša, ki vodi pogovorno skupino z 
imenom Narcise. Pravo veselje je opazo-
vati stanovalce, kako se veselijo njihove-
ga mesečnega srečanja.
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Veseli nas, da smo po daljšem premoru 
(ki je bil posledica preventivnih ukrepov) 
ponovno obudili sodelovanje s skupino 
prostovoljk iz Hiše generacij, ki v Domu 
organizirajo tombolo. Skupaj z gospemi 
Marjeto, Ido in Heleno smo dogodek po-
novno organizirali v začetku marca. Ker 
je šlo za prvo tombolo po dolgem času, je 
bila tudi prva nagrada nekaj posebnega. 
Srečnega dobitnika je čakal avtomobil. Z 

njim se sicer ni dalo odpeljati, zato ga je 
nagrajenka domov odnesla. Dobre volje 
in smeha ni manjkalo.

V marcu smo ponovno obudili tudi 
sodelovanje z gospo Gabrijelo Pirš iz 
Knjižnice Laško, ki pri nas kot prosto-
voljka vodi bralno urico. Veseli nas, da 
imajo stanovalci, ki imajo radi literaturo 
možnost, da se srečujejo in skupaj z gos-
po Gabrijelo prebirajo izbrana dela.

Prostovoljstvo ni vedno organizirano 
v okviru društev in dobrodelnih orga-
nizacijah, prostovoljstvo je tudi pomoč 
prijatelju, znancu ali sosedu. S prosto-
voljstvom širimo dobro, zatorej vabljeni 
k širjenju prostovoljstva tudi vi.

Janja Podkoritnik Kamenšek,
vodja programa oskrbe starejših

Red je vedno pas pripet!

Varnost v prometu je vse pomembnej-
ša dobrina v našem življenju, zato smo se 
v oddelku Mavrica odločili, da bomo iz-
peljali projekt PASAVČEK. Globalni cilj 
projekta je bil razvijati varno vedenje ot-
rok in staršev v prometu. Osrednja tema 
projekta pa je bila spoznati in osvojiti po-
membnost sedenja v varnostnem sedežu 
in pripetosti z varnostnim pasom.

Projekt smo začeli izvajati v januarju 
2023 in ga počasi zaključili v marcu 2023. 
Otroci so spoznali pasavca, povedali, na 
kaj jih je spominjala žival PASAVEC in 
nato so ga narisali s svinčnikom. Risbe so 
bile res zanimive in vsi so jih lahko obču-
dovali na naši razstavi. Seznanili so se z 
likom PASAVČEK, mu vsakodnevno pri-

povedovali, kako so prišli v vrtec. Skupaj 
smo spoznali vrste otroških varnostnih 
sedežev, otroci jih zdaj ločijo in poimenu-
jejo. Naučili so se, kako morajo biti v otro-
ške sedeže pravilno pripeti. Na pravilno 
pripenjanje so otroci opozarjali tudi star-
še. Seznanili so se o pomembnosti sedenja 
v otroških sedežih in pripetosti z varno-
stnim pasom. Naučili smo se pesem Red 
je vedno pas pripet, to pesem so otroci ta-
koj usvojili in jo prepevajo vsak dan.

Projekt smo zaključili s kvizom, ki se je 
nanašal na dejavnosti, ki smo se jih nau-
čili skozi projekt. 

Z zadovoljstvom ugotavljam, da je 
projekt uspel, otroci so bili ves čas aktiv-
ni, z velikim interesom so sodelovali pri 
različnih nalogah.

Otroci iz oddelka Mavrica vam sporo-
čajo: »RED JE VEDNO PAS PRIPET!«

Alenka Vasle, dipl. vzg.

Od drevesa do knjige

Skoraj vsak otrok uživa ob tem, ko mu 
starši berejo, saj je ob tem v stiku s svojimi 
najljubšimi, se zabava in uči. Branje je 
ena izmed najpomembnejših socialnih 
veščin, ki jo otrok potrebuje tako v šoli 
kot pri igranju ter mu pomaga osmišljati 
svet, v katerem živi (Kropp, 1993).

Z zgodnjim branjem in pripovedo-
vanjem odraslih, s pogovorom ob ilu-
stracijah, s spodbujanjem samostojnega 
pripovedovanja, s spodbujanjem igre do-
mišljije, pripomoremo k večji ali manjši 
govorni kompetentnosti otrok, zmožnos-
ti branja in tudi k razumevanju prebra-
nega. Otrok miselno bolje funkcionira in 
je socialno spretnejši. Branje pospešuje 
razvoj otrokove osebnosti. Toda branje 
predšolskemu otroku ni le branje, je pri-
povedovanje ob ilustracijah, razlaganje 
neznanih besed, pogovor o prebranem, 
vključevanje otrokovih lastnih izkušenj 
in raznih obbralnih dejavnosti (risanje, 
gibanje, igranje z lutkami oz. igračami) ... 

Ter ne nazadnje tudi ljubkovanje in tka-
nje vezi med odraslim, malčkom in knji-
gami (Marjanovič Umek in Zupančič, 
2003, str. 28).

Ljubezen do branja in knjig pa želimo 
spodbuditi tudi v vrtcu. V sodelovanju s 
Knjižnico Laško smo vključeni v projekt 
»Bralna značka za predšolske otroke«, v 
okviru katerega smo deležni obiska knji-
žničark in prebiramo različne kvalite-
tne ter skrbno izbrane slikanice. Projekt 
spodbuja družinsko branje, otrokove je-
zikovne zmožnosti, doživljanje in spo-
znavanje temeljnih literarnih del …

Za otroke je branje najlepša otroška 
zgodba ujeta v knjigi. Kako le-ta nastane 
in kakšna je njena pot, pa smo raziska-
li s pomočjo škrata Zelenka. Sprva smo 
se čudili, zakaj se je naše raziskovanje za-
čelo pri spoznavanju dreves, a kaj kma-
lu nam je postalo jasno, da brez dreves 
ni papirja in brez papirja ni knjige. Da 
smo si izdelavo papirja še bolj doživeto 
predstavljali, smo iz starega časopisnega 
papirja izdelali nov – recikliran papir.

Kako pa se na papir prelijejo zgodbe, 
smo raziskali s pomočjo namišljenega 
modrega prijatelja »Knjigobuba«, ki do-
muje v knjigi. Preko njegove zgodbe smo 
spoznali pot nastanka knjige; od pisate-
lja, ilustratorja, založbe, tiskarne ter vse 
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do knjigarne. Spoznali smo, da je knjiga 
sestavljena iz platnic in listov, da ima na-
slov, zgodbo in ilustracije, da so knjige 
različnih velikosti, listi pa so lahko raz-
lično debeli. Dejavnosti smo popestrili 
z različnimi igrami: pisanje črk/vzorcev 

s prstom na hrbet vrstnika, pisanje s pe-
resom in črnim tušem, izmišljevanje in 
ilustriranje lastnih zgodb ipd. Enega iz-
med dečkov so aktivnosti tako navduši-
le, da se je preizkusil v pisateljski vlogi. 
Samostojno si je izmislil in napisal zgod-
bo o gusarjih, ki jo je nato prepisal in ilu-
striral na ročno izdelan papir. Nastala je 
prva avtorska knjiga. 

Pa smo le prišli do zaključka – knjige, 
katere pot nastanka je dolga in zahtev-
na, zato je s knjigami potrebno spoštlji-
vo ravnati. Kot odgovorni bralci smo si v 
ta namen izdelali knjižno kazalo iz lesa. 

Okrasili smo ga s pomočjo naprave za vž-
iganje v les. 

Naše raziskovanje je bilo uspešno za-
ključeno. Če smo vas navdušili, pa je čas, 
da tudi vi pogledate med knjižne poli-
ce. Otroci so tihi opazovalci, ki nas ved-
no opazujejo. Vidijo nas, kako vzamemo 
knjigo, jo sami preberemo in kako rav-
namo z njo. Pokažimo jim, da najdemo 
v knjigi informacije, ki nas zanimajo in 
so nam lahko v pomoč. Privzgojimo jim 
ljubezen do knjig, v katerih se skrivajo 
zgodbe, pravljice, ki jih radi beremo in 
poslušamo.

Otroci iz Sedraža,  
skupina Zajčki z Anjo S. in Natašo

Viri in literatura:
Kropp, P. (1993). Vzgajanje bralca. Ljubljana: 

Učila.
Marjanovič Umek, L. in Zupančič, M. (2003). 

Vloga branja in pripovedovanja v otrokovem 
razvoju. V: Blatnik Mohar, M. idr. (ur.) Bere-
mo skupaj: priročnik za spodbujanje branja. 
Ljubljana: MK.

Nasvidenje zima, pozdravljena pomlad

♪♫ »Čisto, čisto tiho stopajo copatki. Gazijo po snegu, trije 
majhni škratki …«♪♫

Tako tiho in previdno so naši otroci iz vrtca Šentrupert opa-
zovali prvo padanje snežink in komaj čakali, da se oblečejo v 
kombinezone, si obujejo zimske škornje, zavežejo šal, na roke 
povlečejo rokavice in na glavo poveznejo kapo. Po prvem sne-

Pust, pust mastnih ust

Od hiše do hiše, od vrat do vrat,
prinašamo smeh vam in s smehom pomlad.
Zato pa nam dajte en dinarček dva,
tri krofe, tri bobe in košček mesa. (Janez Bitenc, Maškare)

Februar je bil pri nas predvsem pustno obarvan. 
Zima in bacili, čaj z limono bomo spili. Med čebelji še do-

dali, zdravi vsi tako ostali. Saj limona, čaj in med boljši so kot 
sladoled. To so sestavine, ki preženejo bacile. Gre za modros-
ti iz davnine, saj že Friderik in Veronika poznala sta te čudež-
ne sestavine. To so bile predstavitvene besede naše skupinske 
maske na pustni povorki v Laškem, kjer smo se predstavili s 
skupinsko masko »Domači čaj iz Jurkloštra«. Kostume smo 
izdelali v vrtcu. 

Na pustni torek smo se pustno našemili že dopoldan ter 
odšli skupaj s šolarji po Jurkloštru. Popoldan pa smo se ude-
ležili pustne povorke v Jurkloštru, kjer smo se predstavili kot 
skupinska maska v isti preobleki kot na pustni povorki v La-
škem. 

Ker pa mora biti pust masten okrog ust, smo tudi pekli 
pustne krofe. Napolnili smo jih z marmelado, ki smo jo sku-
hali v vrtcu. 

Naloga pusta in pustnih šem je, da odženejo zimo. Upaj-
mo, da nam je to čim bolj uspelo. 

Vzgojiteljici Jasmina Perc in Zlatka Vešligaj,
Enota Jurklošter
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gu smo stopali tiho, poča-
si in previdno, ga malo po-
tipali in povonjali. Poslušali 
smo, kako se je sneg pod na-
šimi nogami teptal in škripal. 
Opazovali smo tudi njego-
vo lesketajočo-se belo bar-
vo in si ogledovali zasneženo 
pokrajino našega prelepega 
Šentruperta. Prav vsak tre-
nutek smo uživali v zimskih 
radostih na snegu, se z njim 
igrali, zidali gradove, izdelo-
vali igluje in se po bližnjem 
travniku sankali z lopatkami.

Po obilici snega, ki nam ga 
je letošnja zima prinesla, smo ji sedaj pomahali v slovo in z ve-
seljem pozdravili pomlad.

Stalile so se še zadnje zaplate snega in posijalo je toplo son-
ce, ki je prebudilo pomladne cvetlice in živali. Ljudje so poča-
si začeli obdelovati travniške površine in orati njive. Otroci in 

vzgojiteljice tako zdaj vsakodnevno, pri bivanju na prostem, z 
zanimanjem opazujemo spreminjajočo se naravo, na bližnjem 

travniku nabiramo regrat za v solato, trobentice, vijolice in mar-
jetice za domači čaj, na travnikih in njivah pa opazujemo trak-
torje pri njihovem delu. 

Zato bomo otroci in vzgojiteljice iz vrtca Šentrupert vzklikni-
li le: »Nasvidenje zima in pozdravljena pomlad!«.

Čukci in Sovice iz vrtca Šentrupert

Kaj imajo skupnega zvezdnato 
nebo, šolske potrebščine in 
Minecraft?

»Tralala, tralala, je vesela maškara …«
Učenci in učiteljice OŠ Primoža Tru-

barja Laško so na pustno soboto čudež-
no izginili. Namesto njih so se na pust-
ni povorki predstavile kar tri skupine 
maškar. Prvošolci in njihove učiteljice 
so predstavljali zvezdnato nebo. Ko se je 
rodila noč, je na nebu zažarelo na tisoče 
zvezdic, ki jih je boter Mesec hitel prešte-
vati. Če je slučajno kakšna zvezdica zas-
pala, pa jo je ulovil komet Repatec. 

Drugo- in tretješolci z učiteljicami so 
predstavljali šolske potrebščine, ki so jih 
med šolskimi počitnicami od osamlje-
nosti zapustile ter se odločile zarajati na 
pustni povorki v Laškem. Prišli so barvi-
ce, flomastri, škarje, šilčki in barvne pale-
te s čopiči. Učenci so jih dobili nazaj, tako 

da so lahko potem pridno nadaljevali s 
šolskim delom.

Petošolci z učiteljico pa so poskrbeli za 
čudež, saj je celotno mesto Minecraft oži-
velo in se sprehodilo po mestnih ulicah 
Laškega. 

Vse pustne šeme so si same izdelale 
kostume ter jih potem tudi ponosno no-
sile. Dan je bil razigran, poln smeha in 
predvsem »masten«. 

Učiteljice MŠ Laško

Ptički se ženijo

Letošnje pomladne temperature so nas 
razveseljevale že v začetku meseca mar-
ca. Zjutraj smo skozi okno že lahko zasli-
šali ptičje žvrgolenje, na sprehodu opazili 
prve znanilce pomladi ter odvrgli težka 
zimska oblačila. Vsi ti trenutki pa so opo-
mnik za učence in učiteljice OŠ Primoža 
Trubarja Laško, da tradicionalno začne-
mo izdelovati majhne ladjice iz naravnih 
materialov, imenovane gregorčki. Letos 
smo združili moči in se »projekta« lo-
tili tako učenci matične šole kot učenci 
PŠ Debro. Dodana vrednost izdelovanju 
pa je bilo medgeneracijsko sodelovanje. 
Prvošolci PŠ Debro so gregorčke izdelo-
vali skupaj s petošolci, tretješolci MŠ La-
ško pa so s pomočjo prostovoljk v Hiši 
generacij izdelali svoje. Vsi ostali smo iz-
delovali ladjice pri pouku ali v oddelku 
podaljšanega bivanja. Ladjice so bile iz-
delane iz vej, lubja, jajčnih škatel, papirja, 
okrašene pa z mahom, s smrekovimi ve-
jicami, storži in seveda spomladanskimi 
rožicami. 

Spuščanje gregorčkov se je odvilo v 
petek, 10. 3. 2023, pri Kulturnem cen-
tru. Prvo plovbo si je ogledalo kar nekaj 
obiskovalcev, za kar so poskrbeli pri Tu-
rističnem društvu Laško, ki so nam prip-
ravili plakate ter opozorili meščane na ta 
dogodek.

Naše ladjice so s pomočjo gasilcev 
PGD Laško varno odplule po reki Savi-
nji, ki jih je zaradi dobrega pretoka po-
nesla zelo daleč. Obujanja starih običajev 
se je z veseljem udeležil tudi g. Boris Vra-
bec, ki je s svojimi izjemnimi fotografija-
mi poskrbel, da so si naše gregorčke lah-
ko ogledali tudi tisti, ki se dogodka niso 
mogli udeležiti. Hvala vsem sodelujočim.

Urška Wiegele

Glasbeno-dramska predstava Mali 
potepuh

Priljubljeno Mozartovo pesem Mali 
potepuh je zelo domiselno spisala v zelo 
lepo berljiv scenarij Jelena Sitar, sloven-
ska lutkarica, režiserka, dramaturginja in 
gledališka pedagoginja. Čeprav je Mali 
potepuh lutkovna igra, smo jo z otroki 
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OŠ Primoža Trubarja razvili v pravi odr-
ski in gledališki dogodek z mnogimi so-
dobnimi režiserskimi pristopi, ki bodo 
ostali igralcem in gledalcem v lepem spo-
minu. Skozi celotno zgodbo se kot neka-
kšna rdeča nit vijejo Mozartova pesmica 
Mali potepuh in še mnoge druge sloven-
ske otroške pesmi, ki zgodbo naredijo za-
nimivo in prisrčno.

Pot od doma je za potepuha z rožicami 
posejana, nazaj domov pa dolga in trnje-
va. 

Glasbeno-dramsko predstavo so prip-
ravili učenci otroškega pevskega zbora 
od 3. do 5. razreda ter dramska skupi-
na Lilija z mentoricami Tanjo Bezgov-
šek, Anjo Zalokar, Magdaleno Hrastnik 
ter Laro Hrastnik s spremljavo na har-
fi. Predstavo si je z navdušenjem ogledalo 
zelo veliko obiskovalcev, saj je bila dvora-
na Kulturnega centra do zadnjega kotič-
ka napolnjena kar sedemkrat.

Anja Zalokar

12. slovenska glasbena olimpijada

Glasbena olimpijada je glasbeno tek-
movanje, ki ga organizira Zveza glasbene 
mladine Slovenije v sodelovanju z Aka-
demijo za glasbo v Ljubljani in Konserva-
torijem za glasbo in balet Ljubljana.

Šolsko tekmovanje je potekalo 9. 2. 
2022 na naši šoli. Udeležilo se ga je 6 

učencev, in sicer: Alja Kajtna, Neža Slap-
šak, Manca Ferlež, Eva Štavt ter Lovro 
Hirci. Dosegli so bronasto priznanje, Lo-
vro Hirci pa se je uvrstil na državno tek-
movanje, 12. Slovensko glasbeno olim-
pijado, ki je potekala 4. marca 2023 na 
Akademiji za glasbo v Ljubljani. 

Dosegel je izvrsten rezultat, saj je pre-
jel zlato priznanje za najboljšo avtorsko 
skladbo tekmovanja z naslovom Schloss 
Klarinette za klarinet in klavir. 

Iskrene čestitke. 
Mentorica Anja Zalokar

Prebujanje pomladi in folklore na 
Vrhu

Zimski meseci so minili v duhu 
prazničnega druženja, dobrot, ustvarja-
nja ter obdarovanja. Po zelo uspešnem 
božično-novoletnem bazarju, ki smo ga 
izvedli z učenci in njihovimi starši, nis-
mo nič kaj dolgo počivali. Ob državnem 
prazniku smo se z učenci ponovno prid-
ružili Krajevni skupnosti Vrh nad La-
škim in pripravili prireditev za krajane. 
Učenci so pokazali svoje pevske spodob-
nosti in nas navdušili s svojim igralskim 
talentom. Kot se za Prešernov dan spo-
dobi, so se učenci v kratki dramski točki 
dotaknili velikih slovenskih ustvarjalcev 
kot so Ivana Kobilica, Svetlana Makaro-
vič, Ivan Cankar, Primož Trubar ter seve-
da France Prešeren.

Seveda pa poleg ustvarjanja in nasto-
panja ni manjkalo niti zimskih vragolij 
na zasneženih hribih Vrha. A zimi so se 
iztekli dnevi in pomlad že trka na vrata. 
Da smo lahko zimi prav zares pomaha-
li v slovo, smo se letos še posebej vese-
lili pustovanja. Končno je spet prišel tak 
pustni torek, ko smo se lahko vsi skupaj 
veselili v šoli. Ustvarjali smo pisane ma-
ske, kurente in razne pustne okraske ter 
se našemili. Na pustni torek smo imeli 
pravo pustno rajanje, kjer smo preganjali 
zimo in klicali pomlad. Glede na to, da 

smo se ob tem precej zabavali, upamo, da 
smo bili uspešni.

Ko so spomladanske cvetlice že po-
barvale naše okolje, ptičje petje napolni-
lo naša srca in topli sončni žarki pobo-
žali naša lica, so se učenci udeležili tudi 
Srečanja otroških folklornih skupin. Pod 
vodstvom Saške Nemec Tahirović, ki je 
mentorica folklornega krožka na Vrhu, 
so narisali nasmeh na obraze obisko-
valcev Kulturnega centra Laško. S svojo 
igro, plesom ter vmesnimi komičnimi 
vložki so pokazali, da se folklora na Vrhu 
prebuja in da učenci zelo radi sodelujejo 
pri pripravi točk ter nastopih. 

Pravijo, da na mladih svet stoji in če se 
bodo mladi še vedno s takšnim navdu-
šenjem povezovali v igri, plesu, petju in 
druženju, nas čakajo lepi dnevi, ki nam 
jih prinaša pomlad.

Učenci in učiteljice PŠ Vrh nad Laškim
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ŠOLSKA KOŠARKARSKA EKIPA OŠ PRIMOŽA TRUBARJA 
DRUGA NAJBOLJŠA V DRŽAVI

Košarka ima dolgo tradicijo v Laškem. Dolgo tradicijo pa 
imajo tudi odlično delo z mladimi v Košarkarskem klubu La-
ško, dobro sodelovanje šole in kluba ter dobri rezultati šolske 
košarkarske ekipe.

23. marca smo domačini v dvorani Tri Lilije organizirali fi-
nalni turnir najboljše četverice letošnjega šolskega državnega 
tekmovanja v košarki za starejše učence. 

Prvič se je šolska košarkarska ekipa Primoža Trubarja uvrsti-
la v finale najboljše četverice v šolskem letu 1999/2000, takrat 
smo se uvrstili na tretje mesto. Drugič smo se v finale najboljše 
četverice uvrstili v šolskem letu 2016/17, ko smo osvojili naslov 
šolskih državnih prvakov. Tako smo se v letošnjem šolskem letu 
tretjič uspeli uvrstiti na finalni turnir. Tokrat pa smo uspeli os-
vojiti drugo mesto. 

Pot do finalnega turnirja je dolga. Prične se z občinskim tek-
movanjem, nadaljuje z medobčinskim in področnim tekmova-
njem. Ker smo postali področni prvaki, smo se uvrstili na če-
trtfinalni turnir državnega tekmovanja, ki smo ga gostili na PŠ 
Debro. Po zmagi v četrtfinalu smo se uvrstili na polfinalni tur-
nir državnega tekmovanja in zmagali tudi tam. Tako se je ekipa 
uvrstila v finale najboljših štirih ekip vzhodne regije. Na tem 
tekmovanju smo se z ekipo II. OŠ Rogaška Slatina uvrstili na fi-
nalni turnir najboljših štirih šolskih ekip.

V finalu nam je žreb določil za nasprotnika v polfinalu tur-
nirja OŠ Stražišče iz Kranja. Odigrali smo odlično tekmo, ki 
smo jo dobili z rezultatom 63:49. Drugo polfinale se je odigra-
lo med ekipama OŠ Franceta Bevka iz Ljubljane in ekipo II. OŠ 
Rogaška Slatina, zmagala je OŠ Franceta Bevka s 75:59. Tako 
smo se v finalu za 1. mesto pomerili ljubljansko ekipo. 

Finale se je pričelo z zelo enakovredno prvo tretjino, po kate-
ri je bil rezultat izenačen. Malce slabše smo odigrali zadnji del 

druge tretjine, ko smo zaostali za 7 točk. V zadnji tretjini smo 
počasi lovili prednost. Po treh uspešno zadetih trojkah smo mi-
nuto pred koncem uspeli priti do zaostanka dveh točk. Na žalost 
pa se končnica ni izšla v našo korist in smo tekmo izgubili, bilo 
je 71:67 in tako smo na letošnjem šolskem državnem tekmova-
nju v košarki za starejše učence osvojili 2. mesto. 

Najboljša strelca naše ekipe na finalnem turnirju sta bila Gal 
Čop in Josip Santro, ki sta dosegla po 32 točk, Matic Rezec in 
Tijan Božič sta dosegla po 26, Maks Vodišek Razboršek 6, Žan 
Terbovc 5, Timotej Rajšp pa je dosegel 3 točke.

Celotno ekipo naše šole so sestavljali: Gal Bezgovšek, Mar-
ko Škorja Đurđić, Žan Terbovc, Tijan Božič, Matic Rezec, Luka 
Josipović, Miha Mastnak, Gal Čop, Josip Santro, Timotej Rajšp, 
Erik Holcer, in Maks V odišek Razboršek. Ekipo sta vodila tre-
ner Domen Drobne in vodja ekipe Albin Simonič.

Veseli in ponosni pa smo tudi, da smo pri vseh treh uvrsti-
tvah v finale bili hkrati tudi prireditelji finalnega turnirja v dvo-
rani Tri lilije. Za gostitelja finala kandidirajo šole, ki se uvrsti-
jo v finale, če le imajo na voljo dovolj dobro športno dvorano, 
podporo vodstva šole in občine in košarkarskega kluba iz kraja 
šole, kar vse je potrebno, da se takšna prireditev lahko uspešno 
izvede. Vse to pa nam v Laškem dobro uspeva in tako smo us-
peli finalno prireditev, ki se je odvijala 23. marca, gostiti tretjič. 

Dan za finalni turnir je bil za našo šolo res poseben. Odločili 
smo se za športni dan, da so lahko vsi učenci predmetne stopnje 
spremljali naše košarkarje. Ogledu prve tekme se je pridruži-
lo tudi veliko učencev razredne stopnje. Tako sta bili obe tek-
mi naše ekipe pravi košarkarski praznik in posebno doživetje 
tako za nastopajoče ekipe kot za učence. Finale sta s kratkimi 
pozdravnimi govori otvorila ravnatelj Marko Sajko in podžu-
pan občine Enej Kirn, ki se je z veseljem spomnil prve uvrstitve 
naše šole na finalni turnir, saj je bil takrat tudi on eden od čla-
nov šolske ekipe. Nato so učenci naše šole pripravili pevsko in 
plesno točko. Zapeli sta Veronika Padežnik in Ela Neli Guček, 
zaplesali pa učenci, ki se pod mentorstvom Majde Marguč prip-
ravljajo za šolsko plesno produkcijo plesnega festivala.

Za uspešno izpeljavo finalne prireditve se učitelji športa zah-
valjujemo Občini Laško, Košarkarskemu klubu Laško, zavodu 
Planica in celotni osnovni šoli Primoža Trubarja Laško.

Aktiv učiteljev športa  
OŠ Primoža Trubarja 

Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo

V ponedeljek, 20. marca, je v Kulturnem centru Laško pote-
kala prireditev Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo, na 
kateri so se z lepim petjem predstavili učenci OŠ Primoža Tru-
barja Laško in OŠ Antona Aškerca Rimske Toplice. Prireditev 
je domiselno povezoval novinar Radia Celje Boštjan Oder, ki je 
vsakega nastopajočega vprašal kaj zanimivega, kar je prispevalo 
k dobremu vzdušju in sprostitvi nastopajočih. Tudi po mnenju 
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strokovne komisije so bili učenci naših dveh šol, v primerjavi z 
nekaterimi drugimi šolami, zelo dobro pripravljeni, za kar gre 
zahvala vsem mentorjem. Izmed vseh devetnajstih pevskih točk 
je strokovna komisija izbrala polfinaliste. V kategoriji od 1. do 
5. razreda sta se v polfinale uvrstila Neja Mastnak Zupanc z OŠ 
Primoža Trubarja Laško in Anže Stopar z OŠ Antona Aškerca 
Rimske Toplice. V kategoriji od 6. do 9. razreda so postale pol-
finalistke duet Neli Ela Guček in Veronika Padežnik z OŠ Pri-
moža Trubarja Laško ter Naja Tovornik z OŠ Antona Aškerca 
Rimske Toplice. Dogodek je v sodelovanju z Radiem Celje pod-
prla Občina Laško. Vsem nastopajočim čestitamo za lep nastop 
in držimo pesti za uvrstitev v finale.

Mateja Škorja

Upam si komunicirati in 
uporabljati IKT

Na Osnovni šoli Primoža Trubarja Laško izvajamo večinski 
osnovnošolski program ter prilagojeni program z nižjim izo-
brazbenim standardom. Naša vizija temelji na znanju, strpnos-
ti, kvaliteti in sodelovanju. Prizadevamo si, da ustvarjamo zdra-
vo šolsko okolje, se držimo pravil lepega vedenja, spodbujamo 
vključevanje ter uvajamo inovativne metode učenja in pouče-
vanja. Da bi dosegli zastavljene cilje, se kot šola vključujemo v 
različne projekte, med drugim tudi v Erasmus+ in eTwinning. 

Tako smo 28. februarja 2023 zaključili naš drugi Erasmus+ 
projekt Upam si komunicirati in uporabljati IKT (informacij-
sko-komunikacijsko tehnologijo). S projektom smo želeli učen-
cem omogočiti izkušnjo aktivnega navezovanja stikov s sovr-
stniki iz tujine, udejstvovanja, sodelovanja in vključevanja tudi 
ob pomoči informacijsko-komunikacijske tehnologije. Želeli 
smo jim omogočiti priložnosti za formalno učenje pri pouku in 
neformalno učenje ob spoznavanju tujega jezika, navad in kul-
tur. Preko uporabe eTwinninga, tečajev in izobraževalnih obi-
skov na delovnem mestu smo želeli izboljšati digitalno pisme-

nost učiteljev, da bi vpeljali novosti v vzgojno-izobraževalno 
delo ter izboljšali kakovost poučevanja. Z novimi znanji smo že-
leli vplivati na resne izzive, kot so vrstniško in spletno nasilje, ki 
so ga prav pogosto deležni tudi učenci s posebnimi potrebami.

V sklopu projekta smo izvedli tri izobraževalne obiske na de-
lovnem mestu. Petdnevno sledenje je potekalo na Osnovni šoli 
Erdogana Sahinogluja v Adani v Turčiji od 7. do 11. marca 2022, 
tridnevno na Osnovni šoli Trnjanska v Zagrebu na Hrvaškem 
od 5. do 8. aprila 2022 ter tridnevni obisk na Osnovni šoli Đure 
Prejca v Desiniću na Hrvaškem od 25. do 27. maja 2022. Na 
vsak izobraževalni obisk sta odšli po dve učiteljici. Poleg učenja 
in spoznavanja različnih aplikacij, programov in uporabe IKT 
smo opazovali tudi, kako vključujejo učence s posebnimi po-
trebami. Seznanili smo se z njihovim šolskim sistemom, pred-
nostmi in slabostmi. V popoldanskem času pa smo odkrivali 
njihovo kulturo, naravne in družbeno-geografske značilnosti.

Udeležili smo se treh tečajev. Tečaja Emotional intelligen-
ce: identify, harness ąnd manage emotions se je udeležila šol-
ska psihologinja od 7. do 11. marca 2022 v Barceloni, kjer so se 
udeleženci tečaja seznanili z razumevanjem pomena čustvene 
inteligence v sodobnem izobraževanju in na delovnem mestu, 
metodami za preprečevanje in reševanje konfliktov z uporabo 
spretnosti socialnega in čustvenega učenja SEL ter pogloblje-
nega razumevanja odnosa med mislimi in čustvi. Tečaja ICT in 
the classroom se je udeležil specialni pedagog od 10. do 15. ok-
tobra v Veroni, kjer je izpopolnil svoje znanje in spretnosti pri 
uporabi informacijsko-komunikacijske tehnologije v učilnici. 
Seznanil se je z različnimi orodji, ki omogočajo večjo motivaci-
jo učencev ter ustvarjalno poučevanje. Med drugim je spoznal 
Padlet, Socrative, Kahoot, Edpuzzle, AnswerGarden +, Rubric 
Maker, StudyStack ter Screencast-O-matic. Tečaja Cultivating 
diversity and inclusion se je udeležil ravnatelj šole od 13. do 18. 
februarja 2023 v Gentu. Seznanil se je z aplikacijami, informa-
cijsko-komunikacijsko tehnologijo, ki omogoča vključevanje 
različnih skupin učencev v razred, z različnimi tehnikami za iz-
boljšanje komunikacije ter spodbujanja vključenosti in raznoli-
kosti v razredu. Spoznal je načine, kako zmanjšamo predsodke 
in stereotipe ter kako se soočimo z medkulturnimi komunika-
cijskimi ovirami ter kako le-te premagamo. Koordinatorica pro-
jekta se je udeležila spletnega izobraževanja Buliding a school 
digital strategy with the SELFIE tool ter webinarjev z naslovom 
Supporting teacher digital capacity with SELFIE for teachers. 
SELFIE je brezplačno orodje, zasnovano za pomoč šolam pri 
vključevanju digitalnih tehnologij v poučevanje, učenje in oce-
njevanje ter brezplačno orodje za samorefleksijo učiteljev.

Izvedli smo tri skupinske mobilnosti učencev. Petdnevne mo-
bilnosti na Osnovni šoli Semihe Akdegirmena v Adani v Turčiji 
sta se udeležila dva učenca s posebnimi potrebami od 7. do 11. 
marca 2022. Tridnevna skupinska mobilnost učencev je pote-
kala na Osnovni šoli Trnjanska v Zagrebu na Hrvaškem od 5. 
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do 8. aprila 2022 . Udeležili so se je štirje 
učenci s posebnimi potrebami. Tridnev-
ne mobilnosti na Osnovni šoli Đure Prej-
ca v Desiniću na Hrvaškem, ki je poteka-
la od 25. do 27. maja 2022, so se udeležili 
štirje učenci s posebnimi potrebami. Na 
obeh šolah sta specialni pedagoginji iz-
vedli pripravljalni obisk. Z omenjeni-
mi šolami smo izvedli tudi eTwinning 
projekt Get to know each other, preko 
katerega so učenci in učitelji spozna-
li sodelujoče partnerje. Sodelujemo pa 
tudi v drugih eTwinning projektih. Pro-
jekt Let‘s play, v katerem smo sodelova-
li, je bil predstavljen kot primer dobre 
eTwinning prakse. S projektom smo že-
leli učence ozavestiti glede pretirane rabe 
in neprimerne uporabe tehnologij, iger 
s škodljivimi vsebinami ter jih seznaniti 
z morebitnimi posledicami. Želeli smo 
zmanjšati uporabo tehnologije v neizo-
braževalne namene ter spodbuditi učen-
ce k bolj smiselni uporabi tehnologije.

Valentina Gartner,  
koordinatorica projekta

Delavnica 
animiranega 
filma

Ni lepšega kot 
pustiti domišljiji 
prosto pot. Na-
mišljeni juna-

ki oživijo, zgodba, o kateri se ti je prej-
šnji večer sanjalo, dialogi - vse postane 
resnično. Učenci, ki obiskujejo obvezni 
izbirni predmet filmska vzgoja v 7. ra-
zredu, so na delavnici animiranega fil-
ma pod vodstvom Hane Repše iz Zavo-
da MARS Maribor doživeli prav to. In 
še več. V ponedeljek, 20. februarja, jih je 
animatorka Hana Repše popeljala v ču-
dovit svet animiranega filma. Učenci so 
najprej spoznali osnove animacije in teh-
niko oživljanja likov. Dogovorili so se za 
temo animiranega filma. Gradnja nove 
telovadnice, Drago Ulaga, številni športi, 
katerih tekme se odvijajo v kraju in celo 
»nenavadni športi«, ki so jih tukaj izumi-
li, so burili njihovo domišljijo. Razdelili 
so se v skupine in si dodelili vloge. Do-
poldne je hitro minilo. Risanje, barvanje 
in rezanje je prekinjalo obilo smeha ob 
improvizaciji gibanja in dialoga med liki. 
Učenci so spoznali rokovanje z aplikacijo 
Stop motion, s katero so posneli gibanje 
svojih likov. Dodatno so posneli še glaso-

ve glavnih likov in spremljevalne šume, da bo film prepričal vse naše čute. Literatura, 
likovna in glasbena umetnost sta se spletli v en izdelek. 

Mentorica Jasmina Oblak 
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Od hrane do odpadka

V petek, 17. marca, se je naša šola s predstavniki prvič 
predstavila na sejmu Altermed v Celju. Šolo so zastopale men-
torice z učenci osmega in devetega razreda. Predstavili smo se 
na stojnici in predstavitvenem odru, kjer je potekala tudi de-
monstracijska kuhinja. Predstavili smo reciklirano sladico, ki 
smo jo poimenovali Medeni Antončki. Rdeča nit naše predsta-
vitve je zelo aktualna: Od hrane do odpadka. Prav tako smo že-
leli predstaviti našo posebnost – šolski čebelnjak in predstaviti 
izdelke, ki jih lahko v šoli delamo iz čebeljih produktov (mazila 
za ustnice in kreme iz čebeljega voska, medenjake, medene sla-
dice …), hkrati pa opozoriti na problematiko zavržene hrane v 
šolah. V ta namen je mentorica in vodja šolske prehrane vodi-
la ekipo učencev, ki so 14 dni tehtali zavrženo hrano po malici 
in kosilu. Rezultati so bili z grafi predstavljeni na plakatu, pred 
stojnico pa je gledalce pritegnil simboličen prikaz z žagovino 
polnjenih žakljev, ki so ponazarjali količino zavržene hrane. Mi-
moidoči so si lahko na stojnici ogledali projekcijo s predstavi-
tvijo naše šole in s seboj vzeli skrbno izdelan letak. Stojnico smo 
obogatili z izdelki naših lokalnih dobaviteljev hrane. Mimoidoči 
so lahko preizkusili mazila iz čebeljega voska; si postregli z do-
mačim kruhom, pirinim kruhom, z domačim maslom in jogur-

ti; poskusili jabolka in jabolčni sok ter medenjake in popcakse 
– Medene Antončke, ki so jih pripravili naši učenci. Recept za 
odlične medene popcakse so učenke 8. razreda razkrile v de-
monstracijski kuhinji, kjer so na odru, pred gledalci pripravile 
te reciklirane sladice. Za popestritev dogajanja na odru so pos-
krbeli devetošolci, z zabavnim komentiranjem in glasbenimi 
točkami.

Našo stojnico so popestrili lokalni dobavitelji, ki se jim iskre-
no zahvaljujemo. Zahvala gre Sadjarstvu Aškerc, Pekarni Vudi, 
Francu Zahrastniku, Ekološki kmetiji Krajnc in Zvonku Štautu 
za vse dobrote ter omamen vonj z naše stojnice.

Na sejmu smo navduševali tako ocenjevalce, kot tudi mimoi-
doče, saj so se učenci odlično izkazali s predstavitvijo naše teme. 
Za predstavitev in delo smo kot šola prejeli zlato priznanje.

Da se boste lahko tudi doma posladkali z Medenimi Antonč-
ki, vas v nadaljevanju članka čaka tudi recept. 

Recept Medeni Antončki

Sestavine: 
• 400 g nadrobljenega biskvita, ki nam je ostal od kakšne 

priprave sladic
• 1 zmečkana, dobro zrela banana
• 1 velika žlica medu
• 2 veliki žlici čokoladnega namaza iz čokoladno-medene-

ga butika Medaš

Priprava: 
Vse sestavine zmešate skupaj v veliki posodi. Ko se sestavi-
ne povežejo v enotno zmes, jih lahko oblikujete v kroglice. 
Po želji lahko kroglice oblijete s čokolado in posujete z malo 
cvetnega prahu.

Prijetno sladkanje!
Udeležba na sejmu je bila zanimiva in lepa izkušnja, tako za 

učence kot tudi za mentorice.

Sendi Selič

Turizmu pomaga lastna glava

Učenke in učenci Osnovne šole Anto-
na Aškerca Rimske Toplice smo tudi letos 
sodelovali pri projektu »Turizmu poma-
ga lastna glava« v organizaciji Turistične 
zveze Slovenije. Vsako leto je pred nami 
nov izziv – v kraju poiskati zanimivost, 
priložnost in jo spremeniti v atraktiven 
turistični dogodek. Letos smo šole na že 
37. festivalu predstavile turistične izdelke 
na temo Športna doživetja bogatijo mla-
dinski turizem. Rimske Toplice se pona-
šajo z izjemno zgodovino pri organizaci-
ji najrazličnejših športnih dogodkov. So 
rojstni kraj pesnika Antona Aškerca ter 
Draga Ulage, izjemnega športnega peda-
goga. Marsikdo pa ne ve, da so se tukaj 
rodile ideje o jadralnem padalstvu v Slo-
veniji, igral se je živi šah, najbolj drzni so 
se spuščali z vzmetnicami po reki Savinji, 
leteli z jadralnim padalom … 

Kljub izjemnim dosežkom kraj ni ni-
koli imel primernega objekta, kjer bi se 

kalili bodoči športni navdušenci, mladi 
in stari. V letu 2021 je kraj doživel veli-
ko prelomnico – začetek gradnje športne 
dvorane, ki bo končana letos. Verjame-
mo, da bo možnosti aktivnega preživlja-
nja prostega časa sedaj na pretek. Ker 
smo pred leti že raziskovali različne 
športne aktivnosti v kraju, smo se le-

tos odločili, da nadgradimo naše znanje 
ter izdelamo lastne igre za mlade, ki jih 
bomo predstavili na otvoritvi nove špor-
tne dvorane. Lepote športnega udejstvo-
vanja in medgeneracijskega druženja bi 
vam radi približali s turnirjem, ki smo ga 
poimenovali Kdor v šport Ulaga – zma-
ga. Gre za poklon velikemu športnemu 



53

VZGOJA IN IZOBRAŽEVANJE / GLASBENA ŠOLA

pedagogu ter načinu razmišljanja, saj se 
življenjske zmage ne okronajo z medaljo 
okoli vratu ali pokalom, ampak z zaveda-
njem, da smo za svoje telo in duha nare-
dili nekaj dobrega.

Naš prvi cilj je pripraviti športni del 
programa na otvoritvi športne dvora-
ne. Kasneje se bomo povezali z različni-
mi društvi v kraju, ki bodo naše zamisli 
razvijala naprej. Sami pa bomo naš turi-
stični produkt izkoristili za povezovanje 
in mreženje različnih šol po Sloveniji, ki 
jih nameravamo povabiti v Rimske To-
plice.

Tržnica je potekala 30. marca v Mer-
cator Centru Velenje. Stojnica ob stojni-
ci so vabile obiskovalce z raznimi pozor-

nostmi, maskote so animirale mimoidoče 
in se z njim fotografirale. Za vrhunsko 
vzdušje sta poskrbela Maj na kitari in 
Anton na diatonični harmoniki. Sodniki 
so spremljali celotno dogajanje in bolj ali 
manj odkrito beležili svoje opazke. Ver-
jamemo, da so imeli težko nalogo izbrati 
najboljše. Mi smo bili z našo predstavi-
tvijo zelo zadovoljni. Enakega mnenja je 
bila tudi komisija. Podelila nam je zlato 
priznanje za najboljšo turistično nalogo, 
zlato priznanje za najboljšo turistično tr-
žnico in zlato priznanje za skupno število 
točko, saj smo, kot je komentiral eden od 
članov komisije, »odlično ter prepričljivo 
težili obiskovalcem«. Tako smo se uvrstili 
na državno tekmovanje, ki bo 11. maja v 

Medvodah. Verjamemo, da boste za nas 
takrat držali pesti.

Ob tej priložnosti pa bi se radi tudi 
zahvalili. Hvala vsem sponzorjem, ki nas 
že vrsto let podpirate pri našem projek-
tu. Le z vašo pomočjo lahko vedno na vi-
soki ravni izpeljemo in predstavimo naše 
idejne projekte. Marsikateri je po vaši za-
slugi zaživel tudi v praksi.

Letos pa posebna hvala tudi Roku Žvi-
kartu in osebju v Rock Caffe Mercator 
Center Velenje. Hvala za stiskanje pesti, 
topel in prijazen nasmeh ter prostor, kjer 
smo lahko počil in se okrepčali.

Učenke in učenci turističnega  
podmladka ter mentorici Nuša Ocvirk in 

Jasmina Oblak

ČESTITKA TEKMOVALCEM

Sredi februarja so se naši ple-
salci predstavili na 31. držav-
nem tekmovanju mladih plesnih 
ustvarjalcev OPUS 1, ki je pote-
kalo v Ljubljani.

KATEGORIJA XXS
• Ula Ojsteršek: V DEŽELI NIJE (zlato priznanje)
• Jeanin Krašovc in Enja Počej: NENAVADEN POLET (srebr-

no priznanje)

KATEGORIJA XS
• Lana Belej: PRED, MED IN PO OBJEMU (bronasto prizna-

nje)
• Špela Knez: VZTRAJNOST SPOMINA (zlato priznanje)
• Nik Romih in Zala Topole: V NARAVO (zlato priznanje)
• Tjaša Brglez in Mija Razboršek: MOJA DEŽELA (bronasto 

priznanje)

KATEGORIJA S
• Neli Ela Guček: ČIPKA (srebrno priznanje)
• Alja Kajtna in Sara Salobir: IMETI RAD (bronasto prizna-

nje)
• Zala Ajdnik in Eva Senica: PLESOGAMI (srebrno prizna-

nje)
• Frida Benedek in Anja Jančič: POJEJ ME (srebrno prizna-

nje)

Od 27. 2. do 15. 3. 2023 je potekalo 52. tekmovanje mladih 
glasbenikov Republike Slovenije TEMSIG 2023 na glasbenih 
šolah v okolici Ljubljane in Zasavja ter Akademiji za glasbo v 
Ljubljani.

Udeležili so se ga:
• Maruša Ocvirk, kategorija tolkala 1. b, srebrna plaketa. Uči-

telj Benjamin Kos, korepetitorka Mojca Lukmar.
• Valentina Verbovšek, kategorija trobenta 1. a, bronasta pla-

keta.
• Mija Razboršek, kategorija trobenta 1. b, srebrna plaketa. 

Njun učitelj je Marko Razboršek, korepetitor Dejan Jakšič.
• Jaša Knez in Lenart Novak, kategorija harmonika 1. b, oba 

srebrna plaketa. Njuna učiteljica je Nadja Knez.
• Jon Kovač Gradič, kategorija pozavna 1. a, srebrna plaketa. 

Učitelj Lovro Žgajner, korepetitor Dejan Jakšič.
• Tilen Lapornik, kategorija evfonij 1. b, srebrna plaketa. Uči-

telj Boštjan Župevc, korepetitor Dejan Jakšič.

V marcu je potekalo tudi mednarodno tekmovanje v Varaž-
dinu: 
• Zoja Razboršek je v disciplini flavta, kategorija B, prejela sre-

brno plaketo. Njena učiteljica je Tatjana Brinovec Verbovšek. 
• Eva Krajnc je v disciplini flavta, kategoriji C, prejela bronasto 

plaketo. Njena učiteljica Špela Obšteter. Obe učenki je ob kla-
virju spremljal Dejan Jakšič.

Tekmovalci

Še bolj kot prejeta priznanja, je v tovrstnem procesu pomem-
ben napredek posameznega učenca, nove izkušnje in seveda po-
trditve s strani publike, tudi tiste najbolj zveste – staršev, ki se 
jim iskreno zahvaljujemo za vso podporo.

Vsem učencem, njihovim mentorjem in korepetitorjem še 
enkrat čestitamo za uspešno delo in dosežene rezultate.

Poleg omenjenih tekmovanj pa smo v preteklih mesecih prip-
ravili in sodelovali na veliko ostalih dogodkih. Po nekaj letih 
premora smo imeli zopet priložnost pripraviti Družinski pustni 
nastop. Tisti, ki ste zamudili pustne norčije na odru KC Laško, 
si lahko posnetek nastopa in fotografije ogledate na spletni stra-
ni šole. Učenci oddelka klavirja so se udeležili srečanja učen-
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cev klavirja zasavskih glasbenih šol, ki je 
letos potekalo v Litiji. Učenci diatonič-
ne harmonike pa so sodelovali v Zdru-
ženem orkestru diatoničnih harmonik 
glasbenih šol Slovenije. Na intenzivnem 
vikendu, ki so ga pod vodstvom Borisa 
Razborška izpeljali na Planinskem domu 
na Gorah, so pripravili program, ki so ga 
nato predstavili na koncertu v Radečah 
in gostovali v Italiji v Špetru. V sodelova-
nju z Glasbeno šolo Celje pa smo vklju-
čeni v projekt »Učno okolje 21. stoletja«, 
ki ga vodi Zavod za šolstvo Slovenije. 
Učenci so ustvarjali lastne skladbe in ko-
reografije ter jih nato predstavili na dveh 
koncertih v Laškem in Celju.

OBJAVA RAZPISA ZA VPIS ZA 
ŠOLSKO LETO 2023/24

Razpis za vpis novih kandidatov za 
novo šolsko leto bo objavljen od 3. do 13. 
maja 2023 na spletni strani šole, kjer bo 
odprta tudi elektronska prijavnica. 

VPIS NOVIH KANDIDATOV  
V GLASBENO ŠOLO

Vpis novih kandidatov bo potekal 
v ponedeljek, 23. in v torek, 24. maja 
2023, v prostorih glasbene šole. Vabimo 
vas, da obiščete tudi spletno stran in s po-
močjo – »virtualnega sprehoda« razišče-
te našo glasbeno šolo . 

Starši lahko vpišete svoje otroke v nas-
lednje izobraževalne programe:

Predšolska glasbena vzgoja, starost 
otok 5 let
Program traja 1 šolsko leto. Pouk po-

teka enkrat tedensko. Učenci sistematič-
no in pod strokovnim vodenjem spoz-
navajo in razvijajo elementarne glasbene 
sposobnosti, pridobivajo delovne nava-
de v skupini, izvajajo, poslušajo, igrajo in 
ustvarjajo. 

Glasbena pripravnica, starost otrok  
6 let
Program traja 1 šolsko leto. Pouk pote-

ka enkrat tedensko.
Učenci pridobljeno znanje iz predšol-

ske glasbe vzgoje sistematično nadgraju-
jejo, začenjajo z glasbenim opismenjeva-
njem ter petjem tonskih višin, igranjem 
na Orffova glasbila in spoznavajo inštru-
mente, ki jih poučujemo na šoli.

V zaključnem delu šolskega leta šola 
usmerja učence in starše v nadaljnji po-
stopek vpisa na željeni inštrument.

Glasba - inštrumentalni pouk
V program se lahko vključijo kandida-

ti stari 7 let in starejši.
Pogoj za vpis je uspešno opravljen 

sprejemni preizkus. Z njim se ugotovi 
razvitost elementarnih glasbenih spo-
sobnosti tako ritmičnih kot melodičnih. 
Preizkus obsega izvedbo pesmi po lastni 
izbiri, posnemanje ritmičnih in melodič-
nih motivov, razvitost glasbenega spomi-
na, ugotavlja pa se tudi razvitost fizičnih 
dispozicij. Učenci, v skladu s predmetni-
kom, igrajo tudi v komornih skupinah    
in različnih orkestrih.

Glasba – petje
Pogoj za vpis je uspešno opravljen 

sprejemni preizkus (enako kot za in-
štrument). V program se lahko vključi-
jo starejši kandidati, dekleta od 13 let da-
lje, fantje od 15 let dalje. Na sprejemnem 
preizkusu se ugotovi tudi zrelost glasu in 
priporoča začetek šolanja.

Vzporedno s poukom inštrumenta in 
petja, ki poteka dvakrat tedensko, učenec 
enkrat tedensko obiskuje nauk o glas-
bi oz. solfeggio na višji stopnji. Učenci v 
skupini poslušajo, izvajajo ritmično me-
lodične vsebine, interpretirajo primere iz 
glasbene literature, ustvarjajo, igrajo na 
Orffova glasbila, spoznavajo glasbeno te-
oretične zakonitosti in pridobivajo obli-
kovna znanja.

Predšolska plesna ustvarjalnica – 
nadstandardni program
Priporočena starost otrok je 5 let. Pred-

šolska plesna ustvarjalnica nudi uvod v 
plesno izobraževanje v glasbeni šoli. 

Ustvarjalni pristop k plesu omogo-
ča otroku celovit razvoj. Poleg telesnega, 
motoričnega in socialnega razvoja, ot-
rok pridobiva sposobnosti na intelektu-
alnem, čustvenem, ustvarjalnem in ume-
tniškem področju. Otroci preko plesnega 
pouka spoznavajo svoje telo kot instru-
ment za plesni izraz, spoznavajo osnov-
ne plesne elemente, razvijajo sposobnos-
ti sproščanja domišljije in ustvarjalnosti, 
razvijajo gibalne sposobnosti in pridobi-
vajo na fizični kondiciji.

Plesna pripravnica, starost otrok od  
6 do 8 let 
Program plesne pripravnice traja 3 

leta. Starejši novinci se vpišejo v razred 
vrstnikov.

Učenci sistematično in pod strokov-
nim vodenjem spoznavajo in razvijajo 
elementarne plesne zakonitosti ter spo-
sobnost gibanja v prostoru. S pomočjo 
otroške plesno-glasbene literature učenci 
krepijo domišljijo in ustvarjalnost.

Sodobni ples, starost otrok od 9 do 
14 let
Program sodobnega plesa traja 6 let. 

Učenci spoznavajo različne plesne tehni-
ke ter usposabljajo svoje telo kot plesno 
ustvarjalni instrument. Preko kontinui-
ranega plesnega pouka razvijajo discipli-
no, vztrajnost in doslednost.

S sproščanjem čustev in ustvarjalne 
domišljije razvijajo lastni plesni izraz.

V prihajajočih pomladnih dneh prip-
ravljamo še obilico dogodkov, kamor vas 
vse prisrčno povabimo. 

Aktualen koledar dogodkov in vse 
potrebne informacije ter kontakte naj-
dete na spletni strani Glasbene šole La-
ško-Radeče (www.gslasko-radece.si).

Spoštovani, povabimo vas, da se nam 
pridružite in doživite vzdušje v glasbe-
ni šoli ter tako pripomorete k soustvar-
janju glasbeno-plesnega utripa v našem 
okolju. 

Lep glasbeno-plesni pomladni poz-
drav. 

Rosana Jakšič, ravnateljica in 
Marko Razboršek,  

pomočnik ravnateljice

Orkester diatoničnih harmonik
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Številne glasbene, športne, družabne, 
kulturne in otroške dejavnosti v 
sklopu Društva ŠMOCL

Za najmlajše bomo do konca aprila v okviru Društva ŠMOCL 
na vseh podružničnih šolah v občini Laško izvedli brezplačne 
gledališke predstave v sodelovanju z Gledališčem Pravljičarna. 
15. aprila pripravljamo na vrtu Pivnice Savinja otroško soboto, 
kjer bo razstava malih zverinic, ki jih bodo otroci pod mentor-
stvom Nine Oman, likovno poustvarjali. Na ogled bodo kunci, 
morski prašički, hrčki, skakači, ježki, deguji, paličnjaki, živi li-
sti, škorpijoni in gadi. V prostorih Otročjega centra kina Laško 
se še naprej dvakrat tedensko odvijajo delavnice Lego robotike, 
kjer naši najmlajši razvijajo svoje inženirske potenciale. Za člane 
Društva ŠMOCL smo v telovadnici OŠ Primoža Trubarja Laško 
pričeli z balvanskim plezanjem, ki poteka vsak ponedeljek in če-

trtek od 19.00 do 21.00, v prihajajočih mesecih pa bomo poleg 
tradicionalnega otroškega festivala »Pisani balon«, pripravili še 
turnir v odbojki, ki bo v Rečici pri Laškem. S tehnično podporo 
pa smo med drugim konec marca priskočili tudi na pomoč POŠ 
Šentrupert, pri izvedbi dogodka Pozdrav pomladi.

V mesecu marcu smo izvedli skorajda razprodan rap koncert, 
kjer je nastopil ikonični raper Klemen Klemen Družbo na odru 
so mu delali še Ghet, Ivč, Axel in Reta. Naslednji koncert prip-
ravljamo že 21. aprila, ko bomo gostili zasedbi Samuel Blues & 
Miha Erič ter frankolovsko rock zasedbo Kronika. V prostorih 
Društva ŠMOCL so aktivni številni nadobudni glasbeniki, med 
katerimi je tudi novonastala hardcore/metal zasedba Force of 
Impact. Za mesec junij pa punk rock zasedba Strayaway prip-
ravlja koncert, ko bodo predstavili svoj studijski prvenec.

Produkcija ekipa MMC TV Laško je bila ponovno na 
številnih dogodkih

V sklopu MMC TV Laško smo bili prisotni na številnih do-
godkih. Izpostavili bi zlasti gledališke, pevske, etno, folklorne in 
druge kulturne predstave v Kulturnem centru Laško. V dvora-
ni Tri lilije smo bili priča izjemnemu uspehu košarkarjev/učen-
cev OŠ Primoža Trubarja Laško, ki so na zaključnem turnirju 
56. košarkarskega Superšolarja osvojili končno drugo mesto in s 
tem postali državni podprvaki. V začetku aprila pa nismo manj-
kali niti na veliki čistilni akciji z naslovom Zloščimo zlato Laško, 
kjer smo bili prisotni tako pri samem čiščenju kot video snema-
nju sekcije društva MMC TV Laško, in sicer v prav vseh kra-
jevnih skupnostih občine Laško. Vse omenjeno in še kaj več si 
lahko ogledate na Facebook oz. Youtube strani MMC TV Laško.

Boštjan Klemenčič,
Društvo ŠMOCL / MMC TV Laško
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LAK-ova aktivna zima

Zimske mesece smo LAK-ovci pre-
živeli precej aktivno. V sodelovanju s 
celjskim študentskim klubom KŠOC 
smo organizirali kar tri smučarske izle-
te, nočno sankanje na Veliki Planini in 
pa ogled zaključka svetovnega pokala v 
smučarskih poletih v Planici. S priho-

dom koledarske pomladi pa se je zaključila tudi zimska rekre-
acija, ki je potekala vsako soboto od novembra. Vsem sodelu-
jočim hvala za udeležbo, za poletne mesece pa že ustvarjamo 
načrte za dogajanje na mivki!

Blaž Lenko

64. akademski ples

V soboto, 25. marca, je v Thermani Laško potekal že 64. aka-
demski ples. V vrste LAK-a smo pospremili bruce in se v plesnih 
ritmih zabavali s člani in bivšimi člani vseh generacij.

Blaž Lenko
Foto: Kaja Škorjanc

19. fotografski natečaj kLAK

Fotografija ima neverjetno moč izraziti občutke, misli in ide-
je, ki jih je včasih težko izraziti z besedami. Je umetnost, ki nas 
lahko popelje skozi čas in prostor ter nas z njo poveže z drugi-
mi ljudmi in kulturami. Z enim samim klikom lahko zajamemo 
neprecenljive trenutke, občutke in zgodbe, ki jih želimo deli-

ti s svetom. Tema natečaja je prosta, zato vam puščamo proste 
roke pri izbiri, kaj želite zajeti in kako želite to izraziti. Naj vas 
vodi vaša kreativnost, naj vas navdihujejo vaši vzponi, padci, 
največje zmage in najbolj nepozabni trenutki. Pridružite se nam 
in nam pokažite, kaj lahko pove fotografija.

K sodelovanju ste povabljeni prav vsi ljubiteljski fotografi! 
Več informacij in razpisne pogoje si lahko preberete na naši 
spletni stran www.drustvo-lak.si.

Rok za oddajo fotografij je petek, 12. 5. 2023.

Lara Zupanc

Šahovski turnir

Vljudno vabljeni, da se nam pridružite na šahovskem turnir-
ju, ki bo v soboto, 22. aprila, v Otročjem centru – kino Laško od 
15.00 naprej.

Na turnirju lahko sodeluje prav vsak. Za sodelovanje je do 
18. 4. potrebno izpolniti prijavni obrazec na naši spletni strani 
www.drustvo-lak.si.

Starostnih omejitev ni, udeležba pa je brezplačna!

Tim Beltram

Napovednik spomladanskih dogodkov

• Sobota, 22. 4. – Šahovski turnir
• Četrtek, 11. 5. – ŠKISova tržnica
• 1. 6. - 1. 7. – Dobrodelni kilometri
• Petek, 2. 6. – Otvoritev fotografske razstave kLAK

V soboto, 12. februarja, se je v špor-
tni dvorani Tri Lilije odvijal 1. Therma-
nin dvoranski nogometni turnir U-13. 
Pomerilo se je 16 ekip iz 11 nogometnih 

klubov, poleg domačinov iz NK Laško 
tudi nogometaši iz Vranskega, Žalca, Ra-
deč, Štor, Radencev, Imena, Ljubljane kot 
tudi iz tujine. V goste so namreč prišli 

nogometaši FK Džaja iz Bosne in Herce-
govine.

V uvodnem delu tekmovanja so vse 
ekipe odigrale po tri srečanja v skupin-
skem delu tekmovanja (4 skupine po 4 
ekipe). Po doseženih rezultatih je sledilo 
razigravanje med skupinami in na pod-
lagi teh tekem smo dobili osem ekip, ki 

ODVIL SE JE 1. THERMANIN DVORANSKI 
NOGOMETNI TURNIR U-13
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so se pomerile v četrtfinalu, nato polfi-
nalu in finalu, ki je predstavljal vrhunec 
turnirja. Tretje mesto je osvojil FK Džaja, 
drugo mesto NK Imeno, zmagovalci tur-
nirja so bili nogometaši NK Olimpija B. 

Vzdušje med udeleženci turnirja je 
bilo odlično, kakor tudi organizacija tur-
nirja, za katero smo prejemali pohvale z 
vseh strani. Franci Privšek, vodja nogo-
metne šole ter trener selekcije U-15 in 
U-17 pri NK Laško je o turnirju povedal:

»V NK Laško smo si za naše mlade na-
dobudne nogometaše nadvse želeli organi-

zirati ta turnir, ki je na eni strani promoci-
ja naše lepe občine, na drugi pa promocija 
našega dela z mladimi nogometaši. Začr-
tan projekt je seveda predstavljal ogrom-
no dela, vloženega truda in časa. Na tem 
mestu res velika zahvala vsem, ki so pripo-
mogli k realizaciji tega uspešnega turnirja 
in naša želja je, da naslednje leto organizi-
ramo tudi 2. Thermanin turnir.«

Organizatorji se na tem mestu najlepše 
zahvaljujemo vsem staršem, ki so sode-
lovali pri izvedbi turnirja, igralcem se-
lekcije U-15, ki so bili dodatna pomoč, 

sodnikom turnirja in MNZ Celje. Prav 
tako velja posebna zahvala družbi Ther-
mana Laško za pomoč pri organizaciji 
turnirja. Za aktivno delo pri organizaciji 
je bil izpostavljen Jaka Pipan, ki je pred-
stavljal odličen vezni člen, da je turnir 
uspel v vseh pogledih. 

Na snidenje v letu 2024 na 2. Therma-
ninem dvoranskem turnirju!

Nina Pader Topole
Foto: Franci Privšek

Vsako leto poteka tako imenovana dr-
žavna liga v streljanju z zračnim orožjem, 
ki je razdeljena na državno mladinsko 
ligo, 1. B državno ligo in 1. A državno 
ligo. V vseh treh sodelujejo tudi tekmo-
valci SD Dušan Poženel Rečica. 

Liga je sestavljena iz šestih kol, ki po-
tekajo od oktobra do marca. V vsakem 
kolu tekmovalci in ekipe, s tem pa tudi 
društva, zbirajo točke in tekmujejo za 
najboljše uvrstitve v skupnem seštevku, 
društva pa za mala prehodna pokala in 
naslov pokalnega prvaka Slovenije. Letos 
so bili rezultati znani 25. in 26. marca, 
ko je v Kidričevem potekalo še zadnje, 6. 
kolo letošnje sezone. 

V soboto so na strelske linije stopili 
mladi strelci in zaključili sezono držav-
ne mladinske lige. Najstarejši med mla-
dimi strelci, to so mladinci in mladinke, 
so v skupnem seštevku osvojili ekipno 
4. mesto. Posamezno med mladinci Nik 
Matek 17. mesto, med mladinkami Zoja 
Kalin 3., Iza Kalin 10. in Nika Zupanc 23. 
mesto. Ekipno so se na oder za zmago-
valce povzpeli starejši dečki, osvojili so 3. 
mesto. V obeh kategorijah – starejši deč-
ki in starejše deklice – pa sta naša strelca 
odnesla zlato medaljo. Pri deklicah Pia 
Matek, pri dečkih Matjaž Lipovšek. Pri 

deklicah je uspeh s 4. mestom dopolnila 
Klara Kokotec Tovornik, pri dečkih pa še 
dva člana bronaste ekipe, Simon Schul-
ler, posamezno 6. mesto, in Maks Kori-
tnik, posamezno 10. mesto. V kategoriji 
zračna pištola smo v letošnji sezoni ime-
li dve ekipi, in sicer ekipo kadetov/kade-
tinj in ekipo starejših dečkov/deklic. Obe 

ekipi sta v sezoni 2022/23 stopili na naj-
višjo stopničko in postali ekipni zmago-
valki. Posamezno so uspeli dobiti 5 me-
dalj – Tilen Zidanšek bronasta medalja v 
kategoriji kadetov, Anja Jager srebrna in 
Eva Vodopivec bronasta medalja v kate-
goriji kadetinj, Gašper Kajtna Poženel pri 
starejših dečkih in Zala Kajtna Poženel 
pri starejših deklicah. Član ekipe starej-
ših dečkov/deklic je bil poleg Gašperja in 
Zale Vid Vorina, ki je osvojil posamezno 
osmo mesto. V kategoriji kadetov sta za 

USPEŠNA SEZONA 2022/23 ZA TEKMOVALCE 
STRELSKEGA DRUŠTVA DUŠAN POŽENEL REČICA

Starejši dečki, deklice državni ligaški prvaki (Zala, Gašper Kajtna Poženel in Vid Vorina)
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naše društvo tekmovala tudi Jonas La-
znik, posamezno 9. mesto, in Lukas Vo-
dišek, posamezno 20. mesto. V kategoriji 
mladincev je tekmoval Aleks Korun, ki je 
osvojil 12. mesto (zaradi zdravstvenih te-
žav je žal moral izpustiti tri kola lige, si-
cer bi bil precej višje). 

Nedeljsko dopoldne je bilo rezervira-
no za tekmovalce 1. B državne lige. Bro-

nasto medaljo v skupnem seštevku je 
uspelo dobiti Zoji Kalin, Nik Matek je 
osvojil 10., Iza Kalin 28. mesto, Urban 
Mekše 29., Nika Zupanc 43. mesto. Na 
stopničke se jim je uspelo uvrstiti tudi 
ekipno, zasedli so 3. mesto. Popoldne pa 
so sezono zaključili še tekmovalci 1. A 
državne lige. Uspešen zaključek, saj smo 
lahko vse tri naše tekmovalce spremljali 
in za njih navijali v finalu, kjer si je Pe-
ter Tkalec priboril srebrno medaljo. Na-
slov ligaškega prvaka za sezono 2022/23 
je uspelo pridobiti Jožetu Čepru, Peter 
Tkalec se je uvrstil na 5., Jagoda Tkalec 
je osvojila 7., Peter Jenko 38. mesto. Prav 
tako so naši člani osvojili tudi naziv eki-
pnih ligaških prvakov. Kot že omenjeno, 
tekmovalci za društvo skozi sezono zbi-
rajo točke in se borijo za mala prehodna 
pokala ter naslov pokalnih prvakov Slo-
venije. Tekmovalci s pištolo so poskrbeli 
za skoraj 20 točk prednosti ter priskrbe-

li našemu društvu mali prehodni pokal 
zračna pištola. V kategoriji zračna puška 
smo osvojili 14. mesto. V boju za skupno 
uvrstitev (zračna puška + zračna pištola) 
smo postali pokalni podprvaki.

Če naredimo povzetek – v skupnem 
točkovanju vseh državnih lig 2022/23 so 
si naši strelci pridobili 10 medalj (4 zlate, 
1 srebrna in 5 bronastih) in 5 ekipnih uvr-
stitev med najboljše 3 (tri ekipne zmage in 
dve tretji mesti), mali prehodni pokal in 
naslov pokalnih podprvakov Slovenije in 
to je dokaz, kako zelo uspešna sezona je 
za našimi tekmovalci. Vsi dosežki so re-
zultat trdega dela tekmovalcev in trener-
jev. Že se veselimo uspehov v naslednji se-
zoni, še prej pa tekmovalce čaka vrhunec 
sezone – državno prvenstvo v streljanju z 
zračnim orožjem – in sezona tekmovanj 
v streljanju z malokalibrskim orožjem. 

Saška Maček

8. POHOD ANTON TANC
Tradicijo ponovoletnega druženja v spomin Antonu Tancu se 

ohranja. Drugo soboto letošnjega leta pa smo se zbrali ob 9. uri 
pri podvozu v Radobljah. Po cesti smo ob Savinji krenili proti 
Modriču, kjer nas je pričakala najlepša novica - Pr‘ Slanc, kjer 
stoji rojstna hiša Antona Tanca, je ponovno videti in čutiti živ-
ljenje! Družina oživlja kmetijo in nič ni lepšega, kot pričevati 
vsaki majhni zmagi.

Malce smo postali in poklepetati, potem pa smo krenili na 
vrh grebena. Tudi v Strenskem smo šli po stopinjah oživljanja 
zapuščenih kmetij in pristali na posestvu PermaMama. Glavna 
junaka te čudovite zgodbe na sončni strani hriba, v sončnem 
jutru nista pričakovala toliko pohodnikov, a opazila sem, da 
smo ju navdušili, saj sta se kasneje tudi sama odpravila na Vrhe.

Po druženju pri vpisni skrinjici na Vrheh smo krenili proti 

Zabrežu in se spustili k Arkadam - svetim skalam našega po-
kojnega krajana - Frančka Kneza. Slišati je bilo veliko klepeta-

ŠPORTNO AKTIVNO  
DU REČICA

Zdrav duh v zdravem telesu, je rek-
lo, ki še kako drži za člane Društva upo-
kojencev Rečica. Športna sekcija je med 
najbolj aktivnimi, kjer člani dosegamo 
vidna mesta v različnih športnih discipli-
nah. V mesecu marcu je bila zelo uspešna 
kegljaška ekipa. Udeležili smo se tekmo-
vanja za Pokal občine Laško, v organiza-
ciji KK Laško, na kegljišču Golovec. Eki-
pa v postavi: Vili Kozmus, Jože Kotnik, 
Pavle Podbevšek in Magda Podbevšek je 
osvojila odlično 2. mesto. Naša članica 
Magda Podbevšek je v ženski konkurenci 
prav tako zasedla 2. mesto.

V organizaciji našega društva, pa je 
bila prav tako na Golovcu, izvedena še 

ena tekma v kegljanju, občinsko tekmo-
vanje Društev upokojencev občine La-
ško. Naša ekipa v postavi: V. Kozmus, J. 
Kotnik, J.Turnšek, P. Podbevšek je podrla 

925 kegljev in tako zasedla 1. mesto, pred 
ekipo DU Rimske Toplice z 897 podrtimi 
keglji in tretje uvrščeno ekipo DU Šen-
trupert s 667 podrtimi keglji. Tudi med 
posameznki smo bili zelo uspešni. V 
moški konkurenci je zmagal naš član Vili 
Kozmus. Uspeh pa sta v ženski konku-
renci z 2. in 3. mestom dopolnili Marina 
Šmauc in Magda Podbevšek. 

Ekipa se redno udeležuje treningov 
na kegljišču Golovec. Veseli bomo, če se 
nam pridruži še kdo. Prav tako obvešča-
mo člane, da smo pričeli z nordiijsko 
hojo. Vse naše upokojence vabimo, da 
se nam pridružite v čim večjem številu. 
Dobimo se vsak četrtek ob 9. 30 pri Sin-
dikalnem domu v Hudi Jami. Gibanja in 
dobre družbe ni nikoli preveč.

Magda Podbevšek 
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nja, kar pomeni, da smo se družno vese-
lili jasnega dne. Del skupine je tukaj zavil 
proti domu, ostali pa so nadaljevali pro-
ti Karabahu in se kasneje spustili nazaj k 
reki Savinji.

Nevede smo izkoristili še zadnje zelene 
zimske dni, sedaj pa opazujemo naravo, 
ki se prebuja v pomlad. Prijetno se je bilo 
podružiti v srčni družbi. Vabljeni, da se 
drugo leto pridružite tudi ostali.

Anja Zagoričnik Jarm

DESKAR MARGUČ NA 
ZMAGOVALNEM ODRU

Deskarji na snegu so konec marca v 
nemškem Berchtesgadnu zaključili s tek-
mami v letošnji sezoni svetovnega po-
kala. Med posamezniki si je stopničke 
prideskal Laščan Rok Marguč, ki je v pa-
ralelnem slalomu prvič po januarju 2019 
stopil na zmagovalni oder, osvojil je 3. 
mesto.

Iskrene čestitke tudi z naše strani!

MKJ
Foto: FIS/Miha Matavž

Najmlajši pohodnik
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AKTIVNOSTI 
RADIOKLUBA LAŠKO  
V ARON

Kot sem že lani v biltenu omenil kodeks 
ARON (Amatersko Radijsko Omrežje za 
Nevarnost), naj ponovim, da so s tem 
določena pravila vedenja in delovanja 
radioamaterjev, tudi članov Zveze radi-
oamaterjev Slovenije (ZRS) ob nesrečah 
in nevarnostih. To omenja mednarodni 
ARON akt: ITU resolucija št. 640, spreje-
ta na WARC v Ženevi leta 1979.

Poleg mesečnih aktivnosti Radioklu-
ba Laško v ARON-u je bila 18. decembra 
2022 med 9. in 11. uro izvedena vaja, da 
preverimo zmožnosti delovanja ARON 
ekip ob večjem izpadu električne ener-
gije. Aktiviranje radioamaterskih ARON 
ekip je bilo izvedeno v skladu z načrtom 
aktiviranja. Vaja je zajemala celotno ob-
močje Republike Slovenije.

Predpostavljalo se je, da vaja ARON 
E-Armagedon poteka 36 ur po prekinit-
vi oskrbe z električno energijo, saj v tem 
času verjetno marsikatera komercialna 
komunikacija ne bi več delovala. V Ra-

dioklubu Laško, ki je tudi nosilec delo-
vanja regijske ekipe ARON za Zahodno 
Štajersko, smo se odločili, da uredimo 
rezervno napajanje na VHF repetitorju 
S55VCM in DMR repetitorju S55DCM 
na Maliču še pred vajo. Na lokacijo Malič 
je bil pripeljan tudi agregat 2,5 kW z go-
rivom. Na dan vaje sta odšla na Malič dva 
radioamaterja, ki sta na ta agregat priklo-
pila oba repetitorja.

Ekipa S50ACE v sestavi Janko S56AFJ, 
Barbara S55BA in Jože S50SL se je ses-
tala v ARON prostoru v ReCO Celje, ki 
ima rezervno napajanje z avtomatskim 
prehodom na večji agregat. Na dan vaje 
je zjutraj pripravila vse potrebno za delo 
oz. vzpostavljanje radijskih zvez z vsemi 
radioklubi v Zahodno Štajerski regiji. V 
tej regiji aktivno deluje 12 radioklubov, 
ki skupaj pokrivajo 33 občin. Za orga-
nizacijo in delovanje ekipe S50ACE pa 
je zadolžen Radioklub Laško S59GCD, 
ki ima sklenjeno pogodbo z ZRS. Upo-
rabljali smo frekvenčne pasove 3,5 MHz, 
144MHz in 432 MHz. Ekipa S50ACE je 
v času vaje neposredno vzpostavila ra-
dijske zveze s sedmimi radioklubi, ki 
so podali podatke za svoje udeležence. 
S59GCD je posredoval podatke tudi za 

S51DZI Radioklub Zidani Most. Skupaj 
je bilo aktivnih osem radioklubov Za-
hodno Štajerske regije. 

Za Radioklub Laško S59GCD sem iz-
vajal aktivnosti Alojz S55KA za področje 
občine Laško. Za napajanje sem upora-
bljal agregat moči 2 kW. Javilo se je de-
vetnajst radioamaterjev (največje število 
izmed prisotnih radioklubov) S55DD, 
S56KGZ, S57HZK, S56PB, S57JHH, 
S57BLO, S51DZI, S53PM, S56PL, 
S58SMS, S55S, S57JAQ, S54X, S54AR, 
S57BDP, S56CSU, S59KB, S54PT/m in 
S54LD. Vsi so delali z rezervnim napaja-
njem. Podatke sem sporočal na S50ACE.

Vaja je uspela, opažene pa so pomanj-
kljivosti, saj na repetitorskih mestih in v 
prostorih Radiokluba Laško ni rezerv-
nega napajanja. Potrebno bo razmisliti o 
UPS napravah (naprava za brezprekinit-
veno napajanje) in ustreznih agregatih, ki 
omogočajo tudi napajanje zahtevnih ele-
ktronskih naprav. Vse to bomo poskusili 
urediti, če bodo na razpolago dodatna fi-
nančna sredstva v Radioklubu Laško.

Del vsebine je povzete iz Poročila vaje 
ARON S50ACE, december 2022, ki ga je 
pripravil Janko S56AFJ.

Alojz S55KA

ZBOR ČLANSTVA ZŠAM LAŠKO 
Zadnjo nedeljo v mesecu februarju smo imeli člani ZŠAM 

Laško redni letni zbor članstva, tokratni 69. zbor je bil tudi vo-
lilni in je potekal v Gostišču Čater. 

Poleg lepega števila domačih članov smo v svoji sredini poz-
dravili tudi predsednika Zveze neodvisnih združenj logistov in 
mehatronikov Slovenije g. Franca Plazovnika, poveljnika uni-
formirancev na zvezi g. Bojana Predovnika in predstavnike 
sosednjih društev: ZŠAM Hrastnik, Savinjska dolina, Velenje, 
Zgornja Savinjska dolina, Rogaška Slatina, Slovenj Gradec, Slo-
venske Konjice in Žiri. Opravičeno so bili odsotni župan občine 
Laško g. Marko Šantej in predstavnik Policijske postaje Laško. 
Vabilu pa se žal niso odzvali predstavniki SPV-ja in AMD-ja 
Laško.

Zbor članstva je otvoril predsednik združenja, ki je pozdravil 
vse navzoče, predstavil dnevni red in v izvolitev predlagal de-
lovno predsedstvo. Sledila so poročila predsednika, blagajnika, 
poveljnika uniformirancev in športnega referenta. 

Predsednik je podal obširno poročilo dela združenja v letu 
2022, se zahvalil za uspešno delo in dobro sodelovanje s po-
licijo, SPV, AMD, zvezo in ostalimi združenji. Izrazil je zado-

voljstvo ob pridobitvi novih članov. Izpostavil je dobro delo 
društva, v preteklem letu je bil organiziran izlet v Slovenske go-
rice in uspešno izpeljan sedaj že tradicionalni memorial v stre-
ljanju s serijsko zračno puško in pikadu. Ob koncu leta pa se je 
obiskalo nekaj starejših članov, ki zaradi bolezni težko pridejo 
na naša srečanja. 

Finančno poročilo je bilo skromno, a vendar pozitivno, saj s 
finančnimi sredstvi združenje opravlja zelo preudarno, ker je 
članarina glavni vir financiranja. 

V poročilu uniformirancev je bila pohvala namenjena čla-
nom, ki so svoj prosti čas namenili varovanju osnovnošolskih 
otrok v akciji 1. šolski dnevi, kolesarski izpiti, udeležbi na pog-
rebnih manifestacijah doma in pri ostalih združenjih ter na 
proslavi ob dnevu šoferjev 13. julija in udeležbi na 70. letnici 
ZŠAM Hrastnik in pomoči pri varovanju na kolesarskem ma-
ratonu Franja. Športni referent je v poročilu izpostavil odlične 
tekmovalce, ki so se udeležili državnega tekmovanja o znanju 
cestno prometnih predpisov, hitrostnem testiranju in spretno-
stni vožnji. Naši tekmovalci so osvojili kar štiri pokale posame-
zno in tudi ekipni prehodni pokal za skupno 1. mesto. Odlični 
uspeh pa so dosegli tudi na domačem memorialu.

Plan dela in finančni plan sta za leto 2023 zelo optimistična in 
prisotni člani so jih soglasno sprejeli. Podelili smo stažne znač-
ke, značke za posebne dosežke v združenju in zahvale dobrotni-
kom, ki nas že vrsto let podpirajo pri delovanju.

V letošnjem letu se je dosedanjemu vodstvu iztekel 4-letni 
mandat, vendar do sprememb ni prišlo, saj je soglasno bil potr-
jen nov 4-letni mandat staremu – novemu vodstvu. 

Na koncu so se nam vabljeni gostje zahvalili za povabilo in 
nam zaželeli uspešno delo še naprej. Po uradnem delu je sledila 
še malica in prijateljsko druženje. 

SREČNO VOŽNJO!

David Ožek, tajnik ZŠAM Laško 
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Poslovil se je predsednik 
Rudarskega društva sveta 
Barbara Sedraž  
DRAGO PODREBERŠEK

Drago se je rodil 25. septembra 1952 
kot drugi otrok mame gospodinje in 
očeta rudarja iz Belovega pri Laškem.

Po končani šoli se je zaposlil v Ste-
klarni Hrastnik, po nekaj letih se je za-
radi nizke plače zaposlil pri R.G.D. Tr-
bovlje. Kljub višji plači je opravil vse 
izpite, da se je lahko zaposlil v Rudniku 
Hrastnik. Po zakonu o predčasnem za-
piranju se je upokojil leta 1995.

Strast do rudarstva je bila tako veli-
ka, da se je vključil v pripravo svete Bar-
bara, ki jo je takrat 15 let organiziral g. 
Jože Hrastnik in rudarji. Zaradi njegove 
zagnanosti so mu leta 2014, kot pred-

sedniku iniciativnega odbora, zaupali 
organizacijo praznovanja svete Barba-
re zavetnice rudarjev v Sedražu. Ker je 
bil praznik rudarjev samo 1x na leto (4. 
12), je bila želja, da bi lahko obujal ru-
darsko dediščino vse dni v letu in prikaz 
izkopa premoga ter uporabo orodja pri-
kazal tudi širši javnosti. 

Kot ustanovni član je z rudarji so-
mišljeniki leta 2015 ustanovil Rudar-
sko društvo Sv. Barbara Sedraž. Njego-
vim idejam in pobudam ni bilo konca. 
Leta 2016 je kot prvi v Sloveniji s kuma-
ratom Alojzom Podkoritnikom osvojil 
vrh Triglava v svečani rudarski unifor-
mi. Vedno se je bil pripravljen odzvati 
in udeležiti prireditev in dogodkov, na 
katerih so lahko rudarji društva prika-
zovali delo in življenje rudarjev nekoč. 
Za lažjo predstavitev društva širši jav-
nosti se je društvo vključilo tudi v Zve-
zo Možnar Laško, kjer so sodelovali na 
vseh prireditvah v občini Laško. Odzi-
vali so se tudi na povabila sosednjih ru-
darskih društev.

V Govcah v zapuščeni strojnici Liša 
jaška je leta 2018 društvo ustanovi-
lo prvo fazo muzeja rudarske opreme, 
orodja, slikovnega gradiva, geološke 
najdbe rudnika laško. Druga faza in 
uradna otvoritev pa je bila leta 2022.

Leta 2019 se mu je porodila ideja o 
Poti SREČNO, ki bi povezala štiri obči-
ne z rudarsko zgodovino. Vse od prve 

ideje se je zavzemal in prizadeval, da se 
je Pot SREČNO, dolžine

29,7 km, z uradno otvoritvijo realizi-
rala 8. 10. 2022. Pot je tudi 2x prehodil.

Za svoje prizadevno delo in vedno 
nove ideje je lani 2. julija prejel zahvalo 
župana Občine Hrastnik za idejo obli-
kovanja skupne rudarske poti in stro-
kovno podporo pri oblikovanju temat-
ske poti v vseh sodelujočih občinah.

Zveza Možnar pa mu je v zahvalo za 
nenehno prizadevnost in sodelovanje 
letos 7. februarja podelila zlatega mož-
narja, na katerega je bil neizmerno po-
nosen.

V vsem tem času je pisal članke in jih 
objavljal v lokalnem časopisu Laški bil-
ten in rudarskem časopisu zveze Ruda, 
katerega član je društvo sveta Barbara 
Sedraž.

Z rudarji je sodeloval pri snemanju 
filma Rudar.

Bil je tudi podpredsednik Krajevne 
skupnosti Sedraž in porotnik sodnik na 
celjskem sodišču.

Z veliko idejami, ki jih je želel še rea-
lizirati, nas je nenadoma in mnogo pre-
zgodaj zapustil.

Pogrešali te bomo in tvoje ideje nas 
bodo spominjale nate na vsakem kora-
ku.

Še zadnjič te pozdravljamo z rudarski 
pozdravom – SREČNO.

Rudarsko društvo sv. Barbara Sedraž

Društvo za ohranjanje spomina na pohod XIV. divizije 
Laško

POHOD SEDLARJEVO – GRAČNICA

Udeleženci pohoda so se odpeljali z avtobusne postaje Laško 
v petek, 10. februarja, ob 6.30 do Sedlarjevega v občini Pod-
četrtek. Med 65 pohodniki je bilo tudi deset vojakov Sloven-
ske vojske in trije člani Združenja antifašistov iz kantona Sa-
rajevo. Pred začetkom pohoda je bila spominska svečanost, ki 
sta jo ob 79-letnici prihoda XIV. divizije na Štajersko organi-
zirala Združenje borcev za vrednote NOB Šmarje pri Jelšah in 
občina Podčetrtek. Prisotne so ob bogatem kulturnem progra-
mu nagovorili župan Podčetrtka Peter Misja, predsednik Zveze 
združenj borcev za vrednote NOB Slovenije Marjan Križman in 
predstavnik pohodnikov. Ob 11. uri so pohodniki krenili na po-
hod preko Buč, Virštanja do partizanske bolnice Javorščica. Pot 
so nadaljevali do Prevorja, kjer so z domačini priredili srečanje 
s kulturnim programom, v katerem so nastopili učenci podru-
žnične šole, domačini in pohodniki. V šoli so pohodniki pres-
pali. Drugo jutro so krenili iz Prevorja proti Planini pri Sevnici. 
Tam je prisotne pozdravil predsednik krajevne borčevske or-
ganizacije Planina. Po kosilu so nadaljevali pot preko Bohorja 
do Zabukovja nad Sevnico. Pred Domom krajanov sta jih poz-
dravila sevniški župan Srečko Ocvirk in predsednica Združenja 

borcev za vrednote NOB Sevnica Vladka Blas. Po večerji so po-
hodniki tu tudi prespali. Zjutraj so nadaljevali pot preko Okro-
glic, Lovrenca v dolino Gračnice. Tu so sodelovali na spominski 
svečanosti, s katero so počastili spomin na dogodek v tej dolini 
12. februarja 1944. XIV. divizija je ta dan prispela v hudem mra-
zu in skoraj meter visokem snegu preko Lovrenca, mimo lo-
kavške šole do gostilne Blatnik. Šola je bila takrat prazna, ker so 
odšli otroci z nemškim učiteljem do bližnje tovarne lesne galan-
terije na ogled nemškega propagandnega filma. Bil je zadnji dan 
prvega polletja in učenci so tam prejeli spričevala. V tem času 
so se iz smeri Rimskih Toplic bližale enote nemškega verman-
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šafta, ki so nameravale v dolino Gračnice. Ob izlivu Gračnice v 
Savinjo so se vermani srečali s šolsko mladino, ki se je vračala 
s filmske predstave. Vseh šolarjev je bilo okrog 60. Dekleta so 
po predstavi takoj krenila proti domu, fantje pa so se ustavili pri 
vojakih in si ogledovali orožje. Okrog 15.30 so se vojaki peš na-
potili po soteski Gračnice in dečki so se jim pridružili, saj je bila 
to tudi njihova pot domov. Komandant partizanske zasede Ilija 
Badovinac je osupnil, ko je na cesti zagledal okupatorsko pred-
hodnico 150 mož, pred njo in ob njej pa šolske otroke. Nekaj 
časa je pomišljal, potem pa dal povelje za napad. Otroci so zasli-
šali klice partizanov naj se zaklonijo, potem pa so delno pritekli 
in se delno priplazili do gostilne Blatnik. Vermani so se znašli 
v križnem ognju. Na cesti so obležali mrtvi in ranjeni, preživeli 
pa iskali zavetje. Pri gostilni so bolničarke obvezale ranjene ot-
roke. Poveljnik Badovinac se je umikal med zadnjimi in pred 
odhodom skočil na cesto, da bi pobral mrtvim in ranjenim br-
zostrelke. Zadeli so ga streli, tako da je mrtev obležal v Gračnici. 
Od šolskih otrok je na cesti obležal mrtev 13 letni Ivan Lapornik 
iz Paneč. Ranjeni so bili šolarji Peter Deželak iz Brodnic, Ivan 
Hliš in Anton Belej iz Paneč ter Ivan Požin iz Lokavca. Deželak 
in Hliš sta bila prepeljana v celjsko bolnico, Požin in Belej sta 
se zdravila v domači oskrbi. Ta spopad je upravičeno znan pod 
nazivom »živi zid«, saj vermani ne bi smeli dovoliti, da se šolarji 
pomešajo med vojake v njihovi borbeni formaciji prodiranja v 
nasprotnikovo območje. 

Udeleženci svečanosti so izkazali pozornost in spoštovanje 
tem otrokom in borcem XIV. divizije. Ob spomenik so dele-

gacije položile vence in prižgale sveče, Laška godba na pihala, 
Moški pevski zbor Laško, recitatorki Terezija Korošec in Silva 
Kužnik so izvedli kulturni program. Prisotne sta nagovorila žu-
pan Občine Laško Marko Šantej in predsednik Združenja anti-
fašistov in borcev narodno osvobodilne vojne kantona Saraje-
vo Mirsad Čatić, osrednji govornik pa je bil dr. Božo Flajšman 
iz Metlike. Kljub hladnemu vremenu se je na svečanosti zbralo 
več kot tristo udeležencev, ki menijo, da grozote druge svetovne 
vojne ne smejo v pozabo. Tako kot pohodniki so si tudi udele-
ženci svečanosti zaželeli na svidenje ob 80-letnici tega dogodka 
v Gračnici prihodnje leto.

Andrej Mavri 

DRŽAVNOST VČERAJ ZA DANES IN 
JUTRI

Če je domovina duhovna kategorija, je država materializa-
cija tega, je ozemlje, so zakoni, pravila obnašanja in smo drža-
vljani. Brez nas, ki plačujemo davke, in tistih v gospodarstvu, 
ki ustvarjajo novo vrednost, ni ne parlamenta ne vlade. Država 
deluje, ko so na oblasti tisti, ki so všeč nam, in tudi ko ni tako. 

Besede dobrodošlice je gostom na prireditvi izrekel župan 
Marko Šantej, ki je poudaril, da moramo biti ponosni na to, da 
imamo lastno državo, domoljubje pa je treba gojiti vsak dan. V 
imenu gostiteljev pa je avditorij pozdravil predsednik OO VSO 
Laško Srečko Javornik. V kulturnem programu so simpatični 
Rimski ljudski pevci in godci, ki delujejo v KD Rimljan Rimske 
Toplice, razen himne zapeli še tri domoljubne pesmi, prapor-
ščaki pa so prireditvi dali domoljubni in slovesen ton.

To je bilo izhodišče našega pogovora v laškem kulturnem 
centru, ki ga vsako leto februarja pripravlja občinski odbor VSO 
Laško pod skupnim naslovom Enotni v zmagi. Tokrat, 15. fe-
bruarja, so bili gostje dr. Tina Bregant, zdravnica in političarka, 
mag. Igor Omerza in Pavel Rupar, pobudnik Ljudska iniciati-
va-Glas upokojencev Slovenije. Spraševali smo se, kako je z de-

mokratičnostjo in pravnim ter socialnim okvirjem v naši državi 
trenutno, kako sta ustavni kategoriji usklajeni s stvarnostjo. Da-
leč od tega smo trenutno, so menili vsi trije sogovorniki. Tudi 
na vprašanje, kaj jim pomenijo državnost in domovina, so bili 
odgovori zelo slikoviti. Analizirali smo tudi, kaj se je po stanju 
zanosa in neizmernega veselja - ko je nastala samostojna drža-
va, kar je bil edinstven trenutek, zgodilo, da je zdaj naša država 
daleč od tistih predstav, kakršne smo gojili ob osamosvojitvi. Je 
kot razvajen otrok, v katerega smo polagali preveč upov, pa se je 
zdaj močno oddaljil od tega in bi si zdaj zaslužil klofuto, da se 
strezni, je bila slikovita dr. Bregantova.

Še je čas, da se streznimo, še enkrat razmislimo, kje je šlo kaj 
narobe in se spet utirimo na pravo pot. 

Resnična misel iz knjige mag. Omerze, ko političnega obso-
jenca pripeljejo na Goli otok in tam ta vpraša ječarja, če imajo 
na otoku knjižnico, dobi odgovor, da te nimajo, imajo pa avtor-
je, je bila izhodišče za vprašanje, zakaj se je lotil pisanja, potem, 
ko je sklenil politično kariero. Ker politika zahteva celega člo-
veka, pisanju pa se je tudi treba posvetiti docela, napisati pa je 
hotel knjigo. Ko je odkril, da je del arhiva UDBE še povsem oh-
ranjen, se je začelo. Pavel Rupar je še enkrat povedal, da po svoji 
hudi bolezni in vsem, kar se mu je hudega v življenju dogodilo, 
ve, zakaj živi in da natančno ve, da mora najprej vrniti upanje 
številnim upokojencem, ki živijo z mizernimi pokojninami, šte-
vilni tako nizkimi, da jih je sram povedati, kakšne so. 

Še veliko modrih so povedali vsi trije sogovorniki, ki s svojim 
delovanjem vsak na svojem področju prispeva veliko več kot 
drugi državljani. Lepo je bilo slišati, da smo s pogovorom ujeli 
nekaj zanosa, kot ga je bilo čutiti v obdobju osamosvajanja. Po-
govor je vodila Boža Herek.

Kako pa bo s predlogom, da gre ekipa v tej sestavi še v dru-
ge kraje po Sloveniji, je še težko reči kaj bolj oprijemljivega. Za 
zdaj ...

OO VSO Laško  
Foto: Bojan Herek
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LD REČICA PRI LAŠKEM
LOVSKO SILVESTROVANJE 

Zadnji petek v februarju so se rečiški lovci s partnerkami zbra-
li na lovskem silvestrovanju v Martinovi izbi v Jagočah. Marsik-
do utegne pomisliti, da so se malo pozno odločili za silvestrova-
nje. Tem je treba pojasniti, da se je v preteklosti štelo lovsko leto 
od prvega marca do konca februarja. V zimskem času narava 
počiva, v njej pa se z marcem začnejo rojevati nova življenja in 
tudi lovci so delo planirali od marca do marca. Zadnja leta pa so 
morali zaradi statistike in drugih birokratskih zadev svoj kole-
dar uskladiti s standardnim. Ohranili pa so praznovanje svojega 
novega leta konec februarja ali v začetku marca. Rečiški lovci 
nekaj zadnjih let zaradi pandemije in drugih preprek niso silve-
strovali. Letos pa so kot ena od redkih lovskih družin v Sloveniji 
obnovili to etnološko kulturno tradicijo. Takšno praznovanje je 
tudi znak dobrih medsebojnih odnosov in tovarištva v lovski 
družini. To pa je v današnji družbi precejšnja redkost. 

Namen tega silvestrovanja je v tovariškem druženju, obujanju 
starih lovskih šeg in običajev in pa predvsem v tem, da izkažejo 

pozornost in zahvalo za razumevanje – svojim partnerkam, ki 
soglašajo z njihovo pogosto odsotnostjo z doma. Pri tem so iz-
vedli dve lovski šegi - »lovski krst« in »lovski ropot«. Slovenski 
lovski običaji so sestavni del ljudske kulture evropskih ljudstev 
oziroma narodov, zlasti srednje evropskih. Lovski krst je star 
lovski običaj, s katerim se sprejme novinca med lovce, čeprav 
je formalno že član lovske družine in ima že opravljen lovski iz-
pit. Krst opravi novinec pred komisijo predvsem duhovitih čla-
nov, saj je večino časa krsta porabljeno za šaljivo izpraševanje, 
na katerega naj bi novinec kar se da komično tudi odgovarjal. 
Kot dokaz za opravljen krst, dobi novinec palico s podpisi vseh 
prisotnih lovcev, s katero je poprej prejel primerne udarce. Le-
tošnji novinec na krstu, ki ga je vodil strogi Rok Golob, je bil 
Aljaž Taškar. Postopek krsta je vodil predsednik senata z dvema 
prisednikoma in skrbel, da je krst potekal v mejah lovske etike 
in medsebojnega spoštovanja. Določil je še tožilca in biriča. Na 
poziv predsednika senata si je obtoženec izbral zagovornika. V 
postopku je sodeloval tudi zdravstveno veterinarski izvedenec, 
saj sodišče ne more dovoliti, da bi sodili bolnemu ali poškodo-
vanem krščencu. Temu je sledilo branje obtožnice in predloži-
tev dokazov. Obtoženčev zagovornik je ugovarjal obtožnici, a je 
bila na kraju krivda kljub temu dokazana. Senat je obtožencu 
postavil nekaj strokovnih vprašanj, na katera pa ta ni zadovolji-
vo odgovoril. Predsednik senata je zato pozval obtoženca, da se 
uleže na pripravljeno klop in ga med nagovorom polil ter pozval 
biriča, da mu je ta s palico odmeril tri primerne udarce. Predse-
dnik senata, zatem pa tudi drugi lovci, so krščencu čestitali ob 
sprejemu med enakopravne člane zelene bratovščine. 

Vse prisotne je presenetil in povzročil veliko navdušenja na-
stop laških veteranskih mažoret »Zelene dive«. Po zanimivem 
nastopu so mažorete poskrbele, da so se v plesnem ritmu zavr-
teli tudi najbolj okorni lovci.

»Lovski ropot« ali pritrkavanje po navadi sledi sprejemu 
novega člana v lovske vrste. Lovci pritrkavajo z dnom čaše po 
mizi v prijetnem ritmu. Vodja pritrkavanja skrbi, da vse poteka 
usklajeno in da so zvoki med seboj ustrezno zliti. Dandanes se 
v nasprotju z drugimi lovskimi šegami lovski ropot izvaja vse 
redkeje. Tako je ta izvedba lovkega ropota, ki jo je vodil Marjan 
Gotar, vredna vse pohvale. 

Druženje rečiških lovcev z njihovimi partnerkami se je zav-
leklo do jutranjih ur, kar pomeni, da je bilo prijetno in po nekaj-
letnem premoru tudi težko pričakovano. 

Andrej Mavri
Foto: Lan Cokan 

3. marca smo v Lovski družini Jurklošter izved-
li zbor lovcev, na katerem smo potrdili poročila za 
preteklo leto in načrte za letošnje. Veseli smo bili 
vabljenih gostov iz pobratene in sosednjih lovskih 
družin, predstavnika SKZLD Celje Darka Kolar-
ja, predstavnikov društev in Krajevne skupnosti 
Jurklošter. Tudi letos smo v družino sprejeli nove-
ga člana, lovskega pripravnika Matjaža. Pred nami 
je uresničevanje načrtov in med temi je tudi orga-
nizacija 17. Hubertove maše, ki bo tudi letos na 
trati pri lovski koči, in sicer v nedeljo, 28. maja 
2023, ob 13. uri. Vljudno vabljeni! 

Urška Knez
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DVAJSET LET KONJEREJCEV  
Z VRHA

V množici zborov članov številnih društev v občini tudi le-
tošnji dvajseti volilni zbor Konjerejskega društva Vrh nad La-
škim ne bi bil nič posebnega. Če ne bi bilo tiste okrogle letnice, 
ki je zaznamovala nadvse uspešno pot enega najbolj dejavnih 
in plodovitih društev v občini in širše, ki je skozi leta ustvarilo 
bogato in zavidanja vredno društveno dogajanje, predvsem pa 
infrastrukturo, ki jo poznajo in uporabljajo, ne samo člani in 
simpatizerji društva, temveč tudi široka množica ostalih ljudi. 
In prav vsak je in bo dobrodošel. 

Zbor članov društva je zato minil v slovesnem vzdušju, s šte-
vilnimi člani, simpatizerji in gosti, ob predstavitvi novega do-
sežka društva – brošure ob njegovi 20-letnici. Na zboru so člani 
izvolili vodstvo za naslednja štiri leta, potegnili črto pod pre-
teklim mandatnim obdobjem, z večinoma covidnimi leti, ki pa 
po večini niso preprečili ustaljenih prireditev društva in začrtali 
smeli program za naprej. Društvo bo še naprej vodil Mitja MO-
ŠKOTEVC, tudi ostali organi pa so ostali bolj ali manj v enaki 
sestavi. Ker konja, za katerim se praši, ne gre menjati. 

Dvajset let društva je in ni veliko. Vsekakor pa je to prilož-
nost, da se ob njej zazremo v preteklost in skušamo odgrniti 
tihi prah pozabe, ki že pokriva nekatere spomine. Zato je dru-
štvo izdalo brošuro, za spomine, za nas in za zanamce, na katero 
smo lahko upravičeno ponosni. Ker, kot smo zapisali v brošuri 
- najprej je bila ideja. Na srečo so ljudje, ki so imeli to idejo, bili 
sposobni to idejo udejanjiti v realnem svetu. In ni šla v poza-
bo. Kot toliko drugih, morda tudi dobrih. Ker je šlo za ljudi, ki 
so zmogli in znali iz te ideje narediti zgodbo. Zgodbo, ki danes 
šteje dobrih dvajset let. Na začetku ni bilo ničesar, ne sredstev, 
ne prostorov, ne imetja, bil pa je navdih in druženje, ki je skozi 
vsa ta leta kot droben dež čisto narahlo rosilo, a napolnilo reko, 
ki je danes dolga dvajset let. Tako je zlagoma prišlo posestvo 
na Slogih, pa kozolec, gospodarski objekt, maneža, kašča, letna 
kuhinja, pa cela vrsta vsakoletnih prireditev, od konjerejskih 
in kmečkih iger, blagoslova konj, traktorjev, konjenic, povork, 
strokovnih izletov, pa nešteto delovnih akcij ob prostovoljnih 
delovnih urah članov, predvsem pa raznoliko druženje kot te-

melj vsega. Nenazadnje, društvo je s svojim delovanjem na po-
dročju etnografije in ohranjanja tradicij tudi ponosni dobitnik 
zlatega možnarja, ki ga sicer na vidnem mestu doma imata tudi 
dva člana društva, Alojz (Slavko) SEITL in Branko PUŠNIK. 

Brošura ponuja presek zadnjih desetih let delovanja društva, 
s pogledom nazaj tudi na prvih deset let (ko je bila sicer izda-
na brošura ob desetletnici društva) in z dolžnim spoštovanjem 
vsem ustanoviteljem, predsednikom in zaslužnim članom. Nas-
tala je v zahvalo vsem in vsakomur, ki je vtkal svoje niti v delo-
vanje društva, in ob pomoči sponzorjev in donatorjev. Obstoji 
veliko dogodkov, na katerih so člani Konjerejskega društva Vrh 
nad Laškim pustili svoj pečat in veliko malih, nepozabnih tre-
nutkov, ki so sol našega društvenega življenja. Obstaja pa še 
mnogo, nešteto dogodkov, ki bi si zaslužili omembo in foto-
grafijo v tej brošuri, vendar sta tako prostor kot čas omejena in 
ju ni mogoče razširiti. V njej smo zbrali samo nekatere, morda 
niti ne najbolj pomembne od njih, ki kažejo, da društvo uspeš-
no deluje in neguje tradicije in cilje društva. Ostale spomine pa 
bomo shranili zase, vsakega posebej in vse skupaj. Konjerejsko 
društvo Vrh nad Laškim se namreč v celoti zaveda svoje vlo-
ge in pomena v okolju kjer deluje in bo na izkušnjah preteklih 
generacij svoje poslanstvo uresničevalo tudi v bodoče. Ker, saj 
veste - najprej je bila ideja. Ki smo ji zvesti. 

Milko Škoberne

Psička Luna je stara 2 leti, sterilizirana, prijaz-
na, že leto dni išče svoj dom za vedno. Rada se 
sprehaja na povodcu, ima 25 kg in srednje dol-
go črno dlako.

Psa Čilija so 
lastniki za-
pustili, sedaj 
čaka na nov 
dom. Je pri-
jazen, večje 
rasti, v tipu 
ovčarja.

Dom išče 
tudi prijazna 
črna psička 
srednje oz. 
manjše rasti.

Pasji mladič, 
star 3 mese-
ce, je pri-
jazen in bo 
večje rasti.

Bela muca 
je stara med 
6-8 mesecev. 
Ker je gluha, 
iščemo za-
njo izključ-
no notranji 
dom.
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APRIL
Sreda, 19. april

• Večnamenski objekt Rimske Toplice: Delavnica KD An-
ton Aškerc Rimske Toplice »Rimske vrtnice«

Četrtek, 20. april:
• Kulturni center Laško: Območna plesan revija (16.30)
• Knjižnica Laško: Literarni večer ob zaključku Bralne 

značke za odrasle s pesnico Bino Štampe Žmavc (19.00)

Petek, 21. april
• Dom Svobode Zidani Most: Koncert Društva mešani 

pevski zbor SPEV Zidani Most »Ne čakaj pomladi, ne 
čakaj na maj« (18.00)

• Kulturni center Laško: Eva Boto, enajstletka (19.30)
• ŠMOCL: Koncert Samuel Blues & Miha Erič, Kronika

Sobota, 22. april
• TIC Laško, Valvasorjev trg: Pohod na Hum (9.00)
• Kozolec na Slogih: Proslava ob dnevu okupatorja (10.00)
• Otročji center – kino Laško: Šahovski turnir (15.00)

Nedelja, 23. april
• Thermana park Laško: 20 let Vokalne skupine Vodomke 

(18.00)

Ponedeljek, 24. april
• Hiša generacij Laško: Odprtje klekljarske razstave klek-

ljarske skupine Kitice »Čipka kot modni dodatek in še 
več« (18.00)

Torek, 25. april
• Kulturni center Laško: Strast, dojenček in rompompom, 

avtorska komedija Vida Valiča (19.30)

v
avtorski 

STAND-UP 
komediji

VSESLOVENSKA 

TURNEJA

Vstopnice: www.vidvalic.si, TIC Laško, www.mojekarte.si, trafike 3dva in bencinski servisi. 
Kulturni center Laško – 25. 4. ob 19:30

OGLAS LASKO_04.2023.indd   1 4/11/2023   9:57:25 AM
Četrtek, 27. april

• Turist Biro Rimske Toplice: 9. tradicionalni pohod na 
Kopitnik (8.00)

• Dom na Šmohorju: Tradicionalno postavljanje mlaja (v 
popoldanskih urah)

MAJ
Ponedeljek, 1. maj

• Dom na Šmohorju: Tradicionalno srečanje na Šmohorju 
(10.00)

Četrtek, 4. maj 
• Knjižnica Laško: Večer z Zvezdano Mlakar in predsta-

vitev njene knjige »Pogovori, ki so mi spremenili življe-
nje« (19.00)

Ponedeljek, 8. maj
• Kulturni center Laško: Pogovorni večer z avtorjem knji-

ge »Življenje v sivi coni« Davidom Zupančičem (17.00)

Sobota, 20. maj
• Kozolec na Slogih v Tevčah: Pohod iz Slog v Log (9.00)

Sreda, 24. maj
• Kulturni center Laško: »Naši zbori 2023« Območna re-

vija odraslih pevskih zborov (18.00)

Četrtek, 25. maj
• Aškerčevo obeležje Globoko: Mlada poezija (srečanje 

mladih iz vrtca in osnovne šole) (17.00)
• Kulturni center Laško: Območna razstava likovnih del 

ljubiteljskih likovnikov (18.00)

Sobota, 27. maj
• Brodnice: 13. odprti kronometer za pokal Gračnica 

open 2023 (11.00)
• Večnamenski objekt Rimske Toplice: Koncert Rimskih 

ljudskih pevcev in godcev (18.00)

Nedelja, 28. maj
• Lovska koča Jurklošter: 17. Hubertova maša (13.00)

JUNIJ

Petek, 2. junij
• Občinsko dvorišče: Otvoritev fotografske razstave kLAK 

(18.00)

Sobota, 10. junij
• Železniška postaja Zidani Most: Pohod po Aškerčevi 

poti (7.30)
• Občinsko dvorišče: Otroški festival Pisani balon (8.00)

VSAKO SREDO
• TIC Laško: Domači kotiček – prodaja domačih dobrot 

in izdelkov (9.00 - 11.00)

VSAKO SOBOTO
• Tržnica Laško (8.00 - 12.00)

VSAK PRVI PETEK V MESECU
• Parkirišče pod Občino Laško: Laški sejem (8.00 - 13.00)

NAPOVEDNIK
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Letošnji 58. festival Laško Pivo in cvetje 
bo ponovno poln presenečenj

Festival Laško Pivo in cvetje je največji in najstarejši turistični dogodek 
z neprekinjeno tradicijo, ki tudi letos obljublja najboljšo festivalno 

izkušnjo! Pivo, zvarjeno iz ljubezni do tradicije in pa seveda cvetje, ki 
ulice mesta za kar tri dni spremeni v najboljši festivalni kraj v Sloveniji.

Za odličen glasbeni program bodo 
poskrbela največja imena slovenske 
glasbene scene
Magnifico, Big Foot Mama, Jan Plestenjak, Joker Out,  
Žan Serčič, Luka Basi, Polkaholiki, Elvis Jackson, so le 
nekateri nosilci legendarnega festivala v Laškem. Prihaja 
tudi ena največjih plesnih skupin vseh časov, njeno ime pa  
še ostaja skrito. 

Brezplačna vstopnina za vse Laščane
Z letošnjim letom uvajamo nekaj novosti v smeri vrhunske 
glasbene izkušnje ob omejitvi števila obiskovalcev s plačilom 
vstopnine. Vstopnice je možno kupiti na vseh prodajnih 
mestih Eventim in spletni strani festivala. Za vse prebivalce 
občine Laško, ki tukaj živijo, ustvarjajo in preprosto ostajajo 
legende, je s predložitvijo osebnega dokumenta na dan 
prireditve na vstopnih točkah vstop brezplačen.

Prihod z vlakom, povratni 
kozarci, lokalni okusi
Kot vsak pravi festival, tudi Laško 
Pivo in cvetje ponuja veliko dodatnih 
vsebin. Laški pes, vrhunska kulinarična street-food novost 
iz lanskega leta tudi letos obljublja ugriz, ki ga še niste 

doživeli. Na festivalu se bo pijača točila izključno v 
povratne plastične kozarce, cena pollitrskega piva 

pa bo 3 €. Spodbujamo prihod peš 
ali s kolesom, s ciljem zmanjšanja 
obremenjevanja okolja s prometnimi 
izpusti pa smo se povezali s 

Slovenskimi železnicami. 

Tudi letos s pestrim spremljevalnim 
programom v soorganizaciji 
lokalnih društev
V sodelovanju z lokalnimi društvi pripravljamo 
pester spremljevalni program. Manjkal ne 
bo ulični vrvež z Laško pihalno godbo, 
mažoretami in bobnarsko skupino ter 
barvit program za otroke v Mavrični deželi 
pri Kulturnem centru Laško. Na ohceti po 
stari šegi se bo v organizaciji Zveze Možnar ob pestrem 
etnografskem programu na občinskem dvorišču poročil  
že 55. par. 

V želji po še večjem povezovanju z lokalnim okoljem 
vsa društva v občini vabimo k sodelovanju pri gostinski 
dejavnosti in trajnostnih projektih. Rok za prijavo je  
21. 4. 2023. Informacije so na voljo v TIC-u Laško  
(03 733 89 50). 

Nekatere stvari (p)ostajajo tradicionalne:
• Ohlajeno pivo in odlična kulinarika.
• Trajnost in dostopnost.
• Laško bo za 3 dni center Slovenije.
• Etnografsko in ocvetličeno.

Se vidimo med 14. in 16. julijem na ulicah Laškega!
 
Spremljajte nas na www.pivoincvetje.si.

Organizator Generalni sponzor Festival soustvarjamo zPartner

14. – 16. 7. 2023
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OGLASI

NOVO V WELLNESS CENTRU AMALIJA 
TRAWENMOOR ORGANIC SKINCARE je nov izjemen in edinstven koncept nege 
obraza in telesa Dr. Spilerja, ki ga je navdihnila MOČVIRSKA POKRAJINA.
 NOVE WELLNESS STORITVE S TRAWENMOOR KOZMETIKO:
• NEGA OBRAZA Z ORGANSKO KOZMETIKO Z UPORABO KAMNA                                      

»BEAUTY KEY« (60 min) Cena: 95 €
• NEGA TELESA Z MASAŽO Z UPORABO VULKANSKEGA KAMNA                                        

(40 min) Cena: 55 €

MESEC ŠPARGLJEV IN JAGOD     
A LA CARTE RESTAVRACIJA SOFIJA
V mesecu maju smo za vas pripravili nov 4-hodni spomladanski A la carte meni. 
Prepustite se vrhunskim kulinarčnim doživetjem in razvajajte svoje brbončice s 
svežimi pomladnimi okusi špargljev in jagod. Cena menija: 45 €

KAVARNA PRINCESE VIKTORIJE
Ste že poskusili našo novo ponudbo hišnih sladic?  Ponujamo vam 
zemeljsko pistacijo s karamelo, svežo limonino kroglo, klasično čokolado, sladko 
jagodo ... Tortice in sladice izdelujemo tudi po naročilu za posebne priložnosti.

DEGUSTACIJE VINA 
Vabljeni na degustacije vin Dular, ki pridelujejo vrhunsko vino v majhnem kraju 
Kostanjek na samem obrobju Posavja. Datumi degustacij: 14. 4. 2023, 29. 4. 2023, 
12. 5. 2023, 20. 5. 2023. Vse degustacije bodo potekale v Kavarni princese Viktorije 
ob 17. uri.

Info: WWW.RIMSKE-TERME.SI, info@rimske-terme.si, 03 574 2000

POMLADNO 
RAZVAJANJE

v Rimskih termah

3440
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Thermana Laško
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Spoštovani gostje, za vas 
prenavljamo prostore 
fizioterapije v hotelu 
Zdravilišče Laško.
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